
داود عطایی
روزنامهنگار

گزارش خبری

خ حسابی فر
روزنامهنگار

خبرسرمقاله

 ضرورت بازنگری در پاداش المپیک
پنجشنبه گذشته نشست صمیمی وزیر ورزش، رئیس کمیته ملی المپیک و 
سایر مسئولین ورزش کشور با اعضای کاروان اعزامی به المپیک 2024 برگزارشد. 
نفس برگزاری این گونه نشست ها و تقدیر از مربیان و خانواده المپین ها و اهدای 
پاداش به مسافران پاریس بی شک مورد تأیید همه اهالی ورزش است. اما در 
فاصله دوهفته مانده به این رویداد جهانی چند نکته خطاب به مسئولین ورزش 

و در رأس آنها وزیر ورزش و رئیس کمیته المپیک متذکر می شویم.
1-  اگرچه وزیر ورزش اعلام کرده در صورت قهرمانی المپین ها در پاریس پاداش 8 
میلیارد تومانی و به مدال آوران نقره ای و برنزی هم به ترتیب 4 و 2 میلیارد تومان 
اهدا می شود، اما باید بپذیریم وقتی یک بازیکن فوتبال که یا ملی پوش نیست 
یا اینکه دقایق حضورش در تیم ملی هنوز به هزار دقیقه نرسیده بابت قرارداد 
یکساله با تیم های مدعی یا متمول فوتبال ایران رقمی بین 40 تا 60 میلیارد با 
احتساب پول رضایتنامه از باشگاه  طلب می کند، این رقم پاداش تعیین شده 
برای قهرمانان المپیک ناچیز و نازل است. برای درک شرایط حال حاضر ورزش 
کشور باید اضافه کنیم که بالاترین افتخارفوتبال ملی ما در دو دهه گذشته با به 
اصطلاح ستاره های لژیونرش صعود به نیمه نهایی جام ملت ها و البته شکست 
ناباورانه به قطر بوده است. در نقطه مقابل تیم ملی کشتی آزاد، فرنگی، تکواندو، 
غ  وزنه برداری و حتی برخی المپین های رشته های دیگر شانس مدال دارند. فار
از نتیجه کاروان در روز اختتامیه، اینکه مدال آوران المپیک حتی در صورت 
کسب مدال طلا که بالاترین و ارزشمند ترین افتخار در سطح ورزش دنیاست 
تنها معادل 15 درصد قرارداد یکساله فوتبالیست های وطنی پاداش می گیرند، 

دردآور است. این شرایط درباره کسب مدال های نقره و برنز نیز صدق می کند.
2-  افزایش چهار برابری پاداش مدال آوران المپیک 2024 بی گمان خبری 
خوش و انگیزه بخش است، اما ای کاش یک بار با دخالت مسئولین مملکتی 
بساط تبعیض بین ملی پوشان فوتبال و سایر قهرمانان المپیک و جهان برچیده 
می شد. چه اشکالی دارد در سقف  5   یا10 میلیارد تومان برای تمام ورزشکاران 
مدال آور المپیک هم معافیت مالیاتی ورود خودروی خارجی در نظر گرفته شود. 
پیشنهاد ما البته فوتبالیست های تافته جدا بافته را هم شامل می شود. یعنی آنها 
هم در صورت موفقیت در جام ملت های آسیا یا صعود به دور دوم جام جهانی 

معادل همین پاداش را دریافت کنند.
3-  ورزش کشور بی شک این توانمندی را دارد که با تأیید دولت به قهرمانان 
المپیک پاداش 20 میلیارد تومانی اهدا کند. برای نقره المپیک پاریس هم رقم 10 
میلیارد و برنز هم 8 میلیارد تومان مناسب است. هنوز هم دیر نیست و در صورت 
پیگیری وزیر ورزش و رئیس کمیته المپیک اختصاص این رقم برای نخبگان 
المپیکی کار سختی نیست. مگر قرار است چند مدال آور ما از سکوهای پاریس 
بالا بروند. برآورد ها کاملاً واضح و روشن است. ضمن اینکه در غیاب والیبال 
هیچ رشته تیمی به جز سابر تیمی در 2024 فرانسه حضور ندارد که هزینه بالایی 
در صورت مدال آوری نیاز باشد. به جرأت می توان گفت که هزینه دولت برای 
اهدای پاداش های مدال آوران در پایان کار کمتر از صد میلیارد خواهد بود؛ 
پول ترانسفر دو بازیکن به فوتبال ایران یا جابه جایی سه بازیکن بین تراکتور، 
سپاهان، استقلال و پرسپولیس. تا کی باید کل ورزش ایران گروگان فوتبال 

مهیج اما کم فروغ و حرص آور ما باشد.
4-  اقدام خوبی در اهدای پاداش به المپین های اعزامی در روز پنجشنبه صورت 
گرفت. نفری صد میلیون تومان به ورزشکاران، 30 میلیون تومان به مربیان و 
مبالغی هم به خانواده ها پرداخت شد. کار قشنگی که می توانست تأثیرگذار تر 
باشد. اگر مسئولین ورزش به جوانان و نخبگانی که برای نخستین بار به آوردگاه 
المپیک پا می گذارند، هدیه ای 500 میلیونی یا یک میلیارد تومانی تخصیص می دادند 
با افزایش روحیه این امکان وجود داشت که حتی در رشته هایی مانند ژیمناستیک، 

تیراندازی، شمشیربازی سابر و سنگ نوردی شاهد خلق شگفتی باشیم.
امسال برخلاف دوره های گذشته کاروان خادم الرضا یک ترکیب با کیفیت دارد. 
امیدواریم مسئولین ورزش با دقت و مداقه و بررسی همه جوانب و افزایش 
معقول و انگیزه ساز  پاداش مدال آوران، بسترساز یک اتفاق خارق العاده و 
شیرین در ورزش کشورمان باشند. این اقدام می تواند زمینه ساز درخشش 
در المپیک تابستانی2028 لس آنجلس و افزایش سهمیه کاروان و شانس 

مدال آوری در این رویداد تأثیر گذار جهانی باشد.

شکست تیم هندبال جوانان برابر ژاپن
تیم هندبال جوانان ایران با باخت مقابل ژاپن در آخرین 
بازی تدارکاتی به استقبال رقابت های قهرمانی جوانان آسیای 
اردن رفت. تیم کشورمان که پیش از این در اردوی ترکیه 
دوبار مقابل این تیم باخت، از آنکارا به اردن پرواز کرد. تیم 
مؤمن شریف در آخرین بازی دوستانه به مصاف ژاپن رفت و 
با نتیجه 32-28 باخت. هجدهمین دوره مسابقات هندبال 
 قهرمانی پسران آسیا، امروز آغاز می شود و تیم جوانان در 
گروه B با کویت و چین همگروه است و فردا در اولین بازی 

به مصاف چین می رود.

  

رقابت بسکتبال جوانان با یمنی ها
امروز در دومین  ایران  18 سال پسران  زیر  تیم بسکتبال 
یمن  مصاف  به  آسیا،  غرب  انتخابی  رقابت های  مسابقه 
می رود. شاگردان سرجان ایوانوویچ بعد از برد 77-49 مقابل 
عراق میزبان، امروز در باشگاه الشعب بغداد به مصاف یمن 
می روند و در صورت برد به عنوان صدرنشین راهی مرحله 

بعدی می شوند. این مسابقه ساعت 18:30 انجام می شود.
  
  

سومی مقصودلو در جام ازبکستان
بین المللی  مسابقات  در  ایران  شطرنج  یک  شماره  مرد 
بزرگ  استاد  پرهام مقصودلو سوپر  ازبکستان سوم شد. 
و مرد شماره یک شطرنج ایران در دومین دوره تورنمنت 
رپید جام قاسمجانوف با 5.5 امتیاز به مقام سوم رسید. او 
در این تورنمنت تا دور آخر بدون باخت بود که در صورت 
پیروزی مقابل گریشوک به مقام قهرمانی می رسید اما نتیجه 
را واگذار کرد. تنها باخت نادربیک عبدوستاروف قهرمان 

این دوره از مسابقات مقابل مقصودلو رقم خورد.
 
  

بسکتبالیست ایرانی راهی جی لیگ NBA شد
ستاره جوان ایرانی، نخستین لژیونر بسکتبال ایران در جی لیگ 
ایران،  19 ساله بسکتبال  NBA شد. صارم جعفری، پدیده 
تاریخ ساز شد و به عنوان اولین بازیکن ایرانی راهی جی لیگ 
NBA، لیگ پیش زمینه NBA شد. جعفری که سابقه حضور 
در تیم ملی جوانان ایران و بازی در تیم فولاد هرمزگان را در 
کارنامه دارد، مورد توجه تیم های جی لیگ قرار گرفت و به عنوان 
انتخاب اول تیم تگزاس لجندز به این لیگ معتبر راه یافت. 
جی لیگ، به عنوان دومین سطح لیگ بسکتبال حرفه ای امریکا، 

سکوی پرتاب بسیاری از ستارگان فعلی NBAبوده است.
  

اولین اردوی پاراوزنه برداری بعد از جدایی رضازاده
هفتمین مرحله از تمرینات تیم ملی پاراوزنه برداری در راستای 
آمادگی حضور در بازی های پارالمپیک پاریس از 22 تیر تا 5 
مرداد در محل کمپ تیم های ملی جانبازان و توان یابان 
آغاز شد. محسن بختیار، احمد امین زاده، امیر جعفری، 
علی اکبر غریب شاهی، روح الله رستمی و سید حامد صلحی پور 
ملی پوشان دعوت شده به این اردو هستند. این اولین اردوی 
تیم ملی پاراوزنه برداری بعد از کنار رفتن حسین رضازاده از 
انجمن پاراوزنه برداری است. تمرینات تیم ملی پاراوزنه برداری 

زیر نظر حسین توکلی برگزار می شود.  

iranvarzeshii پــــــای 
پیشنهاد نجومی 

در میان است

توافق نهایی 
پرسپولیس با 
ایوب العملود

 مهدی لیموچی 
 در اتوبان 

تهران - اصفهان
 شـــنبه 23 تیـــر 1403  7 محـــرم 1446   ســـال بیســـت و هشـــتم   شـــماره 7603    قیمـــت: 10000 تومـــان   

حردانی رقم 28 میلیاردی و 
آپشن را قبول نکرد

 شاگرد سابق گاریدو 
گزینه جانشینی دانیال

تغییر مسیر بازیکن آلومینیوم
7 67 6

15

رضایت گاریدو از امکانات 
تمرینی پرسپولیس

تا پنج سال آینده منتظر ورشکستگی فوتبال باشید
واعظ آشتیانی: در فوتبال اژدهای هفت سر فساد وجود دارد

در انتظار بمب های پنجره تابستانی فوتبال ایران

بازار نقل وانتقالات داغ داغ است

مدیرعامـــل  واعظ آشـــتیانی،  امیررضـــا 
اســـبق باشـــگاه اســـتقلال درباره افزایش 
بی رویه قیمت بازیکنـــان فوتبال با وجود 
قانـــون ســـقف بودجه باشـــگاه ها، گفت: 
»قانون ســـقف بودجه در شـــرایطی برای 
کنترل رقم قراردادها از ســـوی فدراسیون 
تدوین شـــد کـــه باعـــث افزایـــش قیمت 
بازیکنان شده اســـت. فدراسیون فوتبال 
با چه اســـتدلالی و بر اساس چه فرمولی، 
به عنـــوان مثال رقم 450 میلیـــارد را برای 
ســـقف بودجـــه اعلام کـــرده اســـت؟ این 

قانون ابهـــام دارد و به همیـــن خاطر هم 
در اجرا موفق نشـــده اســـت.«

او بـــا بیـــان اینکـــه بـــالا رفتـــن قراردادها 
و گران شـــدن فوتبال، شـــرایط ســـختی 
باشـــگاه های  فعالیـــت  ادامـــه  بـــرای  را 
خصوصـــی فراهـــم کـــرده اســـت، تأکیـــد 
کـــرد: »در همین چند هفتـــه، مدیران 3 
باشـــگاه بـــه دلیل گـــران شـــدن فوتبال، 
عنـــوان کردنـــد کـــه نمی  تواننـــد دیگـــر 
تیمـــداری کننـــد. با توجـــه بـــه قوانین و 
نحوه مدیریت، شـــرایطی بـــه وجود آمده 

که فوتبال غیرحرفـــه ای که پول حرفه ای 
می گیرد، گران شـــده اســـت. برای کنترل 
قراردادهـــا باید دوبـــاره به قانون ســـقف 
قـــرارداد برگردیـــم و این قانـــون را این بار 

بـــا یک ســـازوکار معیـــن اجـــرا کنیم.«
واعظ آشـــتیانی یـــادآور شـــد: »افزایـــش 
سرســـام آور قراردادها و کارایی نداشـــتن 
قوانین مانند ســـقف بودجه برای تعدیل 
هزینه هـــا، ســـبب شـــده فوتبال ایـــران از 
خیلی از کشـــورهای اروپایی هـــم گران تر 
شـــود. بازیکنـــان خارجی وقتی بـــه ایران 

می آینـــد کـــه در لیـــگ کشورشـــان، پولی 
که در ایران بـــه آنها می دهنـــد را دریافت 
نمی کننـــد. دســـت هایی در فوتبـــال در 
کار اســـت تا بـــا افزایـــش قراردادها، پول 
بیشـــتری به جیب دلال ها بـــرود! فوتبال 
با ایـــن فرمان به ســـمت قهقـــرا می رود و 
با ایـــن روند باید تا 5 ســـال آینده شـــاهد 
ورشکســـته شـــدن فوتبـــال باشـــیم. در 
فوتبـــال اژدهای هفت ســـر فســـاد وجود 
دارد کـــه اکنـــون آن را بـــه ایـــن وضعیـــت 

رســـانده است.«

هرچه به شـــروع لیگ بیســـت وچهارم 
ی  هـــو هیا  ، یم می شـــو یـــک  د نز
نقل وانتقـــالات فوتبـــال ایـــران بیشـــتر 
می شـــود. مطابـــق معمـــول، تیم هـــای 
پرطرفـــدار و مدعـــی قهرمانـــی و البتـــه 
متمول، پرســـروصداتر از دیگر تیم ها در 
بازار تابســـتان ظاهر می شـــوند و توجه 
بیشتر هواداران نیز به سمت آنهاست. 
ســـپاهان  کـــه  درحالـــی  روزهـــا  ایـــن 
و تراکتـــور درحـــال جـــذب بازیکنـــان 
لیس  پرســـپو  ، هســـتند ســـی  سرشنا
و اســـتقلال فعـــلاً بـــه تمدیـــد قـــرارداد 

ســـتاره های خـــود بســـنده کرده انـــد. 
تراکتـــور دو شـــکار بـــزرگ از جمـــع تیم 
قهرمـــان یعنی پرســـپولیس داشـــت و 
مهـــدی ترابـــی و دانیـــال اســـماعیل فر 

را بـــه تبریـــز کشـــاند. ســـپاهان هـــم 
بی ســـروصدا، محمدمهـــدی محبـــی 
و محمدامیـــن حزبـــاوی را بـــه خدمت 
گرفـــت تـــا دو بازیکـــن آینـــده دار را بـــه 

تیم خـــود اضافـــه کـــرده باشـــد. زردها 
ژوزه مورایـــس ســـرمربی پرتغالـــی خود 
را نیـــز راضـــی بـــه مانـــدن در اصفهـــان 
کردند تا تیمـــی قدرتمنـــد را روانه لیگ 

کنند.  جدیـــد 
بـــه نظـــر می رســـد در روزهـــای آینـــده، 
لاتـــی  نتقا ا نقل و ی  بمب هـــا ز  ا یکـــی 
مربـــوط به رامیـــن رضاییان و مشـــخص 
شـــدن تیـــم جدیـــد او باشـــد. مدافـــع 
ملی پوشـــی کـــه مـــورد توجه هـــر دو تیم 
قرمـــز و آبـــی پایتخـــت قـــرار دارد بـــا هر 
انتخابـــی می توانـــد ســـروصدای زیـــادی 
بـــه راه بینـــدازد. البتـــه که پرســـپولیس 
و اســـتقلال هنـــوز خریدهـــای خـــود را 
شـــروع یا دســـت کم رونمایـــی نکرده اند 
و بـــا اضافـــه شـــدن فهرســـت بازیکنـــان 
جدید ایـــن دو تیم، بـــازار نقل وانتقالات 
تابســـتانی در روزهـــای گـــرم تیـــر و مرداد 
1403، داغ و پرهیجان دنبال خواهد شد.

هیجان مهدی  استقبـــــال ایرانی ها 
از ستاره جدید کالچو

یک روز متفاوت ورزشکاران المپیکی

بدرقه مسافران پاریس 
با دعای خیر مادران

تفکرات پرسپولیس با گاریدو تهاجمی می شود

روزبه یک فصل دیگر در ترکیب آبی ها

چالش جدید دانشگر و یزدانی در سپاهان

آل کثیر: 
پرسپولیس بازیکن 
بزرگ می خواهد

 چشمی: 
حسینی  در 
استقلال می ماند

 حزباوی 
 جای کدام  ستاره
را می گیرد؟

 دقیقی در انزلی

 شمس آذر بلاتکلیف

                      تارتار با 

گل گهر  بست

واعظ آشتیانی:

در فوتبال اژدهای 
هفت سر فساد 

وجود دارد

 بمب های درویش 
عمل می کند؟

3 خارجی بزرگ در 
تیررس پرسپولیس

 برنامه نکونام 
برای جذب رامین

رضاییان به جای 
یامگا در استقلال

 پرونده ویژه

المپیک
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باختر: سقف بودجه برای جلوگیری از فساد برخی مدیران است
رســـول باختـــر، کارشـــناس حقوقی 
دســـتورالعمل  مـــورد  در  فوتبـــال 
ســـقف  و  هـــا  د ا رد قرا بـــر  کـــم  حا
ل  تبـــا فو ی  ه ها شـــگا با جـــه  د بو
بـــرای فصـــول 1403 تـــا 1406، اظهـــار 
یـــد  با کلـــی  به صـــورت  « داشـــت: 
بگویـــم اصلاحات و تغییـــری عالی و 
روبه جلـــو صورت گرفته اســـت. برای 
مثـــال جهـــت حق فســـخ دیگـــر به 
نام بازیکـــن توجه نمی شـــود. برخی 
قوانین ابلاغ شـــده از جنس قوانین 
فیفا و فوتبالی نیســـت. بهتر اســـت 
تـــا زمانی کـــه فصـــل جدید شـــروع 
نشـــده، در برخـــی بندهـــا بازنگـــری 

ایـــن دســـتورالعمل  شـــود. کلیـــت 
بـــرای جلوگیری از ناتوانی و یا فســـاد 
تعـــدادی از مدیـــران در فوتبال بود. 
حـــال آنکـــه می توانســـتند بـــا اصل 
فســـاد یـــا ناتوانـــی مدیـــران مبـــارزه 
کنند.« او خاطر نشـــان کـــرد: »مواد 
یـــک و 15 ابلاغیه وقتـــی در کنار هم 
قـــرار می گیرنـــد، بـــا قانـــون فیفا در 
تعارض اســـت. ضمن اینکه در ماده 
50 عنوان شـــده اســـت که زیان دیده 
از قانـــون مذکور می توانـــد در کمیته 
ح دعـــوی کنـــد. این  وضعیـــت طـــر
بنـــد مبهم و بهتر اســـت که شـــفاف 
شـــود. در مورد بند 41 دســـتورالعمل 

ســـقف بودجـــه و واگـــذاری تمـــام 
حقـــوق تبلیغاتـــی، حق پخـــش و... 
بـــه ســـازمان لیگ هـــم بایـــد بگویم 
کـــه ایـــن قانـــون پیـــش از ایـــن در 
آیین نامـــه برگزاری مســـابقات وجود 
داشـــت، منتهـــی ایـــن مرتبـــه برای 
وجاهـــت بیشـــتر و تأکید دوبـــاره در 
دســـتورالعمل و ســـقف بودجه ســـه 
ســـاله فوتبـــال ایران گنجانده شـــده 
اســـت. اگر قرار بود قانون یادشـــده 
در یکی از کشـــورهای اتحادیـــه اروپا 
وضع شـــود، بـــه دلیـــل نابرابـــری در 
رقابت اقتصـــادی و سوءاســـتفاده از 

موقعیـــت برتـــر باطل می شـــد.«

 قهرمانی تیرانداز المپیکی
در مسابقات آزاد تراپ

پنجمین مرحلــــــــــــــــــه 
هداف  ا د  زا آ بقات  مسا
پروازی 20 لغایت 22 تیر 
ماه در دو رشته تراپ و 
مردان  و  زنان  اسکیت 
در سایت اهداف پروازی 
تهران  آزادی  ورزشگاه 
برگزار شد. در پایان فینال تراپ مردان، محمد بیرانوند 
تیرانداز المپیکی از لرستان بر سکوی نخست ایستاد، 
محمد مجید اقبالیان از تهران دوم شد و امیرحسین 
آقازاده از تهران در جایگاه سوم قرار گرفت. در پایان 
دور مقدماتی اسکیت نیز امیر محمد دادگر از تهران 
در رده نخست قرار گرفت و عبدالقادر شیرمحمدی از 
گلستان و علی خیاطان از اصفهان دوم و سوم شدند.
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نقل قول

تاج: VAR به تنهایی کافی نیست

مهـــدی تاج، رئیس فدراســـیون فوتبال روز پنجشـــنبه در 
حاشـــیه مجمع ســـالانه هیأت فوتبال اســـتان اصفهان، 
 VAR اظهـــار کـــرد: »تهیه »VAR« در خصـــوص حضـــور
از وظایـــف فدراســـیون فوتبال نیســـت و باشـــگاه ها باید 
خودشـــان در ورزشگاه شـــان مســـتقر کنند، امـــا با توجه 
بـــه اینکه به لحاظ شـــرایط تحریمی نمی تواننـــد بنابراین 
فدراســـیون به نیابـــت از آنها بـــا هزینه خـــودش و کمک 
وزارت ورزش ایـــن کار را انجام می دهد. قرارداد کمک داور 
ویدیویی منعقد شـــده و پیش بینی می کنم لیگ امســـال 
بـــا VAR برگزار شـــود ولی ایـــن موضوع بـــه تنهایی کافی 
نیســـت.« وی افـــزود: »ورزشـــگاه ها باید نور تا هـــزار و ۶۰۰ 
 ، VIPV وVIP لوکس داشـــته باشـــند و باید جایگاه های
چمن مطلوب و ورودی مجزا بانوان و آقایان فراهم شـــود. 
اصفهان جزو معدود اســـتان هایی اســـت که نمی توانیم 
بانوان را به ورزشـــگاه بیاوریم. مشکلاتی از لحاظ ساختار 
ورزشگاه هســـت که حرف درســـتی اســـت و باید برطرف 
شـــود. به هر جهت نمی توان مســـابقات را بـــدون حضور 
بانـــوان در دراز مـــدت برگزار کـــرد. یک اســـتان دیگر نیز 

همین مشـــکل را دارد که در حال پیگیری هســـتیم.«
رئیس فدراســـیون فوتبال یادآور شد: »بلیت الکترونیک 
و جانمایـــی با کد ملـــی از مهم های دیگر اســـت تا تعداد 
بیشـــتر از بلیت به ورزشـــگاه نیایند. اگر تمام مؤلفه ها به 
درســـتی انجام شـــوند، مســـابقات لیگ در همان استان 
برگزار می شـــود، اما اگر هر کدام از این مؤلفه ها نباشـــد، 

باید در ورزشـــگاه دیگری برگزار شود.«

کار از دست فدراسیون فوتبال در رفته است
عسگری: چگونه محرومیت خسروی برطرف شد؟

 محمدزاده: خسروی باید 
با محرومیت مادام العمر مواجه می شد

حواشـــی پرتعداد لیگ برتر فوتبال در ســـال های 
اخیـــر باعـــث شـــده تـــا کمیته هـــای انضباطـــی و 
اخـــلاق فدراســـیون فوتبـــال آرایـــی در خصوص 
آرا  ایـــن  از  متخلفـــان صـــادر کننـــد کـــه یکـــی 
محرومیـــت 2۰ روزه علـــی خســـروی، عضو کمیته 
داوران بـــود. او بـــا انتشـــار اســـتوری های تنـــد 
و نامتعـــارف توهیـــن نامناســـبی بـــه بخشـــی از 
هـــواداران اســـتقلال داشـــت بـــا وجـــود ایـــن بـــا 
محرومیـــت 2۰روزه مواجـــه شـــد و حالا بـــا توجه 
بـــه پایان محرومیت اش در آســـتانه بازگشـــت به 

کمیتـــه داوران اســـت.
حســـین عســـگری، رئیس اســـبق کمیته داوران 
فدراســـیون فوتبـــال در خصـــوص محرومیـــت 
خســـروی بـــه »ایـــران ورزشـــی« می گویـــد: »مـــا 
اطلاعات کافی در خصـــوص آیین نامه های کمیته 

انضباطی نداریم اما براســـاس حکم هایی که این 
کمیتـــه و کمیته اخـــلاق صادر می کنـــد، حکم ها 
یکنواخت نیســـت. چیـــزی که مـــا می بینیم این 
اســـت و به نظـــر می رســـد کـــه کمیتـــه انضباطی 
براســـاس آیین نامـــه احـــکام را صـــادر نمی کند و 
در واقـــع کاملاً ســـلیقه ای عمل می کنـــد همانند 
محرومیتـــی که برای خســـروی در نظـــر گرفت.«
او توضیـــح داد: »البتـــه این ســـلیقه تنها مختص 
مســـئولان نیســـت و در مـــورد بازیکنـــان، مربیان 
و باشـــگاه ها هـــم این گونـــه اســـت همانند حکم 
عجیبـــی کـــه ایـــن کمیته علیـــه عبدالله ویســـی 
صـــادر کـــرد و او بـــا جریمـــه عجیـــب 2 میلیـــارد 
تومانـــی مواجـــه شـــد. نمونـــه این احـــکام باعث 
می شـــود تـــا مخاطب دچار شـــک و تردید شـــود. 
از یک طرف ســـایت رســـمی این فدراســـیون یک 
موضـــوع را منتشـــر می کند و بعـــد همین موضوع 
توســـط همین سایت تکذیب می شـــود. البته این 
موضوع عجیبی نیســـت و پیش از این هم شاهد 

چنین موضوعاتـــی بودیم.«

عســـگری در ادامه در خصوص محرومیت ویسی 
بیـــان می کنـــد: »جریمـــه عجیـــب 2 میلیـــاردی 
ویســـی به واســـطه قانونی بود که توسط سازمان 
لیـــگ وضـــع شـــد و پـــس از آن اعـــلام کـــرد کـــه 
ســـازمان لیگ مجـــاز نبوده کـــه چنیـــن قوانینی 
را وضـــع کنـــد، مگر ســـازمان لیگ زیـــر مجموعه 
فدراســـیون فوتبال نیســـت؟ حقیقتاً این اتفاقات 
را مـــا تنهـــا در کشـــور خودمـــان می بینیـــم و در 
کشـــورهای دیگر به هیچ وجه چنیـــن موضوعاتی 

وجود نـــدارد.«
رئیس اســـبق کمیتـــه داوران می گویـــد: »کار از 
دست فدراســـیون فوتبال در رفته و فدراسیون 
نمی توانـــد کارهـــا را به درســـتی انجـــام دهد. در 
جریان VAR با چنین موضوعی مواجه هستیم 
و دبیـــر فدراســـیون یک چیز می گویـــد و رئیس 
یک چیز دیگر. در واقع مســـئولان فدراســـیون 
فوتبـــال واقعیت هـــا را بـــه مـــردم نمی گوینـــد، 
همـــان گونه کـــه در ســـال های اخیر بـــه مردم 

» . نگفتند

تیـــک تاک ســـاعت برای عقـــد قرارداد رســـمی 
مهـــدی طارمی بـــا اینتر به صدا درآمده اســـت. 
مهاجم ایرانی ســـابق پورتو که از روز سه شـــنبه 
در میـــلان به ســـر می برد، بـــرای به روز رســـانی 
تســـت های پزشـــکی خـــود، راهـــی کلینیـــک 
CONI شـــده که به نوعی ایفمارک ایتالیایی ها 
محســـوب می شـــود. اکنون تنها اعلام رســـمی 

انتقـــال مهـــدی طارمـــی بـــه اینتر باقـــی مانده 
اســـت. ایـــن مهاجـــم ایرانـــی اولیـــن مرحله از 
معاینـــات پزشـــکی خـــود را گذرانده اســـت. او 
ســـپس به مقـــر اینتـــر رفـــت و هنـــگام خروج 
چنـــد دقیقـــه ای را بـــه گفت و گـــو با رســـانه ها 
و هـــواداران اختصـــاص داد و در انتظـــار اعلام 
رســـمی این انتقال، عبارت »فـــورزا اینتر« را نیز 

بـــه زبـــان آورد. اکنون همـــه چیز برای رســـمی 
شـــدن این انتقـــال آمـــاده  اســـت. زمانـــی که 
طارمـــی در کلینیـــک CONI رویت شـــد، مورد 
تشـــویق هواداران حاضر در آنجا قرار گرفت که 
در ایـــن میـــان، دو نفر با پیراهن شـــماره 9 تیم 
ملی ایران نیز دیده شـــدند و طارمی نیز به ابراز 
احساسات آنها پاسخ داد و پشت پیراهن آنها را 

امضا کرد. اما نکته جالب، اســـتقبال تعدادی از 
هواداران ایرانـــی بود که برای حمایت از طارمی 
راهـــی محل انجام تســـت های پزشـــکی شـــده 
بودنـــد. بـــا انتقال طارمی بـــه ســـری آ ایتالیا او 
پـــس از علی ســـامره، رحمان رضایی و ســـردار 
آزمون، چهارمین بازیکن ایرانی اســـت که بازی 

در لیـــگ ایتالیا را تجربـــه می کند.

استقبال ایرانی ها از ستاره تازه وارد کالچو

هیجــــان مهــدی

علـــی اکبـــر محمـــدزاده، رئیس اســـبق کمیتـــه اخلاق 
فدراســـیون فوتبـــال بـــه »ایران ورزشـــی« می گویـــد: »با 
تشـــخیص کمیته اخلاق حکم محرومیـــت 2۰ روزه علی 
خســـروی صادر شـــد و حالا این ســـؤال پیش می آید که 
چرا خســـروی با محرومیت کمی مواجه شـــده اســـت؟ 
پاســـخ این اســـت که فـــرد مورد نظـــر در صـــدور چنین 
احکامی، تمام جوانب را می ســـنجد و براســـاس آن رأی 
صـــادر می کند. عـــلاوه بر ایـــن قانون هم برخـــی مواقع 
براســـاس مصلحت جامعـــه مجازاتـــی را در نظر می گیرد 
و این مصلحت براســـاس شـــرایطی اســـت که اکنون در 

جامعه وجـــود دارد.«ً
او صحبت هـــای خود را ایـــن گونه ادامـــه می دهد: »مثلاً 
مصلحت جامعه بر این اســـت که فرد متخلف براســـاس 
شـــرایطی که وجود دارد 2۰ روز جریمه شـــود. به احتمال 
قـــوی در محرومیـــت 2۰ روزه علـــی خســـروی چنیـــن 
مســـائلی وجود داشـــته و او براســـاس مصلحـــت با این 
جریمه کم مواجه شـــده اســـت. در صورتی کـــه در موارد 
مشـــابه مجازات هـــای شـــدیدتری برای فـــرد متخلف در 
نظر گرفته می شـــود و حتی محرومیت هـــای مادام العمر 

بـــرای فرد متخلـــف در نظـــر می گیرنـــد. اعتقـــاد من بر 
این اســـت که خســـروی باید با محرومیـــت مادام العمر 

مواجه می شـــد.«
رئیس اســـبق کمیته اخـــلاق بیان می کنـــد: »آرای صادر 
شـــده نبایـــد متفاوت بـــا موارد مشـــابه باشـــد چـــرا که 
ایـــن تفاوت ها بـــرای مخاطبان شـــبهه ایجـــاد می کند و 
افراد فکـــر می کنند کـــه در این مـــورد کمیته مـــورد نظر 
سلیقه ای رأی داده اســـت. این حکم صادر شده در مورد 
محرومیت خســـروی برای مخاطبان واضح نیســـت و در 
واقع آنها که اقشـــار بســـیاری از جامعه فوتبال را تشکیل 

می دهنـــد با چنیـــن ابهاماتی مواجه می شـــوند.«
محمـــد زاده می گویـــد: »توصیـــه من بر این اســـت که در 
مـــوارد این گونـــه ای یک مجـــازات واحد در نظـــر گرفته 
شـــود تا مخاطبان و متخلفان بدانند که چنین خطایی 
بـــا چنیـــن محرومیتـــی مواجه خواهد شـــد. عـــلاوه بر 
ایـــن روشـــن بـــودن محرومیـــت در چنیـــن موضوعاتی 
می تواند حتی نقش بازدارنده داشـــته باشـــد تـــا افرادی 
کـــه می خواهند چنین تخلفـــی انجام دهنـــد، از این کار 

منصرف شـــوند.«

وزیر  ورزش: توقع مدال از همه 40 المپیکی را نداریم
کیومرث هاشـــمی، وزیـــر ورزش و جوانان در این 
مراســـم حرف هایـــش را با خیرمقدم بـــه مادران 
ورزشـــکاران شـــروع کرد: »خدمت همـــه مادران 
قهرمانـــان عزیـــز خیرمقـــدم عـــرض می کنـــم و 
خوشـــحالیم که امروز کنار ما حضـــور دارند و این 
نشســـت به برکت حضـــور این عزیزان تشـــکیل 
شـــده اســـت. هر چند مـــادر بنده امـــروز در قید 
حیـــات نیســـت اما هـــر چـــه دارم از دعـــای مادر 
اســـت.« وزیـــر ورزش و جوانـــان معتقد اســـت از 
همـــه المپیکی هـــا توقـــع مـــدال نـــدارد: »انتظار 
نداریـــم هـــر ۴۰ ورزشـــکار اعزامی صاحـــب مدال 
شـــوند. هر چند مـــدال اهمیت دارد اما مســـائل 
مهـــم دیگـــری نیـــز هســـت. اینکـــه ورزشـــکاران 
بتواننـــد تمام تـــوان خـــود را در میدان مســـابقه 
بگذارند، مردم خوشـــحال خواهند شـــد. بعضی 

ورزشـــکاران در تمرینـــات رکوردهـــا و شـــرایطی 
داشـــته اند که به گفته مربیان آنها اگر در میدان 
مســـابقه تکرار شـــود، صاحب مدال می شوند.«

وزیر ورزش و جوانان از مادران خواســـت تا دعای 
خیرشان را بدرقه راه ورزشکاران کنند: »از مادران 
عزیـــز ورزشـــکاران خواهش می کنیم کـــه دعای 
خیـــر خـــود را بدرقـــه راه فرزنـــدان خـــود کنند. 
البتـــه نبایـــد نقش پـــدران را در مســـیر موفقیت 
ورزشـــکاران نادیـــده بگیریـــم اما نقـــش مادران 

بی بدیل اســـت.«
بـــه گفتـــه او ایـــن مراســـم بـــرای تقدیـــر از زنان 
تأثیر گذار بر موفقیت ورزشـــکاران برگزار شـــده: 
»این مراســـم کار مشـــترک وزارت ورزش و کمیته 
ملـــی المپیـــک بـــود. کار جدید ایـــن دوره حضور 
مـــادران ورزشـــکاران بود، کســـانی که در پشـــت 

صحنـــه فرزنـــدان خـــود را 
حمایـــت و دعـــا می کننـــد. 

مـــا به ســـهم خودمـــان از این 
در  بســـزایی  نقـــش  کـــه  مـــادران 

موفقیـــت فرزنـــدان خـــود دارند، تقدیـــر کردیم. 
وزارت ورزش و کمیته ملـــی المپیک تمام تلاش 
خـــود را انجام دادند تا کاروان ایـــران با آرامش در 

المپیـــک پاریـــس شـــرکت کند.«
به نظر هاشـــمی، ورزشـــکاران همـــان نمایش در 
تمرینات را داشته باشند: »آوردگاه المپیک خیلی 
ســـخت اســـت. تمـــام کشـــورها ســـرمایه گذاری 
کردنـــد و با بهتریـــن شـــرایط می آینـــد. توقع ما 
از ورزشـــکاران این اســـت که خودشـــان باشند و 
همـــان کاری را کـــه در تمرینات انجـــام می دهند 
در صحنـــه مســـابقات هم به نمایـــش بگذارند.«

ســـیدمناف هاشـــمی دبیـــرکل کمیتـــه ملـــی 
المپیـــک، نشســـت صمیمی را جلســـه جذابی 
دانســـت: »کار وزیر ورزش و محمود خسروی وفا 
رئیـــس کمیته ملـــی المپیـــک، بـــرای برگزاری 
مراســـمی جـــذاب قبـــل از اعـــزام ورزشـــکاران 
به المپیـــک جای تقدیـــر و تشـــکر دارد. چنین 
برنامـــه ای را دوره هـــای قبـــل نداشـــتیم کـــه 
ورزشکاران المپیکی کنار مادران و همسرانشان 
حضور داشـــته باشـــند و این حس خیلی خوبی 

را بـــه مـــا انتقـــال می دهد.«
دبیـــرکل کمیتـــه ملـــی المپیک امیدوار اســـت 
ایرانی ها در پاریس تاریخ ســـازی کنند: »کاروان 
ما به خاطر شـــهید فقید رئیس جمهـــور به نام 
خادم الرضا در المپیک پاریس حاضر می شـــود. 
ما شـــرایط بســـیار ســـختی در دنیـــا داریم چرا 

کـــه کـــودکان در دنیا جان 
خـــود را به راحتی از دســـت 

می دهند و برای همین شـــعار 
کاروان را به نام صلح برای کودکان 

در نظـــر گرفتیم تا ورزشـــکاران کشـــورمان نماد 
صلح در دنیا باشـــند.

شـــاید تعـــداد ورزشـــکاران مـــا در ایـــن دوره از 
مســـابقات محـــدود باشـــد امـــا این امیـــدواری 
وجود دارد که در شـــش رشـــته بهتریـــن نتایج 
را بگیریـــم. امیـــدوارم در ایـــن دوره شـــرایط ما 
بهتـــر از توکیـــو و ریو باشـــد. فکـــر می کنم مثل 
بازی هـــای آســـیایی هانگـــژو هرچنـــد یک پلـــه 
ســـقوط کردیم اما تاریخ ســـازی هایی داشتیم، 
در المپیـــک پاریس هم بجز ســـه رشـــته اصلی، 

در یکـــی دو رشـــته تاریخ ســـازی کنیم.«

مناف: امیدواریم بهترین نتایج را بگیریم

یک روز متفاوت ورزشکاران در هتل المپیک 

بدرقه مسافران پاریس با دعای خیر مادران

پاکدامن: 
سابقه نداشته 

چنین 
مراسمی 
با حضور 

خانواده های 
المپین ها 

برگزار شود و 
اینطور عازم 

المپیک شویم

وزارت ورزش 
و جوانان در 

این مراسم به 
به ورزشکاران 

المپیکی و 
مادران و 

همسرانشان 
پاداش نقدی 

داد

ورزش،  وزیـــر  صمیمـــی  نشســـت 
ســـالن  در  را  متفاوتـــی  پنجشـــنبه 
ی  ا بـــر  ، لمپیـــک ا هتـــل  بگینـــه  آ
المپیکی هـــا ســـاخت؛ مراســـمی بـــا 
حضور مادران و همسران ورزشکاران 
و بـــه گفتـــه وزیـــر ورزش، تقدیـــر از 
زنانی که نقش بســـزایی در موفقیت 
ورزشـــکاران دارنـــد. این مراســـم روز 
شـــلوغ و هیجان انگیـــزی را در هتل 
المپیـــک رقـــم زد. مراســـم بـــا گـــپ 
و گفـــت کیومـــرث هاشـــمی وزیـــر 
ورزش، محمود خســـروی وفا و مناف 
هاشـــمی، رئیس و دبیـــر کمیته ملی 
المپیک، شـــروین اســـبقیان و مریم 
کاظمی پور معـــاون فرهنگی و ورزش 

حرفـــه ای و معاونـــت بانـــوان وزیـــر 
ورزش با ورزشـــکاران مسافر المپیک 
2۰2۴ پاریس شروع شد، به خواندن 
قســـم نامه المپیکی هـــا و تجلیـــل از 
ورزشـــکاران و خانواده هایشان رسید 
و به بدرقـــه المپیکی ها با بوســـیدن 
پرچـــم حرم امام رضا)ع( و رد شـــدن 
از زیر قرآن ختم شـــد و صـــرف ناهار 

پایـــان روز پرماجـــرا بود.
 

نشست صمیمی بدرقه 
المپیکی ها کنار خانواده ها

نشســـت  ز  ا ف  حـــر خبرهـــا  ر  د
صمیمانه وزیر ورزش با ورزشـــکاران 
المپیکـــی بـــود؛ نشســـتی کـــه برای 
اولیـــن بـــار خانواده هـــای آنهـــا هم 
بـــا  ســـتاره ها  از  خیلـــی  بودنـــد. 
مادرانشـــان آمـــده بودنـــد و البتـــه 
بعضی ها هم همســـران و مادرانشان 

بودنـــد. حضـــور خانواده هـــا، رنـــگ 
دیگری نســـبت به مراســـم  بدرقه یا 
تجلیـــل قبلـــی داده بـــود، تـــا حدی 
که علی پاکدامـــن کاپیتان تیم ملی 
شمشـــیربازی ســـابر که بـــا مادرش 
آمده بود، می گویـــد: »باعث افتخار 
اســـت در این جمـــع حضـــور دارم. 
ســـابقه نداشـــته چنین مراســـمی با 
المپین هـــا  خانواده هـــای  حضـــور 
برگزار شـــود و اینطور عـــازم المپیک 
شـــویم. زمانی کـــه پیروز می شـــویم 
همـــه کنار مـــا هســـتند ولـــی زمان 
شکســـت، فقـــط خانواده هـــا کنـــار 
مـــا حضـــور دارنـــد و فقط بـــا دعای 
ادامـــه  می توانیـــم  کـــه  آنهاســـت 

» . هیم د
مبینـــا فـــلاح کمانـــدار المپیکی هم 
می گویـــد: »مراســـم تجلیـــل خیلی 
برگـــزار می شـــود امـــا چـــون ایـــن 

مراســـم با حضور خانواده هـــا برگزار 
شـــد، خیلی برای ما ارزشمند بود.«

 
قایقرانان از روسیه به مراسم 

آمدند
قایقرانـــان ملی پوش روئینـــگ که 2۰ 
خردادمـــاه بـــرای تمرین در پیســـت 
استاندارد، در روســـیه اردو زده بودند، 
چند ســـاعت بعد از ورود به تهران در 
مراســـم حاضر شـــدند. مهســـا جاور، 
زینـــب نـــوروزی و فاطمـــه مجلـــل که 
ســـهمیه المپیـــک روئینـــگ دو نفـــره 
ســـبک وزن و تک نفره ســـنگین وزن 
را بـــرای ایـــران گرفتند، طبـــق برنامه 
2۰ خردادمـــاه راهـــی روســـیه شـــدند 
تـــا یـــک مـــاه در شـــرایط اســـتاندارد 
بـــرای المپیک آماده شـــوند. پاروزنان 
روئینگ بامداد پنجشـــنبه بـــه تهران 
برگشـــتند و خودشـــان را به نشســـت 

صمیمی وزیر ورزش رســـاندند. مهســـا 
جاور قایقـــران باتجربه در این مراســـم 
با مـــادر و دخترش آمده بـــود؛ دختری 
که همیشـــه وقتی مادرش به مسابقات 

مـــی رود، از نبودش ناراحت اســـت.
 

 مادر جای خالی پسرانش 
را پر کرد

نوشاد و نیما عالمیان، دو پینگ پنگ باز 
المپیکی، مثل فرزانه فصیحی و حسن 
تفتیان دو دونده المپیکی جزو غایبان 
بزرگ مراســـم بودنـــد. آنها ایـــن روزها 
در نوشـــهر زیـــر نظـــر ســـرمربی تیـــم 
ملـــی جمیل لطـــف الله نســـبی تمرین 
می کننـــد. با این حال مـــادر آنها همراه 
همســـر نوشـــاد به ســـالن آبگینه هتل 
المپیک آمده بودنـــد و وزیر ورزش هم 
از آنهـــا بـــا اهدای لـــوح تقدیـــر و هدیه 
1۰ میلیونـــی تقدیـــر کـــرد. در واقع مادر 
پینگ پنگ بـــازان جای خالی پســـرانش 

را در مراســـم پر کرد.
 

رؤسای فدراسیون های 
غیرالمپیکی هم بودند

مختـــص  ســـم  ا مر ینکـــه  ا بـــا 
المپیکی هـــا بـــود، اما بعضی رؤســـای 
لمپیکـــی  ا غیر ی  ن ها ســـیو ا ر فد
هـــم آمـــده بودنـــد. بهـــرام قدیمـــی 
و عبدالمهـــدی نصیـــرزاده رؤســـای 
پـــرورش  فدراســـیون های هاکـــی و 
سرپرســـت  یلـــکا  ا علـــی  و  نـــدام  ا
فدراســـیون ورزش هـــای روســـتایی و 
عشایری هم در ســـالن آبگینه حضور 
احســـان  کـــه  حالـــی  در  داشـــتند، 
حـــدادی رئیس جـــوان فدراســـیون 
دوومیدانـــی بـــه خاطـــر درگیـــری بـــا 
کارهـــای فدراســـیونش فرصت حضور 

در ایـــن مراســـم را پیـــدا نکـــرد.
 

 المپیکی ها برای پاریس 
هم قسم شدند

مثـــل   ،2۰2۴ المپیـــک  مســـافران 
دوره هـــای قبـــل، پیـــش از ســـفر بـــه 
پاریـــس بـــا خوانـــدن ســـوگندنامه، 
هم قســـم شـــدند تـــا بـــا همـــه توان 

در ایـــن میـــدان بزرگ حاضر شـــوند. 
نـــدا شهســـواری پرچمـــدار کاروان و 
علـــی پاکدامـــن کاپیتـــان تیـــم ملـــی 
شمشـــیربازی ســـابر ســـوگندنامه را 
خواندند. در متن ســـوگندنامه آمده:

»با نام و یاد خداوند متعال
از طـــرف ورزشـــکاران شـــرکت کننده 
در بازی هـــای المپیـــک 2۰2۴ پاریس 
ســـوگند یـــاد می کنـــم که بـــا حداکثر 
تـــوان و نیـــرو در ایـــن آوردگاه حضـــور 

. بم یا
بـــه قوانیـــن حاکـــم احترام گذاشـــته 
و بـــه دور از دوپینـــگ و مـــواد نیـــروزا 
در مســـابقات شـــرکت کنـــم و با روح 
واقعـــی ورزش و نـــوع دوســـتی بـــرای 
شکوه ورزشـــی و افتخارآفرینی مبارزه 
کنم. نســـبت به انجام وظایف ملی و 
میهنی کشـــورم متعهد و کوشا باشم.
به قانون اساســـی جمهوری اســـلامی 
ایـــران احترام گذاشـــته و پاســـدار آن 
باشـــم. به پرچـــم مقـــدس جمهوری 
اســـلامی ایران احترام گزارده و متعهد 
به آن باشـــم. نســـبت بـــه هم میهنان 

خود متعهد و مســـئول باشـــم.
نســـبت به اصول و اخلاق اسلامی به 
عنوان ســـفیران و پرچمـــداران ایران 
اســـلامی پایبنـــد باشـــم. خداونـــدا! 
مـــرا نســـبت بـــه تعهداتـــم موفـــق و 
ســـرانجامم را بـــه نیک فرجامی مقرر 

بفرمـــا. آمیـــن یـــا رب العالمین«.
 

 پاداش نقدی به المپیکی ها 
و خانواده هایشان

ایـــن  در  جوانـــان  و  ورزش  وزارت 
مراســـم پـــاداش 1۰۰ میلیـــون تومانی 
هدیـــه  المپیکـــی  ورزشـــکاران  بـــه 
داد. کیومرث هاشـــمی در نشســـت 
صمیمـــی بـــا ورزشـــکاران المپیکـــی 
و خانواده هایشـــان، بـــه مســـافران 
پاریس هدیه 1۰۰ میلیون تومانی داد. 
البتـــه مـــادران و همســـران آنها هم 
هر کدام پـــاداش 1۰ میلیـــون تومانی 
هدیـــه گرفتند. بـــه ســـرمربیان هم 
قرار اســـت ۳۰ میلیون تومان پاداش 

داده شـــود.

مهری رنجبر
خبرنگار

محمد محمدی سدهی
خبرنگار
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 گاهـــی گمـــان نمی کنـــی ولـــی خـــوب 
می شـــود، این دقیقاً مصداق بـــارز ظهور 
آرین سلیمی ستاره 20 ساله این روزهای 
تکواندو ایران اســـت. سلیمی بعد از طی 
مســـیر طولانـــی، بالاخـــره در مســـابقات 
قاره ای آســـیا دومین ســـهمیه تکواندوی 

مردان بـــرای المپیـــک پاریـــس را به نام 
خـــود ســـند زد. او کـــه بـــه جنگندگی و 
مبـــارزه تـــا واپســـین لحظـــات معـــروف 
اســـت، خـــودش هم حتـــی فکـــرش را 
نمی کـــرد در 20 ســـالگی ســـهمیه بگیرد 
چه برســـد بـــه اینکـــه در شـــیاپ چانگ 
المپیـــک مبـــارزه کند. ســـلیمی از زمانی 
که ســـهمیه را گرفـــت روی دور برد بود و 
با مبـــارزه جانانه اش مقابـــل حریف قدر 
کـــره ای در فینـــال مســـابقات قهرمانـــی 
آســـیای ویتنـــام، نقـــش اول داســـتان 
قهرمانی تیم ملی در آســـیا بعد از 8 سال 
را ایفـــا کـــرد؛ طلایی کـــه حالا بـــه گفته 

خـــودش اعتماد به نفس زیادی به او داد 
تا با بهترین شـــرایط روحی- روانی راهی 
پاریس شـــود. پســـر جنگنده تکواندوی 
ایران که مســـیر زیادی تا مرزهای پاریس 
طی کـــرده، حالا بـــه این راحتـــی پا پس 
نمی کشـــد و می خواهـــد با تاریخ ســـازی 
در شـــیاپ چانگ المپیـــک، ثابـــت کند 
نســـل جدیـــد تکوانـــدو، واقعـــاً طلایی 
اســـت. او 5 مـــرداد ماجراجویـــی اش را 
در پاریـــس شـــروع می کنـــد و در اولین 
مبـــارزه مقابل حریفی از نروژ و در صورت 
پیـــروزی مقابل برنـــده گینـــه و مکزیک 

مبارزه خواهـــد کرد.

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

گزارش

 فائزه زمانی
خبر نگار

سی و سومین دوره بازی های المپیک، از 5 مردادماه در پاریس شروع می شود. پاریس عروس 
شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا شده است. در واقع با برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 
المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت از المپیک های 
قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن پاریس برگزار می شود. کاروان 
ورزشی ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند 
 این بار برخلاف دوره های قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران 40 سهمیه گرفته که
 11 سهمیه برای زنان و 29 سهمیه برای مردان است. 13 روز مانده تا افتتاح بازی ها. روزنامه 
ایران ورزشی این روزها برای آشنایی مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای مسافران 

و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر روز تقدیم نگاه تان می شود.

 سلیمی؛ سونامی جدید تکواندو در راه پاریس

 جنگجوی شکست ناپذیر
 وارد می شود
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یادداشت

مرتضی کریمی
پیشکسوت تکواندو

آرین ســـلیمی در مســـابقات اخیر روند رو به رشـــدی 
داشـــته و در هـــر مســـابقه بهتـــر از قبـــل شـــده کـــه 
ادامـــه ایـــن رونـــد مثبـــت او در المپیـــک منجـــر بـــه 
مـــدال می شـــود. آریـــن دو خصوصیـــت بـــارز دارد؛ 
بســـیار جنگنده اســـت و اصلاً باخت را قبـــول ندارد. 
او برعکـــس خیلـــی از ورزشـــکاران کـــه وقتـــی عقب 
می افتند، روحیـــه جنگندگی را از دســـت می دهند و 
باخـــت را قبول می کنند، تا آخریـــن لحظه می جنگد 
و اصـــلاً شکســـت را نمی پذیـــرد. او بارهـــا از حریفان 
عقـــب افتـــاده اما بـــازی باختـــه را با ایـــن روحیه اش 
برده اســـت. المپیـــک با بقیه مســـابقات فـــرق دارد. 
یک دانش آموز ممکن اســـت 12 ســـال درس بخواند 
و امتحان بدهـــد اما روز کنکور اســـترس زیادی دارد. 
المپیـــک هم مثـــل کنکور اســـت و ورزشـــکار باید در 
بالاتریـــن ســـطح آمادگی اش باشـــد تا بتوانـــد نتیجه 
بگیـــرد. حضور هـــادی ســـاعی رئیس فدراســـیون از 
بهتریـــن تکوانـــدوکاران المپیـــک و مجیـــد افلاکـــی 
ســـرمربی تیم ملی که ســـابقه 2 المپیک دارد، خیلی 
می توانـــد بـــه تکوانـــدوکاران کمـــک کنـــد. از طـــرف 
دیگر حضـــور ســـاعی کنار تیم یـــک جواریـــی تزریق 

روحیه اســـت. 
جوان بودن ســـلیمی خودش حســـن بزرگی اســـت، 
البتـــه او تنها بازیکن کم سن وســـال المپیک نیســـت 
و از ایـــن نظـــر فشـــارها از روی او برداشـــته می شـــود. 
آریـــن به رغم جوانـــی، چندان هم بی تجربه نیســـت 
و با اســـتفاده از نیروی جوانی، تجربه و روحیه خوبی 
کـــه دارد هیچ کم و کســـری برای حضـــور در المپیک 
نـــدارد، فقـــط بایـــد قـــدر تک تـــک لحظه هـــا را بداند 
و هیـــچ ثانیـــه ای را از دســـت ندهد. او باید ســـاعی را 
ســـرلوحه اش قـــرار دهـــد کـــه در المپیک تـــا 3 ثانیه 
قبـــل از پایـــان مســـابقه عقب بـــود اما قـــدر لحظات 
را دانســـت و 3 ثانیـــه مانده به پایـــان، طلای المپیک 
را از چنـــگ حریفـــش در آورد. تیم ملـــی تکواندو باید 
بـــزرگ فکر کنـــد تـــا بتوانـــد در المپیک بزرگـــی کند، 
آنهـــا باید با دیـــدی مثبت و برای بهتریـــن مدال پا به 
شـــیاپ چانگ پاریس بگذارند. از نظر جامعه تکواندو 
مدال المپیک معنی ندارد و ملی پوشـــان باید دنبال 
بهتریـــن مدال باشـــند. یوســـف کرمی زمانـــی که در 
تکواندو بـــه لوپـــز امریکایی باخت، تمایلی نداشـــت 
که در شـــانس مجـــدد برای برنـــز رقابت کنـــد، چون 
همیشـــه بزرگ فکـــر می کرد و بـــه مدالی غیـــر از طلا 
راضـــی نبود. ذهنیـــت کرمی بود کـــه از او یک بازیکن 
بزرگ ســـاخت و بجز طلای المپیـــک همه نوع طلایی 
در کارنامـــه اش دارد. تکوانـــدو با نتایجی کـــه در ادوار 
قبلـــی داشـــته احتیاج دارد تـــا در پاریس بـــه بهترین 
مدال برســـد، شـــک نکنیـــد با وجـــود تکوانـــدوکاران 
باانگیـــزه خبرهای خوبـــی از المپیک خواهد رســـید.

 نیاز مبرم تکواندو
 به مدال

آرین ســـلیمی، پدیده تکواندوی ایران 
ایـــن روزهـــا آخریـــن نفس هایـــش را 
بـــه کار گرفتـــه تـــا در شـــیاپ چانگ 
المپیک تاریخ ســـازی کند. او که خود 
و هم نســـلی هایش را طلایـــی می داند 
امیـــدوار اســـت بـــا خوشـــرنگ ترین 
مـــدال ثابت کنـــد واقعاً نســـل طلایی 
تکواندوی ایران درحال ظهور اســـت.
 کمپ فرانسه از نظر روحی و فنی 
چقدر به تکواندوکاران المپیکی 

کمک کرد؟
خـــدا را شـــکر کمـــپ فرانســـه خیلی 
خوب بود و توانســـتیم از امکانات این 
اردو اســـتفاده کـــرده و با فرانســـوی ها 
اردوی تدارکاتـــی برگـــزار کنیـــم. ایـــن 
کمپ چـــه از نظـــر روحی-روانی و چه 
از نظـــر فنـــی خیلـــی به ما کمـــک کرد 
که جـــا دارد از مســـئولان فدراســـیون 
بابـــت تـــدارک ایـــن اردوی برون مرزی 

تشـــکر کنم.
 در میدان المپیک کسی برنده 
است که از نظر روحیه بهترین 

شرایط را داشته باشد، تو از نظر 
روحیه آماده رویارویی با هر 
چالشی در المپیک هستی؟

ذهن برنده است که قهرمان المپیک 
را مشـــخص می کند و شـــرایط روحی 
به مراتب از شـــرایط فنـــی تأثیرگذارتر 
اســـت. بعد از گرفتن سهمیه المپیک 
تا بـــه امـــروز تمریناتـــم را بـــه بهترین 
شـــکل ممکن انجـــام دادم و خـــدا را 
شکر با شـــرایط خوب آماده رویارویی 
بـــا هرچالشـــی هســـتم. قهرمانی من 

و تیـــم ملـــی بعد از 8 ســـال در آســـیا 
روحیـــه خیلی خوبـــی بـــه تکواندوی 
ایـــران تزریق کـــرد و اعتمـــاد به نفس 
مرا بـــالا بـــرد کـــه از این بابـــت خیلی 

خوشـــحال هستم.
 عده ای نگران سن کم تو 

هستند، چه برنامه ای  داری 
که در المپیک نیروی جوانی 
و انگیزه تو بر تجربه حریفان 

بچربد؟
مـــن قـــدرت ویژه ای بـــه اســـم نیروی 
جوانـــی دارم. مـــن از 17 ســـالگی در 
اردوهـــای تیـــم ملـــی و تورنمنت های 
مختلـــف حضـــور داشـــتم کـــه همین 
موضـــوع مـــرا پخته تر کـــرده و چندان 
هـــم بی تجربـــه نیســـتم. نـــه اینکـــه 
بخواهـــم از خودم تعریف کنـــم اما در 
یکی دو ســـال اخیر مدال هـــای زیادی 
در آســـیا، جهان و بازی های آســـیایی 
گرفتـــه ام و فقط مـــدال المپیک را در 
کلکسیونم کم دارم و حالا فقط دنبال 
پاریـــس  خوشـــرنگ ترین مـــدال در 

. هستم
 مراسم بدرقه المپیکی ها با 

حضور مادران، چه حس وحالی 
داشت؟

زندگی ام را مدیون مادرم و خانواده ام 
هســـتم. این اقـــدام خیلـــی متفاوت 
و تأثیرگـــذار بـــود، قطعاً بـــه روحیه ما 
قبـــل از اعـــزام به پاریس کمـــک کرد. 
هاشـــمی وزیـــر ورزش از زمانی که روی 
کار آمـــده، کارهـــای متفـــاوت و مثبتی 
انجـــام داده و امیدوارم این روند ادامه 

باشد. داشته 
  فکرش را می کردی که در 

20 سالگی المپیک را تجربه کنی؟
صادقانـــه فکرش را هـــم نمی کردم. از 

بچگـــی اولین ها را دوســـت داشـــتم و 
همیشـــه دنبال اولی و انجـــام کارهای 
متفـــاوت بـــودم. مـــن جوان تریـــن 
بازیکـــن در وزن خـــودم هســـتم کـــه 
اتفاقـــاً برخـــلاف چیـــزی کـــه همـــه 
فکـــر می کننـــد ایـــن موضـــوع روحیه 
و انگیـــزه ام را بـــالا می بـــرد. فکـــرش 
را هـــم نمی کـــردم کـــه در 20 ســـالگی 
ســـهمیه بگیـــرم چه برســـد بـــه اینکه 

بـــه المپیک بـــروم.
 نتایج نامطلوب تکواندو در 

المپیک های توکیو و ریو فشارها 
را روی شما بیشتر نمی کند؟

نتایـــج ریـــو و توکیـــو یـــک جورهایـــی 
اتفاقـــات نـــادر و غم انگیزی بـــود. ما 
نمی توانیم خودمـــان را با المپین های 
تـــلاش  امـــا  کنیـــم  مقایســـه  قبلـــی 
می کنیم در پاریس دوبـــاره تکواندو را 

بـــه روزهـــای اوجـــش برگردانیم.
 افلاکی معتقد است نسل شما 

طلایی است، شرایط را برای 
تاریخ سازی در پاریس چطور 

می بینید؟
افلاکی لطف داشـــته، نســـل او هم 

در برهـــه خودش طلایـــی بود. 
من هـــم مثل افلاکـــی اعتقاد 

دارم کـــه نســـل مـــا طلایی 
از  اســـت. هرچـــه داریـــم 
زحمـــات کادرهـــای قبلی و 
فعلـــی اســـت. همگـــی در 
تلاش شبانه روزی هستیم 
در ایـــن فرصت مانـــده به 
بهترین آمادگی برســـیم تا 
بـــا خوشـــرنگ ترین مدال 
در المپیـــک ثابـــت کنیـــم 
کـــه واقعـــاً نســـل طلایـــی 

. هستیم

  قهرمانی تیم ملی روحیه مرا بالا برد

سلیمی: ما نسل طلایی تکواندو هستیم
گفت و گو

افلاکی: سلیمی با یک 
تلنگر بازیکن دیگری شد

مجیـــد افلاکـــی 
ســـرمربی تیـــم ملـــی 
آریـــن  بـــه درخشـــش  تکوانـــدو 
در  کم سن وســـالش  شـــاگرد  ســـلیمی 
المپیک امیـــدوار اســـت. او که چندماه 
پیـــش جایگزین بیژن مقانلو شـــد، قرار 
نبـــود تـــا المپیـــک ســـرمربی تیـــم ملی 
بمانـــد اما بـــا نتایـــج خـــوب تیمش در 
مســـابقات اخیر حـــالا بـــا دو تکواندوکار 
راهـــی پاریـــس خواهـــد شـــد. افلاکـــی 

که ایـــن نســـل تکواندو را نســـل طلایی 
می دانـــد، معتقـــد اســـت ســـلیمی بـــه 
رغـــم جوانـــی و کم تجربگـــی می توانـــد 
شـــیاپ چانگ  در  زیـــادی  حرف هـــای 

پاریس داشـــته باشـــد.
 آرین سلیمی مسیر طولانی را برای 

گرفتن سهمیه طی کرد اما بعد 
از آن کلاً روی دور برد افتاد. این 

موضوع چقدر تکواندو ایران را به 
درخشش او در پاریس امیدوار 

می کند؟
آریـــن بعـــد از تخریبـــی کـــه فقـــط من، 
خـــودش و ملی پوشـــان می دانیـــم بـــه 

خوبـــی مســـیرش را پیـــدا کرد. خـــدا را 
شـــکر هم آرین و هـــم مهـــران و از همه 
مهم تـــر فدراســـیون تکوانـــدو بـــه دور از 
هرگونه حاشـــیه، اتفاقات و حرف هایی 
کـــه پیرامون تیم ما اســـت، فقط و فقط 
هـــدف را دنبال می کنیم. آرین مســـیری 
طولانـــی بـــرای گرفتن ســـهمیه طی کرد 
امـــا بعـــد از آن همـــه تلاشـــش را بـــرای 
گرفتن یـــک جایـــگاه خوب بـــه کار برد. 
رنکینـــگ برخـــورداری بـــه دلیـــل اینکه 
سهمیه را مســـتقیماً از گرنداسلم گرفته 
بود، تغییـــر نمی کرد اما آرین ســـهمیه را 
از مســـابقات قاره ای گرفت و کار سختی 
برای ارتقـــای جایگاهش داشـــت. حتی 
4 روز بعـــد از قهرمانـــی در آســـیا مجبور 
شـــدیم او را بـــه تورنمنـــت آنـــکارا اعزام 
کنیم تـــا در ســـیدبندی شـــرایط بهتری 

داشـــته باشد.
 از آن تخریبی که گفتید فقط 

خودتان می دانید و آرین، برای ما 

هم می گویید؟
تخریب یـــک کلمه ای اســـت کـــه بعد از 
آن اتفاقـــات خوبـــی بـــرای آریـــن و بقیه 
ملی پوشـــان افتاد. اجـــازه بدهید کلمه 
تخریـــب را باز نکنـــم و این یـــک راز بین 
من و ملی پوشـــان بماند، اما همین قدر 
بدانیـــد کـــه تخریب یـــک تلنگر بـــود تا 

آریـــن بعـــد از آن آرین دیگری شـــد.
 درحال حاضر سیدبندی سلیمی را 

در المپیک چطور می بینید؟
مســـابقات در 4 وزن برگـــزار می شـــود 
کـــه در هر کـــدام 16 تکوانـــدو کار حضور 
دارند. همـــه بهترین های دنیا هســـتند 
و 4 ســـال غربالگری شـــده اند تا سهمیه 
حضـــور در المپیـــک را گرفته انـــد. ما دو 
ســـال از تکوانـــدوی دنیا عقـــب بودیم و 
با تلاشـــی که داشـــتیم دوبـــاره خودمان 
از  و حتـــی  بـــه حریفـــان رســـاندیم  را 
خیلی هـــا جلو زدیـــم. دوباره توانســـتیم 
خودمان را بـــه روزهای اوج نزدیک کنیم 

و قدرت مـــان را بـــه دنیـــا نشـــان دهیم. 
همـــه در المپیـــک بهتریـــن هســـتند و 
بـــرای مـــدال پـــا بـــه پاریـــس می گذارند 
اما مطمئن باشـــید حریفـــان هم مقابل 
آرین به زحمت افتـــاده و اذیت خواهند 

. شد
 خصوصیت بارز سلیمی چیست؟

آرین بشـــدت تلاشـــگر و تکوانـــدوکاری 
اســـت کـــه خـــوب بـــه حـــرف گـــوش 
می دهد و همین هم باعث پیشـــرفت او 
می شـــود. او ومهران یک ســـال اختلاف 
ســـنی دارنـــد. همه ملی پوشـــان نســـل 
جدیـــد باانگیـــزه و خوب هســـتند. من 
دو ســـال پیـــش جلـــوی دوربیـــن ایـــن 
را گفتـــم کـــه این نســـل، نســـل طلایی 
تکوانـــدو خواهـــد بـــود کـــه تا بـــه حال 
تکواندوی ایـــران به خود ندیده اســـت. 
می دانم بزودی روزی می رســـد که خیلی 
حرف هـــا در تکوانـــدوی دنیـــا داشـــته 
باشـــیم، چـــون کنـــار این ملی پوشـــان 

بااســـتعداد، دیدگاه رئیس فدراســـیون 
کاملاً حرفـــه ای و قهرمانی اســـت و نگاه 

ویژه ای بـــه تکوانـــدوکاران دارد.
  آرین قبلاً یک شگردی داشت 

که رقبا را با دست می گرفت، این 
تکنیک داوران را حساس کرده 

بود و مدام به او اخطار می دادند. 
تا جایی که می بینیم این شگرد 

ج  در مسابقات اخیر از بدن او خار
شده، برای المپیک در این باره 

جای نگرانی وجود ندارد؟
کار مـــا همین اســـت که نقـــاط ضعف را 
برطـــرف کنیم و اگر این تکنیک را اصلاح 
نمی کردیم، مسیر پیشرفت او با سرعت 
کندی پیـــش می رفـــت. اگر قرار باشـــد 
ملی پوشـــان همانی باشـــند که روز اول 
وارد اردو شـــده اند، پس من این وســـط 
چـــه نقشـــی دارم؟ چنیـــن موضوعاتـــی 
تلاش خود ملی پوشـــان را هم می طلبد، 
آریـــن روی ایـــن موضـــوع تمرکـــز کرد و 

خوشـــبختانه نتیجه هم گرفـــت و جای 
هیچ نگرانی بـــرای المپیک وجود ندارد.

 سلیمی بازیکن جوانی است و 
اولین المپیک خودش را تجربه 
خواهد کرد، نگران جوان بودن 
و بی تجربگی او در میدان بزرگ 

المپیک نیستید؟
آرین بازیکـــن چنـــدان بی تجربه ای هم 
نیســـت امـــا تلاش مـــان بـــر این اســـت 
که نیـــروی جوانـــی او در شـــیاپ چانگ 
المپیـــک بر تجربـــه اش بچربـــد و ورق را 
به نفع خودمـــان برگردانیم. هدف مان 
بهتریـــن نتیجـــه در المپیک اســـت. اما 
یادمان نـــرود کـــه اکثر تیم هـــای دنیا 8 
سالی اســـت که درحال ســـرمایه گذاری 
هســـتند اما ملی پوشـــان ما تازه دو سال 
اســـت که وارد کورس رقابت شـــده و در 
کـــوران المپیـــک قـــرار گرفته انـــد. تمام 
تلاش مان را می کنیم تـــا بهترین نتیجه 

را در پاریـــس برای مردم رقـــم بزنیم.
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برلین شاید 
شاهد آخرین 

مسابقه انگلیس 
با ساوت گیت 

باشد اما هر 
اتفاقی که 

بیفتد، از او به 
عنوان کسی یاد 

می کنند که به 
کشورش امید را 

برگرداند

نقل قول

خبر

توافق یونایتد با مهاجم بولونیا
 جاشـــوا زیرکـــزی، مهاجم 
هلندی تیـــم بولونیا پس از 
ناکامی لاله هـــای نارنجی در 
یورو ۲۰۲۴، برای عقد قرارداد 
بـــا تیم منچســـتریونایتد در 
شـــهر منچستر حضور دارد و 
انتقال او به انگلیس به زودی 
رســـمی خواهد شد. منچستریونایتد و بولونیا، بر سر مبلغ 

۴۰ میلیون یورویی به توافق رسیده اند.

ادامه حضور ستاره آرژانتینی در بنفیکا
 آنخـــل دی ماریا با باشـــگاه 
بنفیکا برای تمدید قرارداد تا 
پایان فصـــل ۲۰۲5-۲۰۲۴ به 
توافق رسید و برای یک فصل 
دیگر نیز در لیگ پرتغال باقی 
می ماند. او پس از پایان کوپا 
امریـــکا، از بازی هـــای ملی و 

تیم ملی آرژانتین خداحافظی خواهد کرد.

هافبک مغضوب یونایتد در خیرونا
 دونـــی فان دبیـــک هافبک 
هلندی تیم منچستریونایتد 
پس از ســـپری کردن دوران 
ناموفـــق در ایـــن تیـــم، بـــا 
راهـــی  دائمـــی  قـــراردادی 
خیرونای اسپانیا شد. مبلغ 
قرارداد او 5۰۰ هزار یورو است 
که می تواند در آینده به ۹ میلیون یورو نیز برســـد. در حال 
حاضر می توان گفت این بازیکن ارزان تر از برخی بازیکنان 

لیگ برتر ایران خریداری شده است!

زمان جدایی ناگلزمان مشخص شد
یولیان ناگلزمان سرمربی آلمان چند ماه قبل به عنوان 
جانشین هانسی فلیک هدایت ژرمن ها را برعهده گرفت 
و با کســـب نتایج خوب قراردادش تا پس از جام جهانی 
۲۰۲۶ از ســـوی فدراسیون فوتبال این کشور تمدید شد 
تا چند ســـال پیش رو را در این تیم حضور داشته باشد. 
شاگردان این مربی جوان آلمانی عملکرد بسیار خوبی 
را در رقابت های جام ملت های اروپای ۲۰۲۴ به نمایش 
گذاشتند و باوجود حذف در مرحله یک چهارم نهایی و 
قبول شکست مقابل تیم ملی اسپانیا توانستند رضایت 
فوتبالدوســـتان و مدیران فدراســـیون آلمـــان را پس از 
چند دوره ناکامی در جام جهانی و یورو به دســـت آورند. 
همین موضوع باعث شد که بسیاری به این باور برسند 
که ناگلزمان قرار است چند سالی روی نیمکت تیم ملی 
آلمان حضور داشته باشد و شاید مدت زمان زیادی طول 
بکشـــد که بار دیگر درباره بازگشـــت به فوتبال در سطح 
باشـــگاهی تصمیم بگیرد اما به نظر می رسد که تصمیم 
این مربی آلمانی چیز دیگری اســـت. روزنامه بیلد خبر 
داده اســـت که ناگلزمان پس از پایان جام جهانی ۲۰۲۶ 
تحت هر شرایطی تیم ملی آلمان را ترک خواهد کرد. این 
تصمیم او قطعی است و حتی اگر عملکرد موفقی در این 
جام جهانی داشته باشد و عنوان قهرمانی را هم به دست 
آورد، مایل است که بار دیگر به فوتبال باشگاهی برگردد 
و این موضوع را به اطلاع مدیران فوتبال این کشـــور هم 

رسانده است.
 

کروس، پرهوادارترین بازیکن یورو

رقابت هـــای جـــام ملت هـــای اروپـــای ۲۰۲۴ در خاک 
آلمـــان برگزار شـــد و تیم ملی این کشـــور توانســـت با 
ارائه عملکردی درخشان بســـیاری از فوتبالدوستان را 
مجذوب خودش کند و تعداد دنبال کننده های بسیاری 
از بازیکنان این تیم در طول این مسابقات به شکل قابل 
توجهی افزایش پیـــدا کرد. تونی کروس جذاب ترین و 
محبوب ترین بازیکـــن حاضر در اردوی تیم ملی آلمان 
در یـــورو ۲۰۲۴ از نظـــر افزایـــش تعـــداد دنبال کننـــده 
 در شـــبکه های اجتماعـــی بـــود. تحلیلی که از ســـوی 
Betway صـــورت گرفتـــه اســـت نشـــان می دهد که 
ایـــن بازیکـــن از زمان شـــروع این مســـابقات ۸۷5۱۰۰ 
دنبال کننده جدید در اینستاگرامش داشته است. این 
یعنی او حتی موفق شده است توجه بیشتری نسبت به 
بازیکنان جوان و درخشانی مانند فلورین ویرتز و جمال 
موسیالا را جلب کند که در جایگاه دوم و سوم این آنالیز 
صورت گرفته، قرار دارند و در طول این جام مورد توجه 
بســـیاری قرار داشـــتند. این ســـتاره آلمانی در آخرین 
دیدارهایش با پیراهن تیم ملی این کشور نشان داد که 
یکی از ارکان اصلی و قدرتمند این تیم بوده و توانســـت 
با ارائه یک عملکرد درخشـــان نقش مهمی را در صعود 
این تیم به مرحله یک چهارم نهایی ایفا کند و هواداران 

هم به خوبی این موضوع را دیدند و تحسین کردند.

ببخشید به تو شک داشتیم
آقای ساوت گیت

مزد صبر واتکینز
»گر صبر کنـــی ز غوره حلوا ســـازم« ضرب المثل 
بجایـــی بـــرای اولـــی واتکینز اســـت کـــه تقریباً 
تمـــام یورو را انتظار کشـــید. چهارشـــنبه شـــب 
در دورتمونـــد، ۱۰ دقیقـــه بعـــد از ورود بـــه زمین 
بـــا گل بســـیار زیبـــا و دقیقـــش انگلیـــس را به 
فینـــال یـــورو ۲۰۲۴ و هلند را به خانه فرســـتاد. 
واتکینـــز تماشـــاگر بازی هـــای انگلیـــس مقابل 
صربســـتان، اســـلوونی، اســـلواکی و ســـوئیس 
بـــود و ۲۰ دقیقـــه مقابـــل دانمـــارک بـــه میدان 
رفـــت امـــا می دانســـت در این بـــازی تفـــاوت را 
رقـــم می زند. بعـــد از پیروزی برابـــر هلند گفت: 
»بـــه جـــان بچه هایم قســـم می خورم امـــروز به 
کـــول پالمـــر گفتم مـــا برنـــده می شـــویم و من 
گل می زنـــم، همیـــن اتفاق هم افتـــاد.« مهاجم 
اســـتون ویلا کـــه در طـــول فصـــل ۲۰۲3-۲۰۲۴ 
لیگ برتر روی 3۲ گل نقش مســـتقیم داشـــت، 
بـــه خاطـــر ثبـــات هری کیـــن و بی میلـــی گرت 
ســـاوت گیت برای استفاده از سیستم چرخشی 
خیلـــی در تیـــم ملـــی فرصتی پیـــدا نکـــرده. تا 
دو مـــاه پیش حتـــی در مـــورد رفتنش بـــه یورو 
هـــم تردیـــد وجـــود داشـــت امـــا بـــا فـــرم عالی 
باشـــگاهی اش قابل نادیده گرفتـــن نبود و حالا 
 همه انگلیس خوشـــحالند که او بـــه آلمان رفته 

است.
 

بدشانسی دپای
ممفیـــس دپای همیشـــه پرشـــور بوده، شـــروع 
خوبـــی در دوران حرفـــه ای خـــود داشـــت اما در 
منچســـتریونایتد ناموفق بود. در لیون اعتبارش 
را بازیافت،  سپس انتقال رؤیایی اش به بارسلونا 
صورت گرفت ولی او دوباره نتوانســـت انتظارات 
را بـــرآورده کند. در تیـــم ملی اما ثبات داشـــت و 
تورنمنـــت خوبی را ســـپری  کرد با آنکـــه تنها یک 
گل زد. اما دپـــای در بزرگترین شـــب زندگی اش 
تنهـــا 35 دقیقـــه در زمیـــن دوام آورد و مصـــدوم 
شـــد. با رفتـــن او و آمدن جـــوی فیرمـــان هلند 
به ثبات رســـید و شـــروع انفجـــاری انگلیس کند 
شـــد اما در نهایت هلند بازنده شـــد و ستاره اش 

نتوانســـت کمکی کند.

درس بزرگ
آیا ســـاوت گیت پاســـخ همـــه انتقـــادات را داد؟ 
انگلیس برابر سخت ترین رقیبش در یورو ۲۰۲۴ 
بهترین بازی اش را انجام داد و بر حریف مســـلط 
بود بـــه خصـــوص در نیمه دوم. ســـاوت گیت به 
خاطـــر بی میلی بـــه تغییر در ترکیـــب تیمش به 
درســـتی مورد انتقاد قرار می گرفـــت، آمدن لوک 
شـــاو به جـــای کایـــران تریپیـــر عجیب بـــود اما 
تعویـــض کین و فیـــل فودن بـــا پالمـــر و واتکینز 
عالـــی بود. او از اشـــتباه روبرتـــو مارتینس درباره 
اســـتفاده از کریســـتیانو رونالـــدو درس گرفت و 
جـــای کین را به واتکینز ســـرحال داد که با کمک 
پالمـــر گل برتری را زد تا انگلیـــس برای دومین بار 
پیاپی و نخســـتین بار خـــارج از خاکش به فینال 
یورو برســـد. برلین شاید شـــاهد آخرین مسابقه 
انگلیس با ســـاوت گیت باشـــد اما هر اتفاقی که 
بیفتد، از او به عنوان کســـی یـــاد می کنند که به 
کشـــورش امیـــد را برگرداند، وقتش شـــده که از 

ســـاوت گیت عذرخواهی و تشـــکر کنیم.
 
 

VAR اشتباهات
گری نویـــل به جانبـــداری از تیم ملی کشـــورش 
متهم اســـت اما حتی او هم اعتـــراف کرد پنالتی 
نیمـــه اول بـــه انگلیـــس هدیـــه شـــده. فلیکس 
زوایـــر در اعـــلام پنالتی بـــه خاطر خطـــای دنزل 
دومفریـــس روی کین اشـــتباه بزرگ و آشـــکاری 
مرتکب شـــد و کمـــک داور ویدیویی هم دخالتی 
نکـــرد. هلنـــد حـــق دارد از این تصمیـــم ناراحت 
 VAR باشـــد اما این نخســـتین تصمیـــم عجیب
نیســـت چون یـــک پنالتـــی بحث برانگیـــز علیه 
دانمـــارک در دیـــدار با آلمـــان گرفتنـــد که خود 
آلمـــان در مرحله بعد و بازی با اســـپانیا به خاطر 
اشـــتباه  VAR بـــه پنالتی حاصـــل از خطای هند 

مارک کوکوریا نرســـید.

همسایه های موفق
فـــودن و کوبـــی ماینـــو در فاصله پنـــج کیلومتری 
یکدیگر در استوک پورت، شـــهرک اقماری نزدیک 

فینال جذاب کلمبیا و آرژانتین
خامس از مسی گذشت

خامس رودریگس توانســـت رکورد لیونل مســـی را بشـــکند و بـــه کلمبیا کمک 
کند بـــه فینال کوپا امریکا برســـد. بازیکن ســـابق رئال مادریـــد و بایرن مونیخ 
که حالا در ســـائوپائولوی برزیل بازی می کند، از ســـال ۲۰۱۱ که نخســـتین بازی 
ملی اش را انجام داد، همیشـــه در ترکیـــب کلمبیا تأثیرگذار بـــوده. او بیش از 

۱۰۰ بـــازی ملی دارد و در 3۲ ســـالگی قدرت خلاقیتش را بازیابی کرده اســـت. 
خامـــس که اولیـــن بار در ســـال ۲۰۱5 در کوپا بازی کرده و بـــرای چهارمین بار 

حضـــور در تورنمنت قـــاره ای را تجربه می کند، با شـــش پاس گلـــی که در کوپا 
۲۰۲۴ داده، رکورددار تاریخ این تورنمنت شـــده البته از ســـال ۲۰۱۱ که رکوردها 
ثبـــت می شـــود. رکورددار قبلی مســـی بود که در ســـال ۲۰۲۱ پنـــج پاس گل به 
هم تیمی هایـــش داد و بـــا آرژانتیـــن به عنـــوان قهرمانی رســـید. خامس بعد از 

بـــازی بـــا اروگوئه گفـــت: »ما مســـابقه ای عالـــی داشـــتیم، داور خیلی خوب 
نبـــود اما بچه ها خـــوب دفاع کردند. بـــازی برابر یک حریـــف خیلی قوی، 

واقعاً ســـخت بـــود. ما کاملاً با شایســـتگی بـــه فینال رســـیدیم، من ۱3 
ســـال اســـت که در تیم ملی بازی می کنم و خیلی دوســـت داشـــتم 

بـــه فینال برســـیم.« خامس در بـــرد 5 بر صفـــر مقابـــل پاناما در 
یک چهـــارم نهایی تنها گلش در این تورنمنت را زد. کاپیتان 

تیم ملـــی کلمبیا حالا می خواهـــد از تجربه بالایش 
بهـــره بگیـــرد و به تیـــم کشـــورش کمـــک کند به 

دومین قهرمانی تاریخش در کوپا برســـد. این 
نخســـتین حضور کلمبیا در فینال کوپا بعد از 
ســـال ۲۰۰۱ و دومین حضورش در تاریخ است.

ناامیـــدی  از فرونشســـتن گردوغبـــار  بعـــد 
در  انگلیـــس  بـــر  برا یـــک  بـــر   ۲ شکســـت 
نیمه نهایـــی یـــورو ۲۰۲۴، هلنـــد می توانـــد به 
جـــام ملت هـــای اروپـــای فراتـــر از انتظارش 
افتخار کند که کســـی انتظار نداشـــت تا این 

مرحلـــه بالا بـــرود. 

قطعاً اگر قبل از شـــروع تورنمنـــت به این تیم 
پیشـــنهاد می دادند در میان چهـــار تیم پایانی 
قرار بگیـــرد، با کمـــال میل قبـــول می کرد اما 
حـــالا کـــه این قـــدر بـــه فینـــال نزدیک شـــده 
بودند، هضمش ســـخت اســـت بـــه خصوص 
بـــا گل دیرهنگامـــی کـــه خوردنـــد. هلنـــد که 

حالا هر چهـــار بازی آخـــرش در نیمـــه نهایی 
یوروها را باخته، قبل از شروع تورنمنت ضربه 
بزرگی خورد و فرانکی دیونگ را از دســـت داد. 
ایـــن هافبک تأثیرگـــذار در اوایل اردیبهشـــت 
مصدوم شـــد اما رونالد کومان او را نگه داشت 
و امیـــدوار بـــود مصدومیتـــش رفـــع شـــود که 
نشـــد. مارتن درون و تیون کوپماینرز نیز که با 
آتالانتا قهرمـــان لیگ اروپا شـــده بودند، چند 

هفته قبـــل از یورو مصدوم شـــدند. 
امـــا هلنـــد همچنان کیفیـــت لازم بـــرای عبور 
از مرحله گروهی را داشـــت و باخـــت در بازی 
آخـــر مقابـــل اتریش، ایـــن تیم را به رده ســـوم 
تنزل داد که باعث شـــد در ســـمت آســـان قرار 
بگیرند. بعد از آن شکســـت یک هفته فرصت 
داشـــتند برای بـــازی بـــا رومانی آماده شـــوند. 
نتیجـــه اش پیـــروزی 3 بر صفر و نشـــان دادن 
پتانســـیل این تیم بـــود. بازی بعـــدی با ترکیه 
ســـخت تر بـــود و تـــا اواخـــر نیمـــه دوم تلاش 
کردنـــد تـــا باخـــت را بـــا بـــرد ۲ بر یـــک عوض 
کننـــد. در بـــازی بـــا انگلیـــس هـــم در آخرین 
ثانیه هـــای وقـــت قانونـــی، گل دوم را خوردند. 
کودی خاکپو ســـه گل زد تا ثابـــت کند بهترین 
بازیکـــن در ســـمت چـــپ خـــط حمله اســـت 
ضمـــن اینکـــه ناتان آکـــه، دنـــزل دومفریس و 
شـــماره یـــک جدید تیـــم، بـــارت فربروخن بر 
اعتبـــار و ارزش شـــان افزودنـــد. مطمئناً هلند 
در جـــام جهانـــی کـــه دو ســـال دیگـــر برگـــزار 
می شـــود، با اعتمـــاد به نفس بیشـــتری حاضر 

. د می شو

اعتماد به نفس در اردوی نارنجی ها

هلند، بازنده سربلند

منچســـتر بـــزرگ شـــده اند. در طـــول 
تورنمنـــت، ایـــن دو به عـــلاوه پالمر که 
از منطقـــه نزدیـــک آنهـــا، وایتن شـــیو 
آمده، شـــمه ای از بازی های درخشـــان 
باشـــگاهی را به نمایش گذاشته بودند 
امـــا مقابل هلنـــد ســـتاره های محلی، 
قهرمانـــان ملی شـــدند. فـــودن همان 
بازیکـــن خوب منچسترســـیتی شـــد و 
ســـه موقعیت عالی ایجاد کـــرد، یک بار 
با تیـــرک دروازه، یک بار سرانگشـــتان 
بـــارت فربروخـــن و یک بار هـــم با دفع 
از روی خـــط دنـــزل دومفریـــس ناکام 
شـــد. ماینو از آغاز تا پایان عالی بود، با 
جسارت در کار با توپ و مداخلات مؤثر 
در دفـــاع قبـــل از اینکـــه در وقت های 
تلف شـــده تعویـــض شـــود. پالمر جای 

فودن را گرفت تا آن شـــب با ســـاختن 
تیرانـــداز  ســـه  توســـط  پیـــروزی  گل 
منچســـتری شـــبی به یادماندنی شود.

 هواداران هلند
ــش  زینت بخـ ــه  همیشـ ــی  نارنجـ ــش  ارتـ
ــتند و جام یورو  ــای بزرگ هسـ تورنمنت هـ
ــا در این  ـــتثنا نبود. آنهـ ــان هم اس در آلمـ
مسابقه بهتر از انگلیسی ها بودند و جای 
ــیدن به  تعجب ندارد. اما در نهایت از رسـ
فینال بازماندند و خبری از تکرار یورو ۸۸ 
در آلمان نخواهد بود جایی که تیم هلند 
با ستاره های بزرگش از جمله رود گولیت، 
مارکو فان باستن، فرانک رایکارد و همین 
رونالدکومان به تنها عنوان قهرمانی اش در 

فوتبال رسید.

اولی واتکینز مرد اول نیمه نهایی یورو

قهرمانی از سطح ششم 
فوتبال انگلیس

 جـــام ملت هـــای اروپـــای ۲۰۲۴ محل درخشـــش 
بازیکنان جوان بود؛ ستاره هایی که قبل از رسیدن 
به روزهای ابتدایی دهه ســـوم زندگی، رویاهای خود 
را در بزرگ ترین صحنه مســـابقات ملی فوتبال اروپا 
زندگی کردند و نماینده ای شایســـته برای ملت خود 
 بودنـــد. از یامال ۱۷ ســـاله گرفته تـــا کوبی ماینوی
 ۱۹ ساله و آردا گولر که پیش از رسیدن به ۲۰ سالگی 
لقب مســـی ترکیه را یدک می کشد. مرد اول دومین 
مســـابقه نیمه نهایی اما نوجوانی متفاوتی را سپری 
کـــرده بود؛ اولـــی واتکینز کـــه در آخریـــن لحظات 
رقابت انگلیس و هلند، با چرخش و ضربه استادانه 
خود تیم ســـاوت گیت را به فینال برلین فرستاد، از 
پایین ترین سطوح فوتبال انگلیس رشد کرده و حالا 

بهترین روزهای دوران بازی خود را تجربه می کند.
 واتکینز در فصل ۲۰۱5-۲۰۱۴ و وقتی فقط ۱۹ سال سن 
داشت، برای یک تیم محلی در سطح ششم فوتبال 
انگلیـــس بـــازی می کرد و برخلاف ســـایر ســـتارگان 
ترکیب فعلی انگلیس، در آکادمی باشگاه های معتبر 
انگلیســـی الفبای فوتبال را نیاموختـــه. او محصول 
باشـــگاه اکستر سیتی اســـت، باشـــگاهی که غذای 
بازیکنان آن در زمان رشـــد واتکینز، توسط هواداران 
داوطلب محلی تأمین می شـــد. عملکرد خوب او در 
دسته چهارم فوتبال انگلیس، موجب پیوستنش به 
برنتفورد شـــد و پس از چند فصل حضور در این تیم، 
دین اسمیت او را با خود از برنتفورد به استون ویلا برد. 
جایی که واتکینز، اولین گل های خود را سال ۲۰۲۰ با 
هت تریک تاریخی در شـــب برتری ۷ بر ۲ استون ویلا 
مقابل لیورپول قدرتمند یورگن کلوپ به ثمر رساند.

 تبدیـــل شـــدن واتکینـــز به چهـــره ثابـــت ترکیب 
اســـتون ویلا، او را به گزینه ای جـــدی برای حضور در 
لیســـت مهاجمان تیـــم ملی انگلیـــس تبدیل کرد 
و پـــس از چهار فصل حضـــور موفـــق در ویلاپارک، 
سرانجام لحظه موعود در شهر دورتموند فرا رسید. 
ســـتاره ای که بـــا ۱3 پاس گل عنوان بهترین پاســـور 
فصـــل لیگ برتر انگلیس را از آن خـــود کرده بود، با 
یـــک گل سرنوشت ســـاز میلیون ها انگلیســـی را به 
آسمان فرستاد و خود را به عنوان یک چهره جهانی 
در یـــورو مطرح کرد. چهـــره ای که در کمترین زمان 
ممکن، نشـــان داد که با وجود حضور فوق ستاره ای 
چون هری کین در خط حمله انگلیس نیز می توان 
برای جایگاه خود جنگید و از کوچک ترین فرصت ها 

استفاده کرد .

»به همه خانواده ما حمله می کردند، این فاجعه است، 
باید برای زندگی عزیزان خود مقاومت می کردیم.« این 
حرف های خوسه ماریا خیمنس، مدافع اروگوئه بعد 
از باخت یک بر صفر برابر کلمبیا اســـت؛ او شاهد بود 
اعضـــای خانواده و خود بازیکنـــان اروگوئه، هواداران 
کلمبیا و مســـئولان برگـــزاری بازی بیـــش از ۱۰ دقیقه 
با هـــم درگیر بودند؛ آغازش هـــم از درگیری در میان 
تماشـــاگران با داروین نونیس، رونالد آرائوخو و بقیه 
بـــود. هر که هر چه دســـتش بـــود، پرتـــاب می کرد و 
صحنه خطرناک و هراس انگیزی خلق شد تا یک بازی 
فوق العاده خوب تحت الشـــعاع قرار بگیرد که کلمبیا 
یـــک نیمه، ده نفره از تنهـــا گلش به خوبی دفاع کند. 
به هر حال دوباره حواس ها جمع فوتبال می شـــود و 
بازی جذاب کلمبیا و آرژانتین برای قهرمانی امریکای 
جنوبی. شاید این بازی به اندازه کافی برای اینکه نقطه 
عطف کوپا شود، خوب باشد، شاید هم نه که اگر نشود 
متأسفانه بازی بامداد پنجشنبه و درگیری هایش نقش 
مقصر را به عهده می گیرد؛ برای چنین کوپای جذابی 

حیف است.
 

همه بازنده بودند
بازیکنـــان اروگوئـــه تحت هیچ شـــرایطی نباید وارد 
جایگاه تماشـــاگران می شـــدند، وقتی ایـــن اتفاق 

بیفتد، هیچ نتیجه خوبی در پی نخواهد داشـــت. 
البته چند بازیکـــن اروگوئه مدعـــی بودند درگیری 
وقتی شـــروع شـــد که هواداران خوشـــحال کلمبیا 
با خانـــواده و دوســـتان بازیکنان اروگوئـــه بگومگو 
کردند. خیمنس می گفـــت نیروهای امنیتی وقتی 
مورد نیاز بودند، دخالتی نکردند: »خانواده های ما 
در خطـــر بودند اما حتی یک پلیس نبود.« عملکرد 
مسئولان برگزاری مسابقه که دو سال دیگر میزبان 
جام جهانی هستند، بشدت قابل انتقاد است. این 
درگیری عواقب زیادی خواهد داشت اما همه در این 

میدان بازنده بودند.
 

بهترین بازیکن کوپا
پدیده جام جهانی ۲۰۱۴ بهترین بازیکن کوپاامریکای 
۲۰۲۴ اســـت، چه کسی فکرش را می کرد؟ درخشش 
خامس رودریگس برای کلمبیا توقف ندارد و بازیکن 
سابق رئال مادرید قهرمان این بازی بود. او ششمین 
پـــاس گلش در این تورنمنـــت را داد درحالی که هیچ 
کـــس در این رقابت ها بیـــش از دو پـــاس گل نداده 
است. بی انصافی است اگر بگوییم او یک تنه کلمبیا 
را بـــه فینال برده چون تیم بازیکنان تأثیرگذار زیادی 
دارد اما می شود گفت خامس بزرگترین دلیل صعود 
کلمبیا به بازی پایانی اســـت چون او باعث شده تیم 

خوب کشـــورش عالی شود. با حضور او سه رنگ ها در 
فینال مقابل آرژانتین قدرتمند هم شانس دارند.

 
غیرقابل توضیح

دانیل مونوس بی نهایت بی توجه است. شش دقیقه 
بعـــد از آنکه کلمبیـــا پیش افتاد، مدافع بال راســـت 
کریستال پالاس آرنجش را پرتاب کرد و دومین کارت 
زرد را گرفت، همه ما می دانیم دو کارت زرد یعنی چه. 
بعضی از اخطارها واقعاً تاکتیکی و ضروری است اما این 
یکی اصلاً. او فقط عصبانی شد و توجه نکرد که کارش 
چه صدمـــه ای به تیم می زند. او تا قبل از اخراج یکی 
از بازیکنان خوب زمین بود و حالا فینال را از دســـت 

می دهد؛ غیرقابل توجیه است.

 ستاره بازی
هافبک دفاعی ۲۹ ســـاله کلمبیا زیـــاد گل نمی زند. 
جفرســـون لرما در واقع تا قبل از این تورنمنت تنها 
یک گل زده بود اما حالا دو گل در کوپا زده که قطعاً 
ایـــن گل مهم ترین گلش بـــود. ضربه ســـر عالی او 
روی کرنـــر دقیق خامس رودریگس برای رســـیدن 
به فینـــال کوپا کافی بـــود. البته پیـــروزی کلمبیا به 
خاطـــر کار لرما در طـــول بازی بود نـــه فقط لحظه 
گل. تیم او ۴5 دقیقه مجبـــور به دفاع بود و حضور 
لرما در خط میانی اهمیت زیادی داشـــت. او همه 
جای زمین بـــود و تنها بازیکن غیـــر از خط دفاعی 
تیم بود که ۹۰ دقیقـــه در زمین بود. او دقیقاً همان 

بود که تیمش می خواســـت.

همان داستان تکراری
دارویـــن نونیـــس علاوه بـــر مســـائل انضباطی بعد 
از ســـوت پایـــان، از نظر فنی هم مشـــکل داشـــت. 
در ایـــن بازی فرصت هایی داشـــت، همیشـــه دارد 
و آنهـــا را گل نمی کنـــد، همـــان داســـتان تکراری. 
داســـتان پایـــان متفاوتـــی داشـــت اگـــر نونیـــس 
یکـــی از فرصت هایـــش را گل می کـــرد. اگـــر یکـــی 
از موقعیت هـــای او قبـــل از گل کلمبیـــا بـــه ثمـــر 
می رســـید، همـــه چیز فـــرق می کـــرد امـــا این طور 
نشـــد. در واقع اگر نونیـــس می خواهد یک مهاجم 
تعیین کننـــده باشـــد، بایـــد فرصت طلبانه تر بازی 
کنـــد. در ایـــن تورنمنت می توانســـت خـــودش را 

ثابت کنـــد اما نتوانســـت.

شب سخت داروین نونیس، اروگوئه و کوپاامریکا
حیف از این تورنمنت جذاب



اولین خارجی تاریخ خیبر
تونــی فریتــاس باتیســتا، دروازه بــان 31 ســاله برزیلی به 
خیبــر پیوســت. ایــن دروازه بان 31 ســاله فصل گذشــته 
ــت. وی  ــدان می رف ــه می ــتان ب ــدال عربس ــم الجن در تی
ســابقه بــازی در تیم هــای گوارانــی و ویلانــووا در ســری 
B برزیــل و لیشــوییز در Liga 2 پرتغــال را در کارنامــه 
دارد. همچنیــن علیرضا نقــی زاده، هافبک میانی فصل 
ــا عقــد قــراردادی بــه خیبــر ملحــق  قبــل آلومینیــوم، ب
شــد. عــارف رســتمی، مهاجــم فصــل قبــل تراکتــور هــم 
بــا عقــد قــراردادی بــه عنــوان اولیــن خریــد لیــگ برتــری 

بــه خیبــر پیوســت.
 

نعمتی و محمدی فولادی شدند
فــولاد در اولیــن اقدامــات خــود پــس از نهایــی کــردن 
حــالا  پرســپولیس،  مدافــع  نعمتــی  علــی  جــذب 
محمدجــواد محمــدی را بــه خدمــت گرفــت . محمــدی 
ذوب آهــن  تیــم  در  خوبــی  عملکــرد  پیــش  فصــل 
داشــت و حــالا ماجراجویــی جدیــدی را در لیــگ ایــران 
ــرای  آغــاز خواهــد کــرد. او فصــل گذشــته هشــت گل ب
ذوب آهــن در لیــگ بــه ثمــر رســاند و برتریــن گلــزن 
تیمــش بــود. محمــدی حــالا چالــش جذابــی زیــر نظــر 
یحیــی گل محمــدی در فــولاد خواهــد داشــت. جــذب 
جــواد محمــدی و علــی نعمتــی می توانــد شــروع خوبــی 
در نقــل و انتقــالات تابســتانی بــرای قرمزهــای اهــوازی 
باشــد. علــی شــجاعی هافبــک فــولاد هــم کــه بــا توجــه 
بــه داشــتن قــرارداد بــه تمرینــات ایــن تیــم فراخوانــده 
شــده بــود، بــا ارســال درخواســت رضایتنامــه اعــلام 

ــرد. ــی ک جدای
 

درخواست جدایی هافبک تراکتور
محمــد قنبــری که فصل گذشــته بــه دلیــل مصدومیت 
دور برگشــت لیــگ برتــر را از دســت داد، ایــن روزهــا 
ــد  ــال می کن ــود را دنب ــات خ ــرادی تمرین ــورت انف ــه ص ب
ــت  ــال او درخواس ــن ح ــا ای ــود. ب ــت ش ــاده بازگش ــا آم ت
جدایــی خــود از تراکتــور را داده و احتمــالاً بــا موافقــت 
باشــگاه مواجــه خواهــد شــد. البتــه ایــن بازیکــن دو 
ســال دیگــر تحــت قــرارداد تراکتــور اســت امــا بــا توجــه 
ــل دارد  ــری تمای ــد قنب ــی، محم ــدی تراب ــذب مه ــه ج ب

فوتبــال خــود را در تیــم دیگــری ادامــه دهــد.

مخالفت گل گهر با جدایی یک ستاره
علیرضــا علیــزاده کــه در آســتانه انتقــال بــه تراکتــور قرار 
ــیرجان  ــر س ــت گل گه ــدم موافق ــل ع ــه دلی ــت، ب داش
نتوانســت جابه جــا شــود و حــالا در پیامــی نوشــته 
اســت: »بعــد از چنــد ســال افتخــار پوشــیدن پیراهــن 
تیــم فوتبــال گل گهــر و لطفــی کــه همیشــه از ســوی 
ــه ای  ــگاه حرف ــن باش ــرم ای ــواداران خونگ ــت و ه مدیری
نصیبــم شــد، امســال تصمیــم گرفتم بــا پایان قــراردادم 
در فضایــی جدیــد بــه دوران فوتبالــی خــود ادامــه دهم.

از ایــن رو هفتــه گذشــته بعــد از مذاکــره بــا باشــگاه 
ــه توافــق  ــا ایــن باشــگاه بــزرگ و پرطرفــدار ب تراکتــور، ب
رســیدم و قــرارداد اولیــه را امضــا کــردم، امــا بعــد از 
ایــن اتفــاق متوجــه شــدم کــه طبــق قوانیــن جدیــد 
فدراســیون، باشــگاه گل گهــر قــرارداد فصــل بعــدم 
را در فدراســیون بــه ثبــت رســانده اســت و بــا ایــن 
شــرایط، جدایــی ام از گل گهــر فقــط منــوط بــه دریافــت 

رضایتنامــه از ایــن باشــگاه بــود.
علی رغــم مذاکراتــی کــه بــا مدیــران گل گهــر بــرای 
رفتنــم بــه تراکتــور داشــتم، بــا جدایــی ام مخالفت شــد 
ــروم. از  ــز ب ــه تبری ــد ب ــمت نش ــل قس ــن دلی ــه همی و ب
ایــن رو بــرای تیــم بــزرگ تراکتــور و هــواداران ایــن تیــم 
آرزوی موفقیــت دارم و در فصــل جدیــد نیــز بــا افتخــار 
پیراهــن گل گهــر را بــر تــن خواهــم کــرد و مثــل گذشــته 
همــه تلاشــم را خواهــم کــرد کــه بــا کســب بهتریــن 
نتایــج باعــث خوشــحالی هــواداران ایــن تیــم و مــردم 

ــویم.« ــیرجان ش ــز س عزی

نامه خداحافظی محبی
محمدمهـدی محبـی کـه بـا پایـان قـراردادش بـا مـس 
رفسـنجان به سـپاهان اصفهان پیوسـت و فصل جدید 
را زیـر نظـر ژوزه مورایـس سـپری خواهـد کرد، با انتشـار 
متنـی در صفحـه شـخصی اش از دوران خـوب خـود در 
رفسنجان گفت .محبی در نامه ای که خطاب به مردم 
رفسنجان نوشته، از آنها خداحافظی کرده و برای مس 
آرزوی موفقیت در فصل جدید را داشـته است: »خیلی 
خوشـحالم کـه دو سـال خیلـی خـوب را در کنـار شـما 
عزیـزان سـپری کـردم و ایـن افتخـار نصیبـم شـد تـا در 
باشـگاه بـزرگ مـس رفسـنجان بـازی کنـم. امیـدوارم از 
مـن راضـی بـوده باشـید و توانسـته باشـم حتـی بـرای 
لحظه ای خوشحال تان کنم .در آخر هم تشکر می کنم 
از کادر مدیریتـی، فنـی، تـدارکات و همـه هم تیمی هـای 
عزیـزم کـه ایـن مـدت افتخـار بازی کـردن در کنارشـان 
را داشتم. در فصل آتی برای تان آرزوی موفقیت دارم.«

مدافع هوادار قصد ماندن دارد
صائب محبی، مدافع تیم فوتبال هوادار درباره آخرین 
وضعیـت قـراردادش می گویـد: »دو پیشـنهاد همـکاری 
دارم، امـا هنـوز به آنها جواب قطعی نداده ام و مشـغول 
مذاکـره هسـتیم. البتـه تـا زمانـی که بـه امضای قـرارداد 
نرسـد، صرفـاً مذاکـره اسـت. مـن تـا مشـخص شـدن 
وضعیـت باشـگاه هـوادار، قـراردادی امضـا نمی کنـم. 
امسـال به عنـوان یکـی از کاپیتان هـای هـوادار بـودم 
و در ایـن تیـم جـزو بازیکنـان قدیمـی هسـتم. دلـم 
نمی خواهـد زحماتـم را به همین راحتـی نادیده بگیرم 
و به تیم دیگری بروم. هر وقت وضعیت هوادار روشن 
شـد، تیـم فصـل آینـده ام را تعییـن می کنـم. منتظـر 
تعییـن تکلیـف کادر فنـی و تصمیـم مدیـران هـوادار 
هستم. درباره آخرین وضعیت ورزشگاه محل میزبانی 

و دیگـر مـوارد اطلاعـی نـدارم.«

نقل و انتقالات دقیقی در انزلی، شمس آذر بلاتکلیف، تارتار با گل گهر  بست

چرخش های ناگهانی

لیگ برتر ایران یک لیگ دولتی است
حدادیان: هیچ کسی از نساجی حمایت نمی کند

ویسی جواب نداد، مطهری می آید
گل محمدی: سرمربیگری فولاد آرزو یم بود

خارجی های فولاد به اندازه کافی بازی نکردند
 فقط یک خارجی در سبد خرید فولاد

تغییر مسیر بازیکن آلومینیوم اراک
لیموچی در اتوبان تهران - اصفهان

رضا حدادیان مالک باشگاه نساجی در مورد آخرین وضعیت 
مالکیت تیمش می گوید: »نساجی توسط بخش خصوصی اداره 
می شود. در نظر بگیرید در دوره های قبل دوستانی که در این 
یک دهه مالکیت باشگاه را برعهده داشتند، تیم در لیگ یک 
حضور داشت و پس از آن هم ۵-۶ سال است در لیگ برتر حضور 
دارد. می خواهم شفاف و واضح صحبت کنم. لیگ برتر ایران یک 
لیگ دولتی است و بیشتر تیم ها از تمام امکانات دولت استفاده 
می کنند. ۸۰ تا ۹۰ درصد تیم ها وابسته به این بخش هستند و هیچ 
محدودیتی بابت هزینه کرد ندارند. همین عامل باعث گرانی و بالا 
رفتن قابل توجه مبالغ فوتبال ایران شده است. هر سال چند صفر 
به عددها اضافه می شود و تیمداری از توان بخش خصوصی خارج 
است. فوتبال یک صنعت است و باید درآمد هم داشته باشد . 
اگر لیگ ایران حرفه ای است، باید تمام قوانین حرفه ای و بازی 
جوانمردانه مالی را هم رعایت کند .« او با اشاره به درآمد باشگاه ها 
از فوتبال اینطور می گوید: »باید درآمد، مبلغ حق پخش تلویزیونی، 
بلیت فروشی و خیلی از موارد دیگر مشخص باشد . سال گذشته 
باشگاه نساجی هیچ درآمدی از تبلیغات محیطی، حق پخش و... 
نداشت. فوتبال باید خرج خودش را دربیاورد اما ما این توانمندی 
را نداریم.« او مدعی است که اکثر تیم ها از دولت بودجه می گیرند: 

»اگر می خواهیم فوتبال را دولتی اداره کنیم، نساجی چه گناهی 
دارد؟ یک شرکت دولتی هم این باشگاه را بگیرد. هیچ ایرادی هم 
ندارد زیرا مردم راحت می شوند و دغدغه خاطر ندارند . نمی گویند 
به دلیل خصوصی بودن نساجی، هیچ کس از آن حمایت نمی کند. 
حمایت هایی که در استان هایی مثل کرمان و خوزستان می شود 
مثلاً فولاد که متعلق به یک شرکت صنعتی است یا استقلال و 
پرسپولیس که از طرف دولت حمایت می شوند، باید اینجا هم 

وجود داشته باشد. نساجی چه فرقی با این باشگاه ها دارد؟«

 

انتقالات  و  نقل  کوران  در  فولادی ها 
به  و ر عجیب  ق  تفا ا یک  با  نی  بستا تا
 ، ه د ا ز نصیر شنگ  هو  . ند ه ا شد و  ر
باره  این  در  فولاد  باشگاه  مدیرعامل 
می گوید: »نمی خواهم درباره مشکلات 
 . کنم صحبت  شته  گذ ی  یت ها یر مد
7 بازیکن  ما تنها تیم ایران هستیم که 
خارجی داریم! اشتباهی صورت گرفته 

رجی  خا یکن  ز با  6 ینکه  ا ی  جا به  و 
 . یم ر ا د رجی  خا یکن  ز با  7  ، یم بگیر
مقررات فدراسیون هم این بود که اگر 
خارجی ها را در کمتر از 60 درصد بازی ها 
به زمین بفرستید، حق تان برای استفاده 
بر  می دهید.  دست  از  را  خارجی ها  از 
همین اساس به ما نامه نوشتند که فقط 
یک خارجی می توانید استفاده کنید، به 
خاطر اینکه از بازیکنان خارجی قبلی به 
اندازه کافی استفاده نکردید. دقایق بازی 
را با سیستم جمع کردند و عنوان کردند 
شما فقط از یک بازیکن خارجی می توانید 
استفاده کنید. لیست بزرگسال ما فقط 
یک جای خالی دارد و همه دارای قرارداد 
هستند.« او با اشاره به راهکار این موضع 
این طور می گوید: »به دنبال این هستیم 

که مشکل را رفع کنیم. برای خارجی های 
خود هم بلیت برگشت گرفتیم و بزودی 
به ایران می آیند.« او درباره خریدهای 
تیمش این طور می گوید: »از 4 بازیکنی 
که جذب کردیم، 3 بازیکن لیگ برتری 
وزهای  ر در  ملاحظاتی  بنابر  هستند. 
آتی این موارد را رسانه ای می کنیم. برای 
جذب 2 بازیکن هم با 2 باشگاه نامه نگاری 
هم  آنها  جذب  کار  منتظریم  و  کردیم 
درست شود. برای جذب دروازه بان هم 
قرار است تغییر و تحولاتی صورت بگیرد. 
2 دروازه بان مدنظر ما هستند که قرار 
است آنها را به خدمت بگیریم. یحیی 
گل محمدی لیست مازادی به ما نداده 
است. فقط چند نفری که جذب کردیم 

خیلی به تیم می توانند کمک کنند.«

یحیی گل محمدی، سرمربی فولاد از 
حضورش در این تیم به عنوان سرمربی 
بسیار خوشحال است: »در هر تیم 
و باشگاهی که بودم، دوست داشتم 
را  خدا  و  شوم  فولاد  مربی  روز  یک 
شامل  افتخار  این  که  می کنم  شکر 
که  کسانی  همه  از  و  شد  من  حال 
را فراهم کردند،  شرایط حضور من 
قدردانی می کنم. همچنین از ویسی 
و همکارانش تشکر می کنم؛ چند بار 
با او تماس گرفتم که تلفن همراه او 
خاموش بود. همچنین از اعضای کادر 
مدیریتی سابق که روزهای سختی را 
با چه  پشت سرگذاشتند و می دانم 
تشکر  داشتند،  نگه  را  تیم  زحمتی 
می کنم. فولاد یک تیم پرطرفدار است 

و عاشق زیاد دارد و تمام تلاش ما این 
است که روزهای سخت را فراموش 
کنیم و با یک برنامه ریزی خوب جواب 
حمایت هواداران را بدهیم.« او درباره 
دستیارانش می گوید: »با حضور محمد 
پس  و  فردا  کردیم.  شروع  عسکری 
فردا بقیه اعضای کادرفنی هم اضافه 
از اعضای  می شوند. احتمالاً دو نفر 
حمید   . هستند جی  ر خا فنی  ر د کا
از  مطهری هم هر وقت جدایی اش 
ما  کادرفنی  به  شود،  رسمی  تراکتور 
اضافه می شود.« گل محمدی با اشاره 
به مشکلات سال های گذشته تیم شان 
می گوید: »چیزی که مدنظر ماست، 
اینکه ساختار خوب برای این باشگاه 
تعریف شده و بر اساس این ساختار 

باید برنامه ریزی و اجرا داشته باشیم. 
خودتان می دانید در چند سال گذشته 
مشکلات زیادی در این باشگاه به وجود 
آمده که به اعتبار باشگاه لطمه زده 
است. باید با کار و تلاش زیاد گذشته 
و چند سال اخیر را فراموش کنیم. 
این مستلزم آن است که صبور باشیم 

و برای آینده برنامه ریزی کنیم.«

جابه جایـــی برخی مربیـــان و حتی 
تمدید نکردن آنها باعث بلاتکلیفی 
باشـــگاه ها و برهم خوردن معادلات 
آنهـــا شـــده اســـت. بـــه تیم هایـــی 
کـــه در زیر به آنها اشـــاره شـــده نام 
تیـــم هـــوادار را هـــم اضافـــه کنید. 
در روزهای آغازیـــن نقل و انتقالات 
لیگ برتر احتمالاتـــی درباره فروش 
ایـــن تیـــم بـــه بخـــش خصوصـــی 
دیگری مطرح شـــد اما این موضوع 
تاکنـــون تحقـــق نیافتـــه اســـت. از 
ســـوی دیگر وضعیت ســـرمربیگری 
ایـــن تیـــم بـــرای فصـــل آینـــده هم 

نامشخص اســـت. مسعود شجاعی 
بارها عنـــوان کرده بـــود اگر تکلیف 
بعضـــی مســـائل مشـــخص نشـــود 
حاضـــر بـــه مربیگـــری در ایـــن تیم 
نخواهد بود. همچنیـــن تعدادی از 
بازیکنان هوادار با اتمـــام قرارداد یا 
فســـخ یکطرفه آن در حـــال مذاکره 
با ســـایر باشـــگاه ها هســـتند تا این 
تیـــم بخـــش خصوصی مشـــکلات 
جـــدی در زمینـــه فعالیت خـــود در 
نقـــل و انتقالات تابســـتانی داشـــته 

. شد با
 

 کوچ تارتار 
از انزلی تا سیرجان

در حالـــی کـــه هـــواداران ملـــوان 
امیـــدوار به تمدید قـــرارداد مهدی 
تارتـــار با تیم محبوب شـــان بودند 
اما این مربی با گل گهر ســـیرجان 

به توافق رســـید. شـــاید بـــه لحاظ 
حرفـــه ای هـــم تصمیـــم درســـتی 
بود؛ چـــرا که تکـــرار موفقیت های 
ســـال گذشـــته آن هم در شرایطی 
کـــه انتظـــارات انزلی چی هـــا بـــالا 
رفته بســـیار ســـخت خواهـــد بود. 
سرمربی ۵۱ ســـاله فوتبال ایران در 
حالـــی هدایت گل گهـــر را پذیرفته 
و جانشـــین مارینوس اوزونیدیس 
یونانـــی شـــده کـــه پیـــش از ایـــن 
نیمکـــت  روی  نشســـتن  تجربـــه 
۱۰تیم را در لیگ برتر داشته است. 
تمرینات این تیم از روز چهارشنبه 
همیـــن هفته برگزار خواهد شـــد.

 
ملوان - دقیقی، فقط یک امضا

با توجـــه به جذب امیـــد نورافکن، 
ضـــا  علیر  ، لـــی جلا لفضـــل  ا بو ا
جعفرپـــور، رضا میرزایـــی و یونس 

اکبرپـــور و حضور بازیکنان ســـرباز 
دیگری همچـــون محمـــد عمری، 
رضا جعفـــری و حبیب فرعباســـی 
شـــاهد یـــک ملـــوان قدرتمنـــد در 
لیـــگ بیســـت و چهـــارم خواهیم 
بـــود. امـــا حیـــف کـــه ایـــن تیـــم 
پرمهـــره هنوز نـــه مدیرعامـــل دارد 
نه ســـرمربی. البته بعـــد از جدایی 
ناگهانـــی تارتـــار، مســـئولان ملوان 
بـــا ســـعید دقیقـــی وارد مذاکـــره 
شـــده و بـــه توافقاتـــی هم دســـت 
پروســـه  ادامـــه  پیـــدا کرده انـــد. 
جذب بازیکـــن هم منـــوط به نظر 
ســـرمربی جدید خواهد بـــود. اما 
برای اینکـــه زمان آماده ســـازی را از 
دست ندهند، تمرینات شان را زیر 
نظر بهروز فداکار، یکـــی از مربیان 
بومـــی باشـــگاه پـــس از تاســـوعا و 

عاشـــورا برگـــزار خواهنـــد کرد.

 بلاتکلیفی نیمکت شمس آذر
مسئولان باشـــگاه شمس آذر هنوز 
نســـبت بـــه خبـــر مذاکره ســـعید 
دقیقـــی با ملـــوان واکنش نشـــان 

نداده انـــد. 
م  نجـــا ا ز  ا ن  ل شـــا خیا ید  شـــا
حـــت  ا ر ل  نتقـــا ا یـــن  ا ن  نشـــد
هـــم  خیلـــی  ینکـــه  ا یـــا  ه  بـــود
و  شـــته  ا ند فرقـــی  ن  ی شـــا برا
 گزینه بعدی ســـرمربیگری را روی 

میز دارند. 
اما انتخاب شـــان هـــم باید بدون 
اتـــلاف وقـــت باشـــد و هـــم اینکه 
ســـرمربی جدید احتمالـــی بتواند 
نتایـــج خـــوب فصل گذشـــته این 

تیم را ادامـــه دهد. 
هر چـــه زمان بـــرای ایـــن انتخاب 
به تأخیـــر بیفتد، مشکلات شـــان 
در طـــول فصل بیشـــتر می شـــود.

 سپاهان توانست در رقابت با پرسپولیس برای جذب مهدی 
لیموچی، جلو بیفتد و مذاکرات مثبتی با باشگاه آلومینیوم اراک 
انجام دهد تا بتواند این ستاره ملی پوش را به خدمت بگیرد و با 
خود بازیکن هم به توافق نهایی رسیده است. لیموچی که دوران 
موفقی را در پیکان و آلومینیوم زیر نظر سیدمجتبی حسینی 
گذرانده و در فصل اخیر جمعاً 6 گل به ثمر رسانده، 8 پاس 
گل داده و دو پنالتی گرفته بود، یک سال دیگر با این باشگاه 
قرارداد داشت ولی پیشنهاد پرسپولیس و سپاهان و وجود بند 
فسخ در قراردادش کاری کرد تا تصمیم به پیشرفت بیشتر و 
جدایی به مقصد یک تیم بزرگ بگیرد. باشگاه پرسپولیس هفته 
گذشته به توافق خوبی با آلومینیوم اراک رسیده و حتی نزدیک 
به جذب مهدی لیموچی بود، اما نتوانست به نتیجه نهایی و 
مطلوب دست پیدا کند تا این ستاره ملی پوش به سمت سپاهان 
برود. پس از اینکه پرسپولیس نتوانست لیموچی را جذب کند، 
باشگاه سپاهان با پیشنهاد مناسب تر توانست رضایت باشگاه 
آلومینیوم اراک را به دست بیاورد و پیشنهاد خود را ارائه بدهد تا 
در نهایت این انتقال شکل بگیرد. باشگاه سپاهان به آلومینیوم 
اراک پیشنهاد داد تا علاوه بر مبلغ رضایتنامه، عیسی مرادی را 
هم به ایرالکو منتقل می کند که مورد موافقت قرار گرفت تا این 

بازیکن فصل بعد پیراهن سبز را بر تن کند.
لیموچی هنوز نظر نهایی خود را برای انتقال به سپاهان اعلام 
نکرده بود، اما پس از بررسی همه شرایط در مسیر پیشرفت خود 
و همچنین درخواست و علاقه ویژه ژوزه مورایس به سبک بازی 
او، تصمیم گرفت تا این تیم را انتخاب کند و به توافق برسد. این 
بازیکن فعلاً راهی اصفهان نشده ولی توافق نهایی را انجام داده 
و احتمالاً تا 24 ساعت آینده قراردادش با باشگاه سپاهان را به 

طور رسمی امضا می کند.
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حزباوی جای کدام شان را می گیرد؟
قطر  السد  گذشته  فصل  ستاره  حزباوی  محمدامین 

با امضای قراردادی سه ساله به سپاهان پیوست تا از 

این پس برای طلایی پوشان اصفهان به میدان برود. 

حزباوی که در 82 درصد مسابقات  فصل گذشته السد 

به میدان رفته و فصل درخشانی را سپری کرده بود، به 

ج از باشگاه که به موضوع تابعیت  دلیل فشارهای خار

ارتباط داشت، قرارداد مالی سنگینش با السد را بخشید 

و بدون دریافت هیچ غرامتی از این تیم ثروتمند قطری 

جدا شد. این ستاره ایرانی که به انتخاب کنفدراسیون فوتبال آسیا جزو سه نامزد کسب 

بهترین بازیکن زیر بیست سال آسیا در سال 2022 میلادی بود، تا یکشنبه شب هفته جاری 

ج از باشگاه ایجاد شد، نهایتاً  در تمرینات السد حضور داشت، اما به دلیل مسائلی که خار

تصمیم گرفت از همراهی کاروان السد در سفر به اردوی اسپانیا خودداری و قراردادش را 

به صورت توافقی فسخ کند. باشگاه سپاهان که از دو هفته پیش با حضور نمایندگانش 

در قطر پیگیر جذب حزباوی بود، سرانجام توانست این ستاره جوان اهوازی را جذب کند 

و استحکام خط دفاعی اش را افزایش دهد. با این اتفاق حالا باید دید مورایس در نهایت 

روی نام کدامیک از مدافعان میانی اش خط قرمز می کشد؛ یزدانی یا دانشگر؟

دردسر عجیب مورایس در لیگ نخبگان
چالش جدید دانشگر و یزدانی در سپاهان

یزدانی  سیاوش  و  دانشگر  محمد   
به عنوان دو مدافع میانی سپاهان 
شاید دیگر جایی در لیست مورایس 
برای فصل آینده نداشته باشند. این 
اتفاق در حالی افتاده که مورایس در 
بازی اول پلی آف لیگ نخبگان مقابل 
الشباب هیچ کدام از این دو بازیکن 
را به دلیل اخراج مقابل الهلال در 
آسیا  قهرمانان  لیگ  گذشته  فصل 
ندارد و هادی محمدی  در اختیار 
نیروی  مقابل  اخراج  دلیل  به  هم 
چهار  ومیت  محر و  ق  عرا یی  ا هو
جلسه ای از حضور در این مسابقه 
اینکه  جالب  است.  شده  وم  محر
با استناد به مصاحبه های  دانشگر 

مورایس یکی از بازیکنان مورد علاقه 
سرمربی پرتغالی سپاهان به شمار 
می رود و همواره عملکردی استاندارد 
با پیراهن طلایی پوشان ارائه کرده 
هم  یزدانی  دیگر  سوی  از  است.  
بیست  لیگ  دوم  نیمه  در  اگرچه 
و  بیست  لیگ  اول  نیمه  و  دوم  و 
سوم عملکرد قابل قبولی نداشت، 
بیست  لیگ  دوم  نیم فصل  در  اما 
و سوم بدون نقص کار کرد و یکی 
 از ارکان اصلی قهرمانی سپاهان در 
جام حذفی بود.  خبر عدم تمایل 
مورایس به حفظ دانشگر و یزدانی که 
هر دو با طلایی پوشان قرارداد دارند 
امین  که  شده  منتشر  شرایطی  در 

حزباوی به عنوان یکی از ستاره های 
در  تازگی  به  ایران  فوتبال  مستعد 
مدیران  توسط  وسط  دفاع  پست 

سپاهان جذب شده است.
با تمام این تفاصیل به نظر نمی  آید 
باشگاه سپاهان که در پست دفاع 
وسط تاکنون فقط موفق به جذب 
احتساب  با  و  شده  حزباوی  امین 
هادی محمدی تنها دو مدافع میانی 
به  جدایی  اجازه  دارد،  تخصصی 
محمد دانشگر و سیاوش یزدانی را 
به صورت توأمان بدهد و شاید در 
نهایت یکی از میان این دو بازیکن 
از اردوی طلایی پوشان خداحافظی 

کند.

فرید امیری: تقابل با برادرم جذاب خواهد بود

 
فرید امیری بازیکن تیم خیبر خرم آباد از شرایط 
این فصل خیبر و همچنین از رویارویی احتمالی 
و جالبش با وحید امیری در تیم پرسپولیس در 

مسابقات لیگ آتی صحبت می کند. 

ورزشگاه  لرآره نا آماده لیگ می شود؟
ورزشگاه تختی خرم آباد به لحاظ چمن مشکلاتی 
دارد که در این رابطه و یکی دو موضوع دیگر 
نواقصش بزودی برطرف خواهد شد اما در مورد 
ورزشگاه اصلی ما یعنی لرآرنا که 20 هزار نفری 
هم هست احتمالاً بازی هایمان را از هفته سوم 
به بعد در آنجا برگزار خواهیم کرد که ظرفیت و 

شرایط بهتری برای میزبانی بازی های ما دارد.
فکر می کنی خیبر در اولین فصل 

حضورش بتواند مانند شمس آذر پدیده 
لیگ شود؟

من خودم قبلاً در تیم شمس آذر بازی کردم اما 
وضعیت تیم خیبر را خیلی بهتر از تیم شمس آذر 
می دانم چون تماشاگر خیلی بیشتری نسبت به 
تیم شمس آذر داریم و باور کنید حتی در زمین 
حریفان هم اوضاع مان به لحاظ تماشاگر خیلی 

خوب و قوی خواهد بود.
در مورد رویارویی احتمالی مقابل برادرت 

وحید امیری در پرسپولیس چه نظری 
داری؟

برادرم وحید همیشه بزرگتر من و الگویم بوده 
و نکته جالب اینکه من پست اصلی ام در تیم 

خیبر، وینگ بک راست است و از آنجا که آقا 
پرسپولیس  چپ  وینگر  در  بیشتر  هم  وحید 
بازی می کند احتمال رویارویی مان زیاد است 
اما به هر حال هیچ اشکالی ندارد. من احترام 
اما در  برادرم قائل هستم  برای  زیادی  خیلی 
فوتبال حرفه ای من برای موفقیت تیم خودم 
و برادرم هم برای موفقیت پرسپولیس تلاش 
پرسپولیس  با  ما  بازی  حتماً  و  کرد  خواهد 
جذابیت های جالبی خواهد داشت که یکی 
از این جذابیت ها هم رویارویی من و برادرم در 

پرسپولیس خواهد بود.

گزارش

حسین برزگر
روزنامه نگار

سؤال و جواب

ناصر قراگزلو
خبرنگار



قطعاً باید 
باز هم برای 
پرسپولیس 

مهاجم 
بگیرند تا 

برای لیگ 
نخبگان که 

قرار است 
با بهترین 

تیم های 
آسیا رقابت 

کنیم شرایط 
خوبی 
داشته 
باشیم

یادداشت
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آلکثیر:تفکراتپرسپولیسباگاریدوتهاجمیمیشود

پرسپولیسبازیکنبزرگمیخواهد

عیســـی آل کثیر مهاجم گلزن پرسپولیس 
کـــه یکـــی از ارکان اصلـــی خـــط حملـــه 
بـــا  د  می شـــو ب  محســـو لیس  پرســـپو
باشـــگاهش بـــرای یـــک ســـال دیگـــر بـــه 
توافـــق رســـید و در این تیم ماندگار شـــد.

 در مورد تمدید قراردادت با 
پرسپولیس چه صحبتی داری؟

همـــه می داننـــد کـــه چنـــد پیشـــنهاد از 
تیم هـــای دیگـــر داشـــتم کـــه حتـــی رقم 
قراردادشـــان بالاتـــر بـــود امـــا بـــرای من 
همیشـــه پرســـپولیس و هوادارانـــش در 
اولویـــت اصلـــی قـــرار داشـــته و دارند به 
همیـــن دلیـــل بـــا قلبم بـــا پرســـپولیس 
تمدیـــد کردم تا بـــاز هـــم در خدمت تیم 
محبوبم و هواداران پرســـپولیس باشـــم.

 در مورد گلزنی در لیگ برتر 
ایران و آسیا چقدر می توان روی 

تو حساب کرد؟
خدا را شـــکر با تلاشـــی کـــه انجـــام دادم 
هـــر گاه بازی کـــردم ســـعی داشـــتم برای 
پرســـپولیس مهره خوبـــی در خط حمله 
باشـــم و در لیگ برتـــر از گلزنـــی در دربی 
بگیریـــد تا بازی در آســـیا ســـابقه بـــازی و 
گلزنی برای پرســـپولیس را داشـــتم و برای 
تیمم مؤثـــر واقع شـــدم. امســـال هم اگر 
قســـمت شـــود ســـعی می کنـــم بـــا کمک 
همبازیانـــم و تلاشـــی که انجـــام می دهم 
بیشـــترین گل هـــا را برای پرســـپولیس به 
ثمر برســـانم و برای تیمم و هواداران مفید 

واقع شـــوم.
 در خصوص اضافه شدن 

مهاجمی مانند عبدی و حتی 
احتمالاً علیپور چه صحبتی 

داری؟
قطعـــاً بایـــد باز هـــم بـــرای پرســـپولیس 
مهاجـــم بگیرنـــد تا بـــرای لیـــگ نخبگان 
که قرار اســـت بـــا بهترین تیم های آســـیا 
رقابت کنیم شـــرایط خوبی داشته باشیم 
ضمن اینکـــه پرســـپولیس بزرگ بـــوده و 
هســـت و بـــرای حضـــور در چنیـــن تیمی 
نیاز اســـت که بازیکنان بزرگی در تیم مان 

. شند با
 در خصوص قهرمانی در لیگ 

نخبگان آسیا که خواسته اصلی 
هواداران است چقدر شانس 

برای موفقیت پرسپولیس قائل 
هستید؟

تمام هـــدف ما تکـــرار قهرمانـــی در لیگ 
برتـــر و موفقیـــت در لیگ نخبگان آســـیا 
اســـت بـــه همیـــن دلیـــل حتمـــاً بـــرای 
خوشـــحالی دل خودمـــان و هـــواداران  و 
نـــام بزرگ پرســـپولیس تمـــام تلاش مان 
را انجـــام خواهیـــم داد تا بهتریـــن نتایج 
کســـب  پرســـپولیس  نـــام  خـــور  در   را 

کنیم.

 به عنوان یک مهاجم در 
خصوص گاریدو مربی 

اسپانیایی که افکار تهاجمی 
دارد چه صحبتی داری؟

حتمـــاً از این موضوع خوشـــحالم. گاریدو 
یـــک مربـــی خـــوب اســـپانیایی بـــا افکار 
تهاجمی اســـت کـــه ایـــن روش و تفکر به 
تیم خصوصـــاً ما مهاجمـــان خیلی کمک 
خواهـــد کـــرد تـــا بهتـــر و راحت تـــر بـــازی 
کنیـــم و در نهایـــت هـــم قـــادر باشـــیم تا 
توانایی هایمان را بیشـــتر نشـــان داده و به 

کنیم. کمـــک  تیم 

گفتوگو

ناصرقراگزلو
خبرنگار

اینالفبایمعمولیقرمزهانیست
جدایـــی تعـــدادی از بازیکنـــان مطـــرح پرســـپولیس در 
ایـــام »پیش فصل« لیگ بیســـت و چهارم ایـــن نگرانی را 
به وجـــود آورده که ســـرخ های تهرانی این بـــار کم بیاورند 
و نتوانند قهرمانی های پرشـــمار و ســـنتی شـــده خود در 
لیگ برتر کشـــور را که 7 ســـال از 8 ســـال اخیـــر را دربر 

می گیرد تکـــرار کنند.
جدایـــی دانیـــال اســـماعیلی فر از این تیـــم البته لطمه 
فنـــی چندانی بـــه قرمزها نمی زنـــد، زیرا او بیـــش از حد 
پرنوســـان بـــود و 28 میلیـــارد تومانی که گفته می شـــود 
تراکتـــور بـــرای جـــذب او پرداخته بیـــش از انـــدازه زیاد 
اســـت و به روایت عده ای او حتی یک بیســـتم این مبلغ 
هـــم نمی ارزد امـــا آنجا که بحـــث مهدی ترابـــی به میان 
می آیـــد، قضیه به کلی فرق می کنـــد و او را باید مهم ترین 
بازیکـــن از دســـت رفته ایـــن تیـــم در نقل و انتقـــالات 
تابســـتانی تلقی کـــرد. رضا درویش مدیرعامل ســـرخ ها 
متذکـــر شـــده کـــه ترابـــی از تراکتـــور ســـه برابر رقمی را 
دریافت کرده که پرســـپولیس می توانســـت به وی بدهد 
و در نتیجـــه اظهـــارات اخیر این بال چپ کارگشـــا مبنی 
بر اینکه هدفش از انتقال به جمع »پرشـــورها« تصاحب 
ســـود مالی بیشـــتر نبوده، فقط یک شـــوخی تلخ به نظر 
می رســـد. دیگـــر ادعای ترابی هـــم مبنی بـــر اینکه روزی 
به پرســـپولیس برمی گردد، چندان واکنـــش مثبتی را از 
ســـوی هواداران موجب نمی شـــود و چـــون او برای پول 
بیشـــتر به این تیم پشـــت کرده، در زمان بازگشـــت روی 
خوشـــی از هواداران نخواهد دید. قرارداد فســـخ شـــده 
بیرانوند با پرســـپولیس و بلاتکلیف ماندن این مســـأله، 
جـــذب مجـــدد مهـــدی عبـــدی از تراکتـــور در حالی که 
قرمزهـــا فصـــل پیـــش او را به صراحـــت بازیکنـــی مازاد 
دانســـته بودنـــد و مشـــخص نبودن مســـأله بازگشـــت 
گئورگی گولســـیانی به جمع قرمزها نشـــانگر این اســـت 
که پرســـپولیس در فاصله فقط یک ماه تا شـــروع فصل 
تـــازه حتی بازیکنانش و اســـامی تمام 25 تـــا 28 نفری را 
کـــه می توانـــد و باید اسم شـــان را به ســـازمان لیگ ارائه 
کنـــد، نمی شـــناختند و هنـــوز مشـــغول بررســـی هایی 
اســـت که زمـــان درســـت اجرای آن ســـه – چهـــار هفته 
گذشـــته بود و نـــه حالا کـــه فاصلـــه ای اندک با شـــروع 

مردادمـــاه داریم.
حتـــی رونـــد تمدیـــد قـــرارداد آن دســـته از بازیکنـــان 
پرســـپولیس کـــه قراردادشـــان تمـــام شـــده و تمایل به 
ماندن دارند، کامل نشـــده و این تیم با احتســـاب رفتن 
قطعی اســـماعیلی فر و وحـــدت هنانوف تاجیکســـتانی 
در حال حاضر بازیکن تخصصی پســـت پیســـتون راست 
نـــدارد و اگـــر عبدالکریم حســـن قطری هـــم در روزهای 
پیش رو بـــرود، پرســـپولیس در پیســـتون چـــپ هم به 
مشـــکل بر می خـــورد بخصوص کـــه دیگر خبـــری از علی 
نعمتی هم نیســـت. به اینها اضافه کنید تـــازه وارد بودن 
خـــوان کارلوس گاریـــدو را که هیـــچ اطلاعـــی از فوتبال 
ایران ندارد و به همین ســـبب آشـــکارا گفته هر بازیکنی 
را کـــه مدیـــران باشـــگاه بـــرای او بخرند روی چشـــمش 
می گـــذارد و با همـــان نفـــرات کار می کنـــد! آنچه وصف 
آن آمـــد، الفبـــای معمولی کار پرســـپولیس نیســـت و در 
»پیش فصـــل« لیگ های قبلـــی کار آنها بســـیار روبه راه تر 
از وضعیـــت فعلی شـــان بود. ایـــن راهی کـــه پیش روی 
پرســـپولیس اســـت، بیش از آن که تجدید قهرمانی آنها 
را تســـهیل کنـــد، مســـیر توفیق رقبـــای آنـــان را هموارتر 
خواهـــد کرد و قدم هـــای بلندی در ایـــن راه خواهد بود.

احتمالمحرومیتعبدالکریم
در شـــرایطی کـــه باشـــگاه پرســـپولیس دنبال ترانســـفر 
عبدالکریـــم حســـن اســـت و می خواهـــد از ایـــن بابت 
درآمدزایـــی کنـــد حـــالا رســـانه قطـــری خبـــر داده کـــه 
او بـــا الوکـــره قـــرارداد بســـته و شـــاید به همیـــن خاطر 
محـــروم شـــود.  روزنامه »العـــرب« قطر دربـــاره وضعیت 
عبدالکریم حســـن مدافع قطری پرســـپولیس نوشت: 
»موانـــع زیـــادی پیـــش روی عبدالکریـــم حســـن بـــرای 
بازگشـــت به قطـــر وجـــود دارد. هنوز یک فصـــل دیگر از 
قـــرارداد عبدالکریم با باشـــگاه ایرانی باقی مانده اســـت 
و باشـــگاه پرسپولیس اخیراً پیشنهاد العربی برای جذب 
مدافع ســـابق الســـد را رد کـــرد. این در حالی اســـت که 
حســـن پیـــش از ســـفر به ایـــران برای فســـخ قـــرارداد با 
پرســـپولیس، قرارداد دوســـاله ای با باشـــگاه الوکره امضا 
کرده اســـت. با این وجود، این بازیکـــن ترجیح می دهد 
به جـــای العربی به تیم الوکره ملحق شـــود! اگر باشـــگاه 
الوکـــره قرارداد حســـن را بـــه فدراســـیون فوتبـــال قطر 
ارائـــه کند، ممکن اســـت مدافع ســـابق تیـــم ملی قطر 
بـــا محرومیت مواجه شـــود. ایـــن قرارداد بـــدون اطلاع 
و تأیید باشـــگاه پرســـپولیس امضا شـــده و شـــاید آینده 

فوتبالـــی عبدالکریـــم را تهدید کند.«

قولخانبانبرایادامههمکاری
در شـــرایطی که خـــوان کارلـــوس گاریدو و دســـتیار اول 
او چـــاوی اولیوا در تمریـــن حاضر خواهند بـــود ادریس 
ساســـی نیز بـــه عنوان مربی بدنســـاز معتمد ســـرمربی 

در تمریـــن نخســـت شـــرکت می کند.
از بیـــن مربیـــان ایرانی نیز حضور ســـیدجلال حســـینی 
در کادر فنی قطعی اســـت اما در مـــورد مربی دروازه بانی 
غیـــر از جورســـی اینیســـیو برزیلی نـــام دیگـــری مطرح 
نشـــده و بایـــد دیـــد گزینـــه نهایـــی گاریـــدو و باشـــگاه 
پرســـپولیس برای این پســـت چه کســـی خواهـــد بود. 
همچنیـــن وضعیـــت قـــراردادی مهـــرداد خانبـــان عضو 
کادر فنـــی ســـرخ ها در حالی که شـــایعه پیوســـتنش به 
فـــولاد خوزســـتان و همکاری بـــا یحیـــی گل محمدی در 
کادر او مطرح بود تعیین تکلیف نشـــده اســـت. خانبان 
به باشـــگاه پرســـپولیس قـــول همـــکاری داده امـــا فعلاً 
خبری از او نیســـت و ظاهراً این مربی نیز در مســـافرت 
خـــارج از کشـــور به ســـر می برد. البتـــه قـــرارداد خانبان 
بـــا پرســـپولیس تمـــام شـــده و باید دیـــد ایـــن مربی با 

پرســـپولیس ادامـــه همکاری خواهد داشـــت یـــا خیر.

استارتپرسپولیسمدلاسپانیایی امروز
بدونبازیکنجدیدوخارجی

پاسخمنفیرفیعیبهتراکتور
سروشپرسپولیسیمیماند

توافقنهاییباایوبالعملود
شاگردسابقگاریدوگزینهجانشینیدانیال

آلکثیرآینهترابیواسماعیلیفر
اشتباهنکنید

با وجـــود تمام نگرانی های هـــواداران پرســـپولیس درباره نقل 
و انتقـــالات این تیم و عقـــب افتادن از رقبا، تیم پرســـپولیس 
حرکـــت خود برای فصل تازه را از عصـــر امروز آغاز خواهد کرد.

طبق اعلام باشگاه پرســـپولیس به اعضای تیم، شنبه ساعت 
18 اولیـــن تمریـــن پیش فصل ســـرخ ها در ورزشـــگاه شـــهید 
کاظمـــی برگـــزار خواهـــد شـــد و طبیعتـــاً بازیکنـــان و اعضای 
تیـــم از یـــک ســـاعت قبـــل در این مجموعـــه ورزشـــی حاضر 

خواهنـــد بود.
با وجـــود اینکـــه هنـــوز پرســـپولیس بازیکن جدیـــدی جذب 
نکرده و تکلیف برخی تمدیدی ها نامشـــخص است پیش بینی 
می شـــود چیزی حدود 20 تا 22 بازیکن شـــامل نفرات اصلی و 

بازیکنان جوان در تمرین نخســـت حاضر باشـــند.
از میـــان بازیکنـــان اصلـــی و سرشـــناس تر قاعدتاً عالیشـــاه، 
پورعلی گنجـــی، امیری، کنعانـــی زادگان و آل کثیـــر در تمرین 
نخســـت این تیم حاضر خواهند بود ضمـــن اینکه به احتمال 
فـــراوان با موافقت گاریـــدو، مهدی عبدی نیـــز در این تمرین 
حاضـــر می شـــود و احتمـــالاً احمـــد گوهـــری هم در جلســـه 

نخســـت تمرینی حاضر باشـــد.
همچنیـــن پیش بینی می شـــود ســـعید صادقی بعد از پشـــت 
سر گذاشتن مصدومیت ناشـــی از سانحه ای که در هفته های 
پایانی فصل قبل دچارش شـــد در تمرین نخست حاضر باشد 
ضمن اینکه ابوالفضل ســـلیمانی هم از آلومینیوم برگشـــته و 

احتمـــالاً او را هم در تمرین نخســـت خواهیم دید.
با این وجود در شـــرایطی که فرشـــاد فرجی و ســـروش رفیعی 
هـــم مشـــکلی بـــرای تمدیـــد ندارنـــد احتمـــالاً فرجـــی نیز به 
تمرین اول خواهد رســـید و شـــاید ســـروش یکی دو روز دیرتر 

ســـر تمرین حاضر شـــود.

همچنین پیش بینی می شـــود نخســـتین تمرین پرسپولیس 
بـــدون حضور بازیکنان خارجـــی این تیم برگزار شـــود چرا که 
وحـــدت هنانوف قصـــد جدایـــی دارد و قـــراردادش را تمدید 
نکـــرده، اوســـتون اورونوف همـــراه تیم المپیک کشـــورش در 
اردو بســـر می برد و گئورگی گولســـیانی بعد از مســـابقات یورو 
2024 در حال اســـتراحت اســـت و البته قرارداد خود را تمدید 
نکـــرده اســـت هر چند مدیران باشـــگاه پرســـپولیس بـــا او در 

حال مذاکره هســـتند.
از طرفـــی با توجه به شـــرایطی کـــه عبدالکریم حســـن دارد و 
احتمال ترانســـفر او قوت گرفته شـــاید این بازیکن را نیز از روز 
اول تمرینات در ورزشـــگاه شـــهید کاظمی نبینیم و احتمالاً او 
نیـــز در قطر خواهد بود. از ســـوی دیگر چنانچه تـــا بعدازظهر 
شـــنبه خبـــری از بازیکن جدید نشـــود تمرین نخســـت بدون 

حضور بازیکنـــان تازه وارد برگزار می شـــود.
با ایـــن وجود به نظر می رســـد تمام بازیکنان جـــوان و زیر 23 
ســـال پرســـپولیس از جمله یاسین ســـلمانی که بعد از ماه ها 
مصدومیـــت به تیـــم خـــود بازگشـــته اند در تمرینـــات حاضر 
خواهنـــد بود که بایـــد دید از بیـــن بازیکنان جوان تـــر گاریدو 

در روزهـــای آینده با کدامیـــک از نفرات ادامـــه خواهد داد.

ســـروش رفیعی بعد از پایـــان بازی های 
بیست و سومین دوره لیگ برتر، خیلی 
زود بـــه تعطیـــلات رفت تـــا بتواند چند 

روزی را در کنـــار خانـــواده اش باشـــد. 
گفتـــه می شـــد کـــه ایـــن بازیکـــن قبل 
از تـــرک کشـــورمان، حرف هایـــش را با 
مســـئولان باشگاه پرســـپولیس زده بود 
و بـــا خیـــال راحت بـــه تعطیـــلات رفته 
اســـت. امـــا در چند روز گذشـــته حرف 
و حدیث هایـــی هم دربـــاره این بازیکن 

وجود داشـــت. در چند روز اخیر برخی 
بازیکنـــان پرســـپولیس مثـــل ترابـــی، 
اســـماعیلی فر و... از ایـــن تیـــم جـــدا 
شـــده و بـــه ســـایر باشـــگاه ها از جمله 

تراکتـــور رفته اند.
گفتـــه  هـــم  وش  ســـر خصـــوص  در   
می شـــد کـــه ایـــن بازیکـــن در تیررس 

برخی باشـــگاه ها از جمله تراکتور بوده 
امـــا رفیعی بـــه همـــه باشـــگاه هایی که 
خواهـــان او بوده اند، جـــواب رد داده و 
خیلـــی زود در جمـــع پرسپولیســـی ها 
حاضـــر خواهـــد شـــد. آنطور کـــه گفته 
می شـــود این بازیکن هم پیشـــنهادات 
خوبی داشـــته که با توجه به علاقه اش 

بـــه پرســـپولیس و صحبت هایـــی کـــه 
بـــا مســـئولان باشـــگاه داشـــته، در تیم 
سابقش خواهد ماند و جایی نمی رود. 
قـــرار اســـت ســـروش روز یکشـــنبه به 
ایـــران برگـــردد و احتمـــالاً خیلـــی زود 
قـــرارداد خـــود را ثبت خواهد کـــرد و به 

تمرینـــات اضافه می شـــود.

باشـــگاه پرســـپولیس در نظر دارد عبدالکریم حســـن را با 
بالاترین قیمت ممکن بفروشد و از پول فروش او بهترین 
اســـتفاده ممکـــن را ببـــرد. از آنجا که چنـــد بازیکن کلیدی 
پرســـپولیس جدا شـــده اند و این تیم راه ســـختی در لیگ 
نخبـــگان و دفاع از عنوان قهرمانی خـــود در لیگ برتر دارد 
در صـــورت جدایی حســـن عملاً در دو پســـت دفاع چپ و 
راســـت خالی شـــده و در پســـت مهاجم هم نیاز به تقویت 
دارد. از این رو باشـــگاه در نظر دارد سه بازیکن خارجی قوی 
در پســـت های دفاع راســـت و چپ و مهاجم را به خدمت 

بگیرد. رایزنـــی در این رابطه با چند بازیکـــن خارجی اروپایی 
برای پســـت مهاجم و چند مدافع که در تیم های آســـیایی و 

آفریقایی بازی می کننـــد  ادامه دارد.
در همین راســـتا پرســـپولیس بزودی از مدفع راست خارجی 
خـــود رونمایـــی می کنـــد و شـــاید این اتفـــاق همیـــن امروز 
یـــا فـــردا رخ دهد. بـــرای جانشـــینی دانیـــال اســـماعیلی فر 
گزینه هـــای زیـــادی مطرح نشـــده و باشـــگاه در ســـکوت کار 
بررســـی گزینه ها و مذاکـــرات با آنها را پیش می برد اما اســـم 

یکـــی از گزینه هـــا در رســـانه ها بیرون آمده اســـت.
روزنامـــه المنتخـــب مراکش نوشـــته ایوب العملـــود مدافع 
راســـت 30 ســـاله باشـــگاه الویـــداد کـــه زمانی توســـط خوان 
کارلوس گاریدو هدایت می شـــد با پیشـــنهاد یـــک تیم ایرانی 
مواجه شـــده و در آســـتانه حضور در لیگ ایران اســـت. او در 

185 بـــازی 15 گل زده و 20 پاس گل داده اســـت.
یکی از مســـئولان باشـــگاه پرســـپولیس با تأیید خبـــر توافق 
بـــا العملود اعـــلام کرد مذاکـــره با باشـــگاه ویداد بـــرای اخذ 
رضایتنامه صحت دارد اما هنوز قراردادی امضا نشـــده است.

وی دربـــاره رقـــم رضایتنامـــه و اینکـــه او را گاریدو به باشـــگاه 

معرفی کرده گفت: فقـــط می توانم بگویم در کلیات توافقاتی 
شـــده اما هنوز چیزی امضا نشـــده اســـت.

ظاهـــراً توافـــق نهایـــی بیـــن طرفین صـــورت گرفتـــه و حتی 
ایوب العملـــود پیش نویس قـــراردادی که در آن شـــرایط دو 
طـــرف لحاظ شـــده بـــود را نیز امضا کـــرده اســـت. برهمین 
اساس باشـــگاه پرسپولیس پنجشنبه شـــب قرارداد رسمی را 
برای او ارســـال کرد و بعید نیســـت امروز قـــرارداد این بازیکن 

شود. نهایی 
ایوب العملود که در دوران 10 ســـال بازیگری خود کلاً در ســـه 
باشـــگاه الجیش، اطلـــس و الوداد مراکش عضویت داشـــته 
و ســـابقه انجـــام 1 بازی برای تیـــم ملی مراکـــش را دارد فصل 
گذشـــته در 33 بازی موفق به زدن 5 گل و ارســـال 3 پاس گل 
شـــد و قیمت او در ترانســـفرمارکت ١ میلیون و ٢٠٠ هزار دلار، 

ارزشـــگذاری شده است.
برای پســـت دفاع راســـت از یحیـــی عطیه الله هم بـــه عنوان 
گزینه پرســـپولیس نام برده شـــد. بازیکن 29 ساله مراکشی 
که او هـــم در تیم ویـــداد کازابلانکا بازی کـــرده و حالا عضوی 
 از تیم ســـوچی روســـیه اســـت اما بـــه نظر می رســـد طرفین 

بر سر مبلغ مالی به توافق نرسیدند.

چنـــد روزی از نقـــل و انتقـــالات بیســـت وچهارمین دوره 
لیـــگ برتر ســـپری شـــد و با وجـــود همـــه گمانه زنی هایی 
که دربـــاره برخی بازیکنان بخصوص ســـتاره های تیم های 
مثل پرسپولیس، استقلال، ســـپاهان و... وجود داشت، 
حالا کم کم وضعیت بازیکنان مشـــخص و معلوم می شود 
که برخـــی گمانه زنی ها هـــم خیلی بیراه نبوده اســـت. در 
طـــول هفته هـــای گذشـــته حرف وحدیث هایـــی دربـــاره 
جدایـــی برخـــی بازیکنان پرســـپولیس از ایـــن تیم وجود 
داشـــت و همچنان نیز وجود دارد، اما بـــه هر حال برخی 
ایـــن به اصطـــلاح شـــایعات، حالا رنـــگ واقعیـــت گرفته 
و بازیکنانـــی مثـــل مهـــدی ترابـــی، دانیال اســـماعیلی فر 
و علـــی نعمتـــی از این تیـــم جدا شـــده و راهـــی تیم های 
دیگـــر از جمله تراکتور شـــده اند. در این بیـــن صحبت از 
جدایی عیســـی آل کثیر هم بود اما ایـــن بازیکن با تجربه 
ســـال های گذشـــته ترجیح داد با مدیران پرسپولیس به 
توافق برســـد و راه اشـــتباه گذشـــته را تکرار نکرد. همین 
فصل گذشـــته بـــود کـــه آل کثیر با جـــدا شـــدن از جمع 
سرخپوشـــان، به اصفهان رفت اما خیلـــی زود و اتفاقاً در 
موقعیت زمانی خوبی متوجه اشـــتباهش شـــد و نیمکت 
ســـپاهان را تـــرک کـــرد. آل کثیر بـــا جدایی از ســـپاهان، 
هـــم روزهـــای خوبش شـــروع و پایـــش به گلزنی باز شـــد 
و هـــم اینکه توانســـت با پرســـپولیس بـــه قهرمانی لیگ 
برتـــر برســـد. هرچنـــد آقـــای گلی نصیـــب آل کثیر نشـــد 
امـــا بازگشـــت آل کثیر یک بـــرد کامـــل برای ایـــن بازیکن 
بود. حالا امـــا بازیکنانی مثـــل ترابی، اســـماعیلی فر و... 
در مســـیر ســـال گذشـــته آل کثیر هســـتند، ممکن است 
این بازیکنـــان شـــرایطی مثل آل کثیـــر را تجربـــه نکنند، 
امـــا بـــه نظـــر می رســـد آنهـــا نیـــز روزی متوجـــه خواهند 
شـــد که اشـــتباه کرده انـــد و شـــاید مثل آل کثیـــر این قدر 
خوش شـــانس نباشند و شـــرایط برای بازگشت شان مهیا 
نباشـــد. به هرحال ترابی و اســـماعیلی فر تیم شان را برای 
فصل بعد مشـــخص کرده انـــد و غیر از آنهـــا نیز همچنان 
بازیکنانی هســـتند که شـــاید بخواهند پرسپولیس را ترک 
کننـــد که بهتر اســـت قبـــل از گرفتـــن تصمیمـــی نهایی 
و تـــرک سرخپوشـــان نگاهـــی به فصـــل گذشـــته آل کثیر 

باشند. داشته 

گزارش
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از  مشـــهد  پدیـــده  در  کـــه  نعمتـــی  علـــی 
شـــاگردان مورد اعتمـــاد یحیی بـــود، زمانی 
کـــه گل محمدی بـــه پرســـپولیس آمـــد، به 
همراه او ســـرخ پوش شـــد تا بتواند چندین 
قهرمانـــی مختلف در رقابت هـــای لیگ برتر 
و جـــام حذفی را بـــه همراه پرسپولیســـی ها 
تجربه کنـــد. او در این فصل جایگاه متزلزلی 
در ترکیـــب سرخ پوشـــان داشـــت و بعـــد از 

جدایـــی یحیـــی، عمـــلاً فرصـــت چندانـــی 
بـــرای حضـــور در ترکیـــب پرســـپولیس پیدا 
نکـــرد. از طرفی جو اکثر ســـکوها بـــه ضرر او 
بود و تقریبـــاً مقبولیتی از ســـمت هواداران 
نداشـــت. ایـــن مدافـــع بـــا وجـــود اینکه در 
لیســـت تمدیدی های باشـــگاه پرسپولیس 
حضور داشـــت، تصمیم بـــه جدایی از جمع 
سرخ پوشـــان گرفت و با انتشار یک پست از 

هـــواداران تیمش خداحافظـــی کرد.
گفتـــه می شـــود در آخریـــن مذاکـــرات بین 
نعمتی و پرسپولیس این بازیکن با پیشنهاد 
17 میلیاردی روبه رو شـــده بود اما پیشـــنهاد 
خوزســـتانی ها اختلافـــی ده میلیـــاردی بـــا 
پرسپولیس داشـــته و همین موضوع باعث 
شـــد تـــا نعمتی مســـافر اهـــواز شـــود.   علی 
نعمتـــی بـــا پیشـــنهادی کـــه از ســـوی فولاد 

و یحیـــی گل محمـــدی مواجـــه شـــده و بـــه 
موجب همـــکاری موفقـــی که با ایـــن مربی 
در گذشـــته داشـــته، تصمیـــم گرفـــت تـــا از 
پرسپولیس جدا شـــود و در فضای آرام تر زیر 
نظر گل محمدی به فعالیتـــش ادامه دهد تا 
بتوانـــد دوباره به روز هـــای اوج بازگردد.  این 
پیشـــنهاد آنقدر بـــرای نعمتی جـــذاب بوده 
که حتـــی مدیربرنامه های او هـــم از آن خبر 

نداشت و باشـــگاه فولاد خوزستان بزودی از 
او بـــه عنوان خرید جدید خـــودش رونمایی 
خواهـــد کـــرد. علی نعمتـــی جـــزو بازیکنان 
محبـــوب یحیـــی گل محمـــدی اســـت کـــه 
ســـابقه کار بـــا او در تیم های پرســـپولیس و 
شـــهرخودرو را هـــم دارد. بایـــد دیـــد این بار 
همـــکاری یحیی گل محمـــدی و علی نعمتی 

چه ســـرانجامی خواهد داشـــت.

اختلاف
10میلیاردی
باعثرفتن
نعمتیشد؟



خبر

نقد روز

 یک اسپانیایی باسابقه 
در لیست نکونام

جـــواد نکونـــام در حـــال بررســـی وضعیـــت فنـــی یک 
بازیکن از لالیگا اســـت. نـــام این بازیکـــن هنوز فاش 
نشـــده امـــا نزدیـــکان به جـــواد نکونـــام دربـــاره گزینه 
مـــورد نظر اعـــام کرده انـــد کـــه وی بازیکـــن باتجربه 
در لیـــگ اســـپانیا محســـوب می شـــود و وضعیت فنی 
مطلوبی دارد. قرار اســـت نکونام بعـــد از تأیید نهایی 
این بازیکن که در پســـت مهاجم بـــازی می کند، ادامه 
مذاکـــرات را به عهده باشـــگاه ســـپرده تا دربـــاره رقم 
قـــرارداد و توافقات بعـــدی با این بازیکـــن به گفت و گو 
پرداختـــه شـــود تـــا اگـــر توافـــق نهایـــی حاصل شـــد، 
زمینه ســـاز حضـــور این بازیکن در اســـتقال شـــوند و 
هفته آینده شـــاهد عقد قرارداد با این بازیکن باشـــیم.

 

سامان فلاح در سبد خرید استقلال
ســـامان فاح یکی از بازیکنانی اســـت کـــه در روزهای 
اخیر مذاکراتی با باشـــگاه استقال داشته است. فاح 
که ســـابقه بـــازی برای تیم ملـــی را هـــم در کارنامه دارد 
و یکـــی از بازیکنان جـــوان در فوتبال ایران محســـوب 
می شـــود، از نظـــر نکونـــام می توانـــد در فصـــل جدید 
به اســـتقال یاری رســـاند. مذاکرات با فـــاح از زمانی 
جدی شـــد کـــه جـــواد نکونام نـــام ایـــن بازیکـــن را به 
باشـــگاه اســـتقال داد. اگر اتفاق خاص و عجیبی رخ 
ندهـــد فاح نیـــز در روزهـــای آتی به اســـتقال خواهد 
پیوســـت و تبدیـــل به یکـــی ازخریدهـــای ایـــن تیم در 
فصل جدید خواهد شـــد. فاح قابلیت بازی در پست 
دفاع میانی را دارد و بازیکن بســـیار مستعدی محسوب 
می شـــود فاح فصـــل پیش بـــه تیم گل گهر ســـیرجان 

پیوســـت واکنون بازیکن آزاد محســـوب می شـــود.
 

توقف مذاکرات با مرادمند
باشـــگاه اســـتقال دیگر با محمـــد حســـین مرادمند 
آخریـــن  در  داشـــت.  نخواهـــد  جدیـــدی  مذاکـــره 
صحبت هایـــی کـــه میـــان باشـــگاه اســـتقال و ایـــن 
مدافع انجام شـــد، دســـتمزد نهایی که باشـــگاه قادر 
بـــه پرداخت آن اســـت، بـــه مرادمند پیشـــنهاد شـــد. 
بنا اســـت ایـــن بازیکن درباره پیشـــنهادی که باشـــگاه 
اســـتقال داده فکـــر و نظـــر نهایی اش را اعـــام کند. 
البتـــه در ایـــن مذاکـــرات مشـــخص شـــد کـــه میـــان 
دســـتمزد دلخـــواه مرادمنـــد بـــا چیـــزی که باشـــگاه 
اســـتقال مد نظر دارد، فاصله بســـیاری است و شاید 
در نهایـــت ایـــن اختـــاف موجـــب جدایـــی مرادمند 
از اســـتقال شـــود. چیـــزی که پیدا اســـت مســـئولان 
باشـــگاه اســـتقال به مرادمند اعام کرده اند که دیگر 
مذاکـــره جدیدی صـــورت نخواهد گرفـــت و تنها برای 
عقـــد قرارداد نهایی اســـت که بار دیگر بـــا این بازیکن 

نشســـت برگزار خواهد شـــد.

پنجره باز شد
یکـــی از اتفاقـــات خوبی کـــه در روزهای اخیـــر رخ داد 
پرداخت مطالبات آمانوف بود. این بازیکن اســـتقال 
را محکوم کـــرده بود که بـــه همین دلیـــل پنجره نقل 
و انتقالات این باشـــگاه بســـته شـــد. اگـــر وضعیت به 
همیـــن منوال باقـــی می ماند باشـــگاه اســـتقال قادر 
بـــه ثبـــت قـــرارداد بازیکنـــان خود نبـــود. بـــرای اینکه 
چنین مشـــکلی نباشد باشـــگاه اســـتقال با پرداخت  
طلب ۳۳۷ هزار دلاری عزیزبـــک آمانوف، پرونده این 
بازیکن ازبکســـتانی را بســـت تـــا خطری دیگـــر پنجره 

نقـــل و انتقالاتی باشـــگاه اســـتقال را تهدید نکند.

 آقای کریمی، انتقاد امیری 
یادتان هست؟

 ایـــن جماتـــی اســـت که علـــی امیـــری، معاون ســـابق 
باشگاه اســـتقال بعد از اعام اســـتعفای خود در اختیار 
رســـانه ها قـــرار داد: »حجـــت کریمـــی آنقـــدر در تأمین 
اسپانســـر مشـــکل داشـــت که در طـــول مـــدت بیش از 
۲ ســـال حضـــورش در اســـتقال در ســـمت های عضـــو 
اقتصـــادی هیأت مدیـــره، ریالـــی درآمدزایی نتوانســـت 
انجـــام دهد، اما برای تأمین برخـــی منابع به گرفتن وام 
و قرض روی آورد و ورزشگاه مرغوبکاررا هم در رهن بانک 
قرار داد و امروز این ورزشـــگاه به دلیل پرداخت نشـــدن 
مطالبات در آســـتانه از دست رفتن است.  قبل از گرفتن 
وام هم مشـــخص بود که اســـتقال قادر به بازپرداخت 
تســـهیات نیســـت و مرغوبـــکار از دســـت خواهد رفت. 
کریمـــی آنقـــدر در تأمیـــن منابـــع مالی ضعیـــف بود که 
حتی جرأت نکرد قرارداد نکونـــام و بازیکنان را با امضای 

خود در ســـازمان لیگ ثبـــت کند.«
 اینهـــا بخشـــی از انتقاد هـــای معـــاون ســـابق باشـــگاه 
اســـتقال از حجت کریمی اســـت کـــه روزگاری در قامت 
سرپرســـت موقت باشگاه استقال مشـــغول به فعالیت 
بـــود. حالا مدیر ســـابق اســـتقال که از ســـوی معاونش 
این طور به نقد کشیده شـــده در مصاحبه ای اعام کرده 
مدیران کنونی در حال فراری دادن ســـتاره ها هســـتند. 
ســـؤالی کـــه باید از حجت کریمی پرســـید این اســـت که 
آیـــا در زمان مدیریـــت خودش اوضاع مالی این باشـــگاه 
رو بـــه راه بـــوده کـــه اکنـــون اینگونه بـــه ســـدی در برابر 
مدیران کنونی اســـتقال تبدیل شـــده است؟ اینجاست 
کـــه می گویند »باید یک ســـوزن بـــه خودت بزنـــی و یک 
جوالدوز بـــه دیگران«. اینکه شـــخصی در زمان مدیریت 
خودش انـــواع و اقســـام ناکامی ها را رقم بزنـــد وآنگاه در 
دوران مدیریت دیگـــر افراد به منتقـــد درجه یک تبدیل 
شود، دور از انصاف اســـت و بهتر اینکه حجت کریمی به 
عنوان فردی که ســـابقه مدیریت در باشـــگاه استقال را 
در کارنامه دارد، این سیاســـت نامناسب را کنار بگذارد تا 

آرامش در باشـــگاه اســـتقال حکمفرما باشد.
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چشمی یک فصل دیگر در ترکیب آبی ها
روزبه پیش بینی کرد

حسینی در استقلال می ماند

حردانی رقم 28 میلیاردی و آپشن استقلال را قبول نکرد

پای پیشنهاد نجومی در میان است

 روزبـــه چشـــمی حـــالا تبدیـــل بـــه یـــک عنصـــر 
جدانشـــدنی از اســـتقال شـــده اســـت. بازیکنـــی 
کـــه بعد از یـــک دوره جدایـــی کوتاه از اســـتقال و 
پیوســـتن به لیگ ســـتارگان قطر تا مرز فراموشـــی 
پیـــش رفته بـــود اما با بازگشـــت دوباره بـــه ترکیب 
اســـتقال و بازی در جام جهانـــی و جام ملت های 
آســـیا بـــرای اســـتقال و همچنین گلزنـــی در دربی 
دوبـــاره احیـــا شـــد تـــا بـــه یکـــی از بازیکنـــان مهم 
ســـال های اخیر اســـتقال تبدیل شود. شـــاید اگر 
چشـــمی در بازگشـــت به لیگ ایران دچار اشـــتباه 
می شـــد هرگز چنین وضعیـــت مطلوبـــی را تجربه 

نمی کـــرد و تبدیل به یک نیروی مهم در اســـتقال 
نمی شـــد امـــا او بعـــد از یـــک دوره کوتـــاه بـــازی در 
لیگ قطـــر دوباره راه اســـتقال را در پیش گرفت تا 
عاوه بر دســـتیابی بـــه قهرمانی لیـــگ برتر، تبدیل 
بـــه یک چهـــره مهـــم و ویژه در باشـــگاه اســـتقال 
شود. چشـــمی در روزهای اخیر مذاکرات متعددی 
با باشـــگاه اســـتقال داشـــت و خواســـتار دریافت 
مطالبات سال های قبل خود شـــده بود. مسئولان 
باشـــگاه اســـتقال نیز به این بازیکـــن اعام کردند 
تا رســـیدن بودجه صبـــر کند تـــا مطالباتش تعیین 
تکلیف شـــود. ظاهراً ظهر دیروز ایـــن اتفاق رخ داد 

و چشـــمی بعد از تعیین تکلیـــف مطالبات و توافق 
بر ســـر دســـتمزد فصل بعد، قراردادش را برای یک 
فصل دیگر با اســـتقال تمدید کرد. تمدید قرارداد 
با چشـــمی از این نظر اهمیت دارد کـــه او قابلیت 
بازی در دو پســـت را خواهد داشت و می تواند هم 

در پســـت هافبک دفاعی و هم در پســـت دفاع 
میانی برای اســـتقال به میدان برود. چشمی 
عـــاوه بـــر آن در گلزنـــی نیز بازیکـــن متبحری 

اســـت و می توانـــد نیـــاز آبی هـــا را در بخش 
هجومـــی نیز تا حـــدودی برطـــرف کند و به 

بازیکنـــی گلزن تبدیل شـــود.

روز گذشـــته با اعام باشـــگاه اســـتقال، 
قرارداد روزبه چشـــمی، کاپیتـــان دوم این 
تیـــم، بـــه مدت یـــک فصـــل دیگر بـــا این 

تیم تمدید شـــد.
ایـــن مدافع بعد از تمدید قـــرارداد و خروج 
از باشـــگاه اســـتقال در جمـــع خبرنـــگاران 
گفـــت: »کارهای تمدیـــد انجام شـــده بود و 
اســـتقال خانه ماســـت، تـــا پایـــان فوتبالم 

همین جا هســـتم.«
کاپیتان دوم استقال در خصوص مشکات 
مالی آبی پوشـــان توضیـــح داد: »هلدینگ 

بایـــد از اســـتقال حمایـــت کند، امیـــدوارم 
جلســـه فردای هلدینگ و باشـــگاه خروجی 
خوبی داشـــته باشـــد و تایم را بیشـــتر از این 
از دســـت ندهیـــم. مشـــکات مالـــی وجود 
داشـــت و قـــول دادند کـــه این مشـــکل فردا 
حل خواهد شـــد و باشـــگاه هم پیگیر جذب 

بازیکن اســـت.«
چشـــمی در خصـــوص وضعیت خـــط دروازه 
اســـتقال تصریـــح کـــرد: »قطعـــاً حســـینی 
بهتریـــن گلـــر فصـــل گذشـــته اســـت و در 

اســـتقال ماندنـــی خواهـــد بـــود.«

کـــه  نـــی  یکنا ز با ز  ا یکـــی 
قـــراردادش در انتهای فصل 
گذشـــته بـــا اســـتقال به 
پایان رســـید، صالح 
اســـت؛  حردانـــی 
بازیکن کلیدی که 
دوم  نیم فصـــل  از 
لیـــگ بیســـت و یکم 
پیراهـــن آبـــی را به تن کـــرد و در 
طی این مـــدت، همـــواره یکی از 
نفرات اصلـــی در ترکیب تیمش 

بوده اســـت.
باشگاه استقال در ادامه تمدید 
بازیکنـــان خود با صالـــح حردانی 
وارد مذاکره شده 
ولـــی هنـــوز با 
به  مدافع  این 
توافق نرسیده 

اســـت؛ مدیران باشـــگاه استقال 
برای جلـــب رضایت صالح حردانی 
بـــرای تمدیـــد قـــرارداد پیشـــنهاد 
پرداخت مبلغ ۲۸میلیـــارد تومان 
را به عنـــوان رقم قـــرارداد و تعیین 
میلیـــون   600 و  میلیـــارد   ۵ رقـــم 
تومان بـــه عنوان آپشـــن قـــرارداد 
بـــه وی ارائـــه کردنـــد امـــا بازیکن 
فصـــل گذشـــته اســـتقال حاضر 
بـــه پذیرش این پیشـــنهاد نشـــده 

. ست ا
بـــا اینکـــه گفتـــه می شـــود تاش 
مدیـــران اســـتقال بـــرای جلـــب 
رضایـــت ایـــن بازیکن ادامـــه دارد 
تـــا همچنـــان حردانـــی در ترکیب 
اســـتقال باقـــی بمانـــد امـــا بـــه 
نظـــر می رســـد حردانـــی در چنـــد 
روز گذشـــته مـــورد توجه باشـــگاه 

ســـپاهان قرار گرفته و این موضوع 
باعث شـــده تـــا رونـــد مذاکراتش 
بـــا اســـتقال بـــه ســـمت دیگری 

کند. تغییـــر 
صالـــح حردانـــی گزینـــه مـــد نظر 
باشـــگاه اســـتقال بـــرای تمدیـــد 
قـــرارداد دو بـــار بـــا مســـئولان این 
باشـــگاه نشســـتی را برگـــزار کرده 
کـــه در هر دو جلســـه با مســـئولان 
نرســـیده  توافـــق  بـــه  اســـتقال 
اســـت و در آخریـــن نشســـت هم 
بـــه مدیران ایـــن تیم اعـــام کرده 
مـــی رود تـــا برگـــردد و با ایـــن تیم 
مذاکره کند اما رفتنش بازگشـــتی 

! شته ا ند
ر  د نـــی  ا حرد می شـــود  ه  شـــنید
روزهـــای اخیـــر مذاکـــرات خوبی 
بـــا ســـپاهان داشـــته و اگـــر اتفاق 

خ ندهـــد، فصـــل آینده  خاصـــی ر
در جمـــع طایی پوشـــان حضـــور 

خواهـــد داشـــت.
ایـــن در حالی اســـت کـــه اخباری 
از مذاکـــره اســـتقال بـــا رامیـــن 
رضاییـــان هـــم به گوش می رســـد 
و اگـــر رضاییان با این تیـــم قرارداد 
ببنـــدد و حردانـــی راهی ســـپاهان 
شـــود، دو تیـــم مدعـــی بـــه نوعی 
مدافعـــان راســـت خـــود را بـــا هم 

جابه جـــا کرده انـــد.
البتـــه حردانـــی بعد از ایـــن ماجرا 
با انتشـــار متنـــی معنـــادار موجی 
ایجـــاد  دوبـــاره  را  شـــایعات  ز  ا
کـــرده اســـت. مدافـــع اســـتقال 
در اینســـتاگرامش نوشـــت: زمان 
ســـکوت  می گویـــد.  را  حقیقـــت 

ناگفته هاســـت. از  سرشـــار 

آبی ها پولدار می شوند
پـــس از رایزنی و تکاپـــوی ویژه مدیران اســـتقال برای حل مشـــکات مالی 
توســـط، قرار اســـت روز شـــنبه جلســـه ویژه ای برای حل مشـــکات فعلی با 
مدیران ارشـــد پتروشـــیمی خلیج فارس برگزار شـــود تا دربـــاره فرایند واریز 
بودجه مورد نیاز اســـتقال بـــرای فعالیت در نقل و انتقالات تا روز یکشـــنبه 
تصمیم گیری شـــود. به نظر می رســـد با توجه به قطعی شـــدن تزریق بودجه 
از ســـوی هلدینگ، مدیـــران اســـتقال بافاصله پس از واریز پول، پروســـه 
نقل وانتقـــالات را با قدرت بیشـــتری دنبال کند. تمدید قـــرارداد با بازیکنان 
فصل گذشـــته و خرید بازیکنان جدید از جمله اقداماتی اســـت که مدیران 
اســـتقال بافاصله پس از واریز پول به حســـاب باشـــگاه، انجـــام خواهند 
داد تا تمرینات برای آماده ســـازی اســـتقال با جدیت بیشـــتری دنبال شود.

تلاش برای بازگشت خارجی ها
باشـــگاه اســـتقال برای دریافـــت ویزای بازیکنـــان و مربیـــان خارجی این 

تیـــم اقدام کـــرده و امیـــدوار اســـت اوایـــل هفته آینـــده بتوانـــد ویزای 
خارجی های ایـــن تیم را دریافت کند. طبق برنامه ریزی اســـتقالی ها، 
قـــرار اســـت بافاصله پـــس از صـــدور ویزا، بلیـــت حضـــور بازیکنان و 

مربیـــان خارجی ایـــن تیم در ایـــران تهیه شـــود و این نفـــرات از اواخر 
هفتـــه آینـــده به تمرینـــات آبی پوشـــان اضافه شـــوند. عاوه بـــر بازیکنان 
فصـــل گذشـــته، دو بازیکـــن اهـــل بوســـنی که بـــه تازگـــی به آبی پوشـــان 

پیوســـته اند نیـــز در بین ایـــن نفرات حضـــور دارند.

برنامه نکونام برای جذب رامین

رضاییان به جای یامگا در استقلال
چیزی که 
مشخص 

است 
استقلالی ها 
می خواهند 
جای خالی 

یامگا را 
با جذب 

رضاییان که 
سابقه بازی در 

پرسپولیس 
را هم دارد، پر 

کنند

بـــا  اســـتقال  باشـــگاه  مذاکـــرات 
رامیـــن رضاییـــان بســـیار جـــدی و 
موفقیت آمیـــز بـــوده و اگـــر اتفـــاق 
خـــاص و عجیبـــی رخ ندهـــد، این 
بازیکن بـــرای فصل جدیـــد پیراهن 
آبی بـــه تن خواهـــد کـــرد. رضاییان 
مذاکراتـــی  گذشـــته  روزهـــای  در 
غیرمســـتقیم با اســـتقال داشـــت 
اما اواخر هفته گذشـــته این بازیکن 
نشســـتی با مسئولان باشـــگاه برگزار 
کـــرد و دســـتمزد پیشـــنهادی خود را 

به اطاع اســـتقالی ها رساند. گفته 
می شـــود رقم درخواســـتی رضاییان 
از اســـتقال خارج از عرف نیست و 
مسئولان این باشـــگاه اعام کرده اند 
که ظـــرف روزهـــای آتی و با رســـیدن 
بودجـــه کافی پاســـخ این پیشـــنهاد 
را خواهنـــد داد. درواقـــع باشـــگاه 
اســـتقال باید بخشـــی از دســـتمزد 
رضاییان را به عنـــوان پیش پرداخت 
به حســـاب او واریـــز و از این بازیکن 
بـــه عنـــوان بازیکـــن جدیـــد نقـــل و 
انتقالات رونمایی کند. جواد نکونام 
روی حضـــور رضاییـــان در اســـتقال 
بســـیار مصر اســـت و اعتقاد دارد که 
ایـــن بازیکـــن می توانـــد جـــای یامگا 

را در اســـتقال پـــر کند. بـــا توجه به 
اینکـــه یامگا معمولاً در پســـت گوش 
راســـت بازی می کرد، بعید اســـت که 
نکونام از رضاییان در پســـت دیگری 
اســـتفاده کنـــد و بـــه احتمـــال زیاد 
او تبدیـــل بـــه وینگر راســـت خواهد 
شـــد. اینکه نکونام برای پست دفاع 
راســـت چـــه کســـی را مدنظـــر قـــرار 
خواهد داد، ســـؤال چندان ســـختی 
نیســـت. اگر سامان فاح به خدمت 
گرفتـــه شـــود دراین پســـت قابلیت 
بـــازی دارد. تیکـــدری نیـــز کـــه دیگر 
گزینـــه آبی هـــا محســـوب می شـــود 
برای این پســـت گزینه مناســـبی به 
حســـاب می آید. البته ممکن اســـت 

نکونام تیمـــش را بـــا روش 3 دفاعه 
وارد میدان کند، چـــون فصل پیش 
هم با این سیســـتم اســـتقال را وارد 
بازی هـــای لیگ برتر کرد و اســـتقال 
با این روش بازی بیگانه نیســـت. به 
هرحال اگـــر رضاییان جذب شـــود، 
قابلیت بازی در پســـت دفاع راست 
را هـــم خواهـــد داشـــت امـــا چیزی 
کـــه مشـــخص اســـت اســـتقالی ها 
می خواهنـــد جـــای خالی یامـــگا را با 
جذب رضاییـــان که ســـابقه بازی در 
پرســـپولیس را هم دارد، پـــر کنند تا 
شـــاید یکی از مهم تریـــن خریدهای 
خـــود در فصـــل جـــاری را بـــه ثبـــت 

. برسانند

همدانـــی،  ســـتار  زمانـــی/  فائـــزه 
پیشکسوت باشگاه اســـتقال تیمی 
را موفـــق می داند کـــه در پیش فصل 
بـــه خوبـــی درو کنـــد تـــا آخـــر فصل 
بتوانـــد قهرمانی را برداشـــت کند. او 
معتقد است مســـئولان باشگاه زمان 
را در پیش فصل از دســـت داده اند و 
از اینجا به بعـــد باید به خود بجنبند.
همدانـــی دربـــاره عملکرد مســـئولان 
اســـتقال در بـــازار نقـــل و انتقالات 
گفت: »روش های مدیریت متفاوت 
است، عده ای کارهایشـــان را در بوق 
و کرنـــا می کننـــد ولـــی عـــده ای در 
ســـکوت پیـــش می روند. هـــواداران 
حـــق دارنـــد بدانند کـــه در باشـــگاه 
چـــه اتفاقـــی می افتـــد و لازم اســـت 
تا مســـئولان اســـتقال دربـــاره روند 
نقل و انتقـــالات توضیحاتی بدهند و 
همه را در جریـــان فعالیت های خود 
بگذارنـــد تـــا هوادارانی که نگـــران و 
چشـــم انتظار هســـتند خیال شـــان 
راحـــت شـــود.«  او معتقـــد اســـت 
مســـئولان باشـــگاه باید تیـــم را برای 
موفقیـــت در آســـیا بچیننـــد: »نگـــه 
داشـــتن نکونـــام کار قشـــنگی بـــود. 
مانـــدن او به نفع اســـتقال اســـت و 
با شـــناخت خوبـــی کـــه از بازیکنان 
دارد می توانـــد نقـــاط ضعـــف تیـــم 
را در فصـــل جدیـــد پوشـــش دهـــد. 
نکونـــام باید برای آســـیا تیـــم خوبی 
بچینـــد، باشـــگاه وظیفـــه خطیـــری 
برای حضور در آســـیا دارد و مسئولان 
باید با نظر مســـتقیم نکونام بازیکن 
بگیرنـــد و ســـراغ خرید هـــای الکـــی 
نروند.« پیشکســـوت استقال درباره 
جـــذب رامیـــن رضاییـــان می گوید: 
»نمی شود روی توانایی های رضاییان 
چشـــم بســـت. او یکـــی از بهتریـــن 

دفاع راســـت های حـــال حاضر ایران 
اســـت. باید دید نکونام و مســـئولان 
باشـــگاه تا چه حد خواهان جذب او 
هســـتند. از نظر من رضاییان بازیکن 
بزرگی اســـت و بـــا انگیزه زیـــادی که 
دارد می توانـــد بـــه اســـتقال کمـــک 
کند امـــا تیم در این پســـت بازیکنان 
در  و  دارد  حردانـــی  مثـــل  خوبـــی 
صورت رســـیدن یامگا دیگر مشـــکلی 
نخواهـــد داشـــت. البتـــه اگـــر یامگا 
برســـد چون وضعیـــت ایـــن بازیکن 
مشخص نیســـت اما نمی شـــود روی 
هنر ایـــن بازیکن تردیدی داشـــت.«  
او همچنین درباره اعتصاب بازیکنان 
در شـــروع تمرینات استقال گفت: 
بـــا  »شـــروع هـــر فصلـــی همیشـــه 
مشـــکاتی همـــراه اســـت و حـــرف و 
حدیث هایی وجود دارد. استقال با 
توجه به عوض شـــدن هیأت مدیره، 
نداشـــتن مدیرعامـــل و مشـــکات 
خاصی که دارد تـــا اینجای کار زمان را 
در پیش فصل از دســـت داده است. 
با احترام به مدیران باشـــگاه، مقطع 
پیش فصل برهه حساســـی اســـت و 
هـــر تیمی کـــه در این زمـــان بهترین 
عملکرد را داشـــته باشـــد و به خوبی 
درو کنـــد، بعـــداً می تواند برداشـــت 
کند و حداقـــل 15-10 امتیازی از باقی 

تیم هـــا جلـــو بیفتد.«

نکونام باید تیم را برای موفقیت در آسیا بچیند
 همدانی: نباید توانمندی رامین را 

نادیده گرفت 

رضا حمیدی
خبر نگار

فعالیـــت نقـــل و انتقالاتی اســـتقال در 
یـــک هفتـــه اخیر تا حـــدی خیـــال جواد 
نکونـــام را بـــرای در اختیار داشـــتن یک 
تیم مدعی آســـوده کرده است. نکته این 
اســـت که اســـتقال تا به امروز برخاف 
پرســـپولیس جدایـــی شـــوک برانگیزی 
نداشـــته اســـت و اگر جالی نیز به دلیل 
گذراندن ســـربازی از ترکیب آبی ها جدا 
شـــود، اتفاق آنچنان تلخی بـــرای نکونام 
نخواهد بود. مســـئولان باشگاه استقال 
با علم بـــه اینکه ممکن اســـت نکونام از 

داشـــتن جالی محروم شـــود، قراردادی 
بـــا زکی پور منعقد کردند تا در این پســـت 
به اصطاح دست شـــان خالی نباشـــد و 
ناچار به جذب بازیکن خارجی نشـــوند. 
تمدیـــد قـــرارداد با ســـهرابیان، چشـــمی 
و توافـــق بـــا ســـلیمی و محمـــدی و... را 
باید ازجملـــه اقدامات مثبت اســـتقال 
در نقـــل و انتقالات پیش فصل دانســـت.
فصـــل پیـــش اســـتقال در همـــان بدو 
ورود به نقـــل و انتقالات با شـــوک بزرگ 
جدایـــی قایـــدی و محبی مواجه شـــد؛ 
ماجرایـــی که به شـــدت در روحیه تیمی 
آبی ها نیز اثرگذار بود. گرچه اســـتقال 
در ادامـــه مســـیر، خـــود را بـــه خوبـــی 
جمـــع و جور کـــرد و توانســـت روی مدار 

موفقیـــت گام بردارد و مدعـــی قهرمانی 
باقـــی بمانـــد و فقـــط بـــا اختـــاف یک 
امتیاز قهرمان نشـــود، اما به هرحال آن 
جدایی هـــا به لحـــاظ فنی در اســـتقال 
اثرگذار بود و مشکاتی را برای استقال 

به وجـــود آورد.
بـــدون شـــک اگـــر قایـــدی یـــا محبـــی 
در اســـتقال می ماندنـــد، نکونـــام در 
جمـــع آوری امتیازات عملکـــرد بهتری را 
از خود به جا می گذاشـــت اما مســـئولان 
وقـــت موفق بـــه حفـــظ ایـــن بازیکنان 
نشـــدند تا استقال با ســـیمای متفاوتی 
گام بـــه فصل بیســـت و ســـوم بگـــذارد. 
در آســـتانه فصـــل بیســـت و چهـــارم اما 
نشـــانه هایی از جدایـــی ســـتاره ها یا به 

اصطـــاح بازیکنان کلیـــدی نمی بینیم.
باشـــگاه اســـتقال موفـــق شـــده تـــا به 
امروز بازیکنانش را بـــرای تمدید قرارداد 
تعیین تکلیـــف کنـــد و عـــاوه بـــر آن در 
جذب برخـــی بازیکنان نیـــز موفق بوده 
و قـــرار اســـت مذاکـــرات ادامه داشـــته 
باشـــد تـــا احتمـــالاً در روزهـــای آتـــی با 
جـــذب یکـــی، دو بازیکـــن شـــاخص به 
روند مطلـــوب خود در نقـــل و انتقالات 

ادامـــه دهد.
در میـــان مدعیان، اســـتقال بـــه واقع 
وضعیـــت مطلوب تـــری داشـــته و اگر در 
روزهـــای آتـــی چنـــد بازیکن شـــاخصی 
که صحبـــت از حضور آنها در اســـتقال 
اســـت، به مرحله عقد قرارداد برســـند، 

ماجرای نقل و انتقالات به کلی به ســـود 
اســـتقال رقم خواهـــد خـــورد و آبی ها 
تیم قابـــل قبولـــی را برای فصـــل جدید 

روانه لیـــگ برتر خواهنـــد کرد.
در شـــرایطی کـــه ســـرخ ها چهره هـــای 
شـــاخص خـــود را از دســـت دادنـــد و در 
تمدیـــد قـــرارداد بازیکنـــان مهـــم فصل 
پیـــش خـــود نـــاکام ماندند، اســـتقال 

چهره هـــای مهم خـــود را حفـــظ کرده و 
توفیقاتـــی در مذاکرات بـــا بازیکنان تیم 
رقیب داشـــته اســـت. تردیدی نیســـت 
اگر اســـتقال بتواند یکـــی، دو بازیکن از 
جمع مدعیـــان فصل پیـــش را به جمع 
خود اضافـــه کند، بـــه واقع برنـــده نقل 
و انتقـــالات پیش فصـــل لقـــب خواهـــد 

. فت گر

حال و هوای متفاوت نقل و انتقالات آبی

استقلال مثل پرسپولیس باخت نداد
حمیدرضا عرب

روزنامه نگار



در حاشیه

رضا خالقی فر مهاجم بابلی و سابق پرسپولیس 
که سال ها در لیگ برتر پیراهن تیم های مختلف 
را پوشید، طی یک مراسم رسمی در زادگاه خود 
کفش هایش را آویخت و از دنیای بازیگری فوتبال 
خداحافظی کرد. مراسم خداحافظی خالقی فر از 
فوتبال با حضور اعضای خانواده او برگزار شد و 
در این بین حرکات فرزند خردسال این بازیکن 
سابق قابل توجه بود. پسر خالقی فر که با موهای 
فرفری همچون پدرش در مراسم حضور داشت، 
در روز خداحافظی این بازیکن، ناراحتی خود را 
با سکوت نشان می داد و حرکات او مورد توجه 

عکاسان و حاضران قرار گرفت.

خداحافظی مهاجم پرسپولیسی 
از فوتبال

بازتاب

»ما کیـــت رســـمی کیلیـــان امباپه، بازیکـــن مورد 
علاقه شـــما را ارائه می دهیم. این شـــامل شـــماره 
و نـــام رســـمی امباپـــه در پشـــت پیراهن اســـت و 
همچنین می توانید بـــج لیگ قهرمانان یا لالیگا را 
نیـــز درج کنید.« با این پیام، رئـــال مادرید فروش 

پیراهن ســـتاره فرانســـوی را رســـماً اعلام کرد.
پـــس از اعـــلام زمـــان معارفـــه امباپه و مشـــخص 
شـــدن اینکه شـــماره 9 به او رسیده، فروش رسمی 
کیت او نیز شـــروع شـــد ولی هجوم هـــواداران به 
قدری شـــدید بـــود که طولی نکشـــید، فروشـــگاه 
اینترنتی باشـــگاه از ســـفارش خرید اشباع شد، تا 
جایی کـــه پیامی در مـــورد تأخیر در ارســـال ظاهر 
شـــد. ایـــن یعنـــی ممکن اســـت یک ماه بعـــد این 

پیراهن به دســـت مشـــتری برسد.
از  رئـــال مادریـــد هرگـــز تصـــور چنیـــن موجـــی 
در  می توانـــد  ایـــن  و  نداشـــت  را  درخواســـت ها 
دنیـــای فوتبـــال تاریخ ســـاز شـــود. ایـــن باشـــگاه 
اعـــلام کرده بـــه دلیل تقاضای زیـــاد، اقلام موجود 
در این مجموعه ممکن اســـت تا 4 یا 6 هفته دیگر 
بدون توجـــه به روش ارســـال انتخابـــی، با تأخیر 

شـــوند. داده  تحویل 
بـــه طـــور معمـــول و بـــا توجه بـــه ســـابقه فروش 
پیراهـــن ســـایر ســـتاره های تیـــم، تحویل ســـه تا 
چهـــار روزه مقـــدور می شـــد امـــا در مـــورد امباپه 
اتفاقی غیرمنتظره را شـــاهد هستیم. این مشکل 
در تمامـــی فروشـــگاه های آنلاین مربـــوط به رئال 
مادرید رخ داده و به نوعی امباپه باعث فروپاشـــی 
موقتی ســـایت های فروش رســـمی رئـــال مادرید 
شـــد. در واقـــع امباپـــه در اولین روز در دســـترس 

قـــرار گرفتـــن پیراهنش، فروشـــگاه اینترنتی رئال 
مادریـــد را از بیـــن برد.

فـــروش پیراهن هـــای او فراتـــر از چیـــزی اســـت 
کـــه باشـــگاه بـــرای ماه هـــا برنامه ریزی کـــرده بود 
و چـــاره ای جز این نیســـت کـــه از هـــواداران خود 
بـــرای حل مشـــکل درخواســـت صبـــوری کند. به 
این ترتیب فروش پیراهن کیلیان در راه شکستن 
همه رکوردها در تاریخ باشـــگاه اســـت. این اولین 
قطعـــه از پازلـــی اســـت که امیـــدوار اســـت در روز 
معارفـــه او کامل شـــود. انتظـــار می رود ســـانتیاگو 
برنابئو سه شـــنبه آینده، شـــاهد یک رویداد بسیار 
ویـــژه، هم برای طرفداران رئـــال مادرید و هم برای 
این بازیکن باشـــد و ورزشـــگاه به طـــور کامل در روز 
معارفـــه پر شـــود. یک فرصـــت عالی برای آشـــتی 
امباپه بـــا هواداران پس از اتفاقات ســـال 2022 که 
او بـــا پی اس جـــی تمدید کـــرد. نکته دیگـــر اینکه 
قیمـــت پیراهن هـــای جدیـــد رئال بیـــن 120 تا 180 

یورو متغیر اســـت.

در حالی که عکاســـان ورزشـــی برای پوشش تصویری 
و ســـایر  آزادی  رقابـــت فوتبـــال در ورزشـــگاه  یـــک 
ورزشـــگاه ها با مشـــکلات متعـــددی مانند نداشـــتن 
اینترنت پرســـرعت، صندلی مناسب، شلوغی بیش 
از حد روبه رو هســـتند، این روز ها در یورو 2024 شاتر 
عکاس هـــا بـــه صـــورت آنلاین بـــه ســـایت های قرار 

گرفتن عکس متصل شـــده اســـت.
اگـــر در جریان برگزاری مســـابقات یورو 2024 ســـری 
بـــه ســـایت های ورزشـــی و عکاســـی بزنیـــم، متوجه 
می شـــویم در همان لحظه که تـــوپ از پای یامال رها 
می شود، شات های شـــلیکش به لحظه در دسترس 
عمـــوم قرار می گیرد و این موضـــوع برای عکاس های 

ایرانی تقریباً رؤیایی محال اســـت!
یوفـــا پیش از آغاز رســـمی مســـابقات از دولت آلمان 
خواســـت تا اینترنت ورزشـــگاه ها با بالاترین کیفیت 
در اختیار خبرنگاران و عکاســـان قرار داشـــته باشـــد 
و دولـــت آلمان هـــم تیمی از مهندســـین ارتباطات را 
در ورزشـــگاه ها مســـتقر کرد تـــا اینترنت بـــا بالاترین 

ســـرعت و کیفیـــت در اختیار مردم قـــرار بگیرد.
ایـــن موضوع در حالی اســـت کـــه در ورزشـــگاه های 

ایـــران یکـــی از مهم تریـــن مشـــکلات عکاس هـــای 
ورزشـــی، نداشـــتن اینترنت با ســـرعت بـــالا جهت 
ارســـال عکس اســـت و یـــک نیـــاز اولیـــه و حداقلی 
از عکاســـان دریـــغ شـــده. این معضل ســـبب شـــده 
تا عکاســـان بـــرای ارســـال عکس بـــه خبرگزاری  ها و 
رسانه  هایشـــان با دردســـرهای زیادی مواجه شوند و 
در برخـــی از مواقـــع با توجـــه به کنـــدی اینترنت که 
جایگزینی هم برای آن وجود ندارد، عکس هایشـــان 
را نتواننـــد به صورت آنلاین ارســـال کننـــد و زمان را از 
دســـت می دهند. اگر در روز بازی به ورزشـــگاه آزادی 
رفته باشـــید، حتماً متوجه شـــده اید که دسترســـی 
بـــه فضای مجازی در محیط ورزشـــگاه، تقریباً رؤیایی 
اســـت محـــال! لازم به ذکر اســـت ورزشـــگاه آزادی در 
پایتخت و دسترســـی حداکثر امکانت کشـــور اســـت 
و شـــهر های کوچکتر مثل اراک و سیرجان و امثالهم 
که دیگر هیهات دارند. بنابراین آنچه مســـلم اســـت 
اینکه ظرفیت اینترنت همراه در ورزشـــگاه آزادی، نه 
تنها پاســـخگوی صد هزار نفر، که پاسخگوی نیمی از 
ظرفیت این اســـتادیوم هم نیســـت و برای بهبود آن 
در فصل آینده باید خیلی ســـریع دســـت به کار شد.

فروش فوق العاده پیراهن ستاره فرانسوی
 امباپه نیامده رئال را شوکه کرد

 پوشش آنلاین، رؤیای غیرممکن عکاس های ایرانی
  شاتر های لحظه ای

iranvarzeshii
 شنبه 23 تیر 1403  7 محرم 1446 

  سال بیست و هشتم  شماره 7603

سوژه

فضای مجازی

فرهـــاد قائمی دریافت کننده 35 ســـاله والیبال ایران که به تازگی از میادیـــن خداحافظی کرده، احتمال 
دارد باز هم به والیبال و این بار از نوع ســـاحلی روی بیاورد. او که قبلاً به صورت تفریحی والیبال ســـاحلی 
نیـــز بازی کرده، در حال فکر کردن و تصمیم گیری برای ورود به این رشـــته جذاب اســـت و شـــاید از این 
بـــه بعد او را به عنوان بازیکن ســـاحلی ببینیم. او همه فاکتورهای لازم برای تبدیل شـــدن به یک بازیکن 
والیبـــال ســـاحلی را دارد، به  ویژه آنکـــه او از منطقه ای می آید که والیبال ســـاحلی نیـــز در آن رونق دارد. 
خیلـــی از بزرگان والیبال دنیا پـــس از پایان دوران اوج خود در والیبال ســـالنی به والیبال ســـاحلی روی 
می آورنـــد که ایوان زایتســـف ســـتاره والیبال ایتالیا، تازه ترین آنهاســـت و قرار اســـت از ســـال های آینده 
در ایـــن رشـــته  به میدان بـــرود. البته قائمی مصدومیت هـــای قدیمی دارد و به همیـــن خاطر تصمیم به 

خداحافظـــی گرفت و حالا باید دید با این شـــرایط به والیبال ســـاحلی مـــی رود یا خیر.

قائمی به 
والیبال 
ساحلی 
می رود؟

تیـــم گرمیو اســـپورتیوو آناپولیس و ســـنترو اوســـته، دوم برزیـــل در منطقـــه گویانـــو میـــان تیم های در جریـــان یکـــی از دیدارهـــای لیـــگ دســـته  .بـــا بیـــان جملـــه ای او را عصبانـــی کـــرده بـــود، دروازه بـــان تیـــم گرمیـــو اســـپورتیوو کـــه ظاهراً بیـــن یکـــی از مأمـــوران، بـــه رامون ســـانچس ورزشـــگاه را مجبـــور بـــه مداخلـــه کـــرد. در این درگیـــری شـــکل گرفـــت کـــه نیروهـــای امنیتی میـــان بازیکنـــان و نیمکت نشـــینان دو  کـــرد ح  و مجـــر ا  ر و  ا و  شـــلیک  مســـتقیماً 

شلیک پلیس به بازیکن فوتبال

ضافـــه بـــه گـــزارش شـــبکه اســـکای، نیـــکلاس زولـــه  ا کـــه  ورتمونـــد  د وســـیا  بور کـــرد.انـــدام ســـخت را انجـــام داد و با برنامـــه غذایی در تعطیـــلات، یـــک برنامـــه ورزشـــی تناســـب وزنـــش، ســـوژه رســـانه های آلمـــان شـــده بود، بازیکـــن  کـــم  وزن  کیلـــو   ۱۰ حـــدود  آشـــپز،  دو 

زوله ۱۰ کیلو وزن کم کرد

بـــر اســـاس برخـــی بندهـــا پرداخـــت می کند.به بارســـا ســـالانه بیـــن 60 تـــا 80 میلیـــون یورو در ســـال بـــود. لازم بـــه ذکـــر اســـت کـــه نایکی 10 ســـاله بـــا پومـــا بـــه ارزش 120 میلیـــون یورو باقـــی می مانـــد. بارســـا بـــه دنبـــال قـــراردادی را فســـخ کنـــد و تعهـــد تـــا 2028 به قـــوت خود ترتیب بارســـلونا نمی تواند یکطرفـــه قراردادش تجدیـــد نظر باشـــکاه کاتـــالان را رد کـــرد. به این باشـــگاه بارســـلونا و شـــرکت نایکی، درخواست ایالتـــی بارســـلون در درگیـــری قضایـــی بیـــن دادگاه بـــه نفع این نهـــاد بود. در ادامـــه دادگاه ایـــن تهدید، نایکی شـــکایت کرد کـــه رأی اولیه شـــرکتی دیگـــر )پومـــا( فکـــر می کننـــد. در پی مصاحبـــه رســـماً گفت کـــه به عقـــد قـــرارداد با تهدید کـــرده بود و حتـــی خوان لاپورتـــا در یک پا گذاشـــتن برخی تعهـــدات به فســـخ یکطرفه بارســـلونا چند مـــاه پیش نایکی را بـــه دلیل زیر 

نایکی بارسلونا را شکست داد

حامد جیرودی
روزنامهنگار

عکس روز

  قاب یادگاری المپیکی ها در کنار مادران و خانواده هایشان در دیدار با وزیر ورزش و جوانان

چهار بازیکن لیگ عربستان و یک بازیکن لیگ قطر در نیمه نهایی یورو

ضرورت افزایش گولسیانی ها در لیگ

حضور گئورگی گولسیانی مدافع 
فصـــل گذشـــته پرســـپولیس در 
یـــورو 2024، یکـــی از اتفاق های 
جالـــب فوتبـــال ایـــران در چند 
وقت اخیر بود که توجه بسیاری 
از علاقه منـــدان بـــه فوتبـــال را 
بـــه خـــود جلـــب کـــرد. بازیکنی 
ل  تبـــا فو ه  ینـــد نما تنهـــا  کـــه 
باشـــگاهی کشـــورمان در ایـــن 
رقابت هـــا بـــه شـــمار می رفـــت 
و توانســـت بازی هـــای خوبـــی را 
در ترکیـــب گرجســـتان از خـــود 
بـــه نمایـــش بگـــذارد. همچنین 
بازی گولســـیانی برای کشـــورش 
از  اروپـــا  ملت هـــای  جـــام  در 
ایـــن جهـــت جالـــب بـــود کـــه 
خبـــر رســـید حضـــور او در ایـــن 
تورنمنت، ســـود خوبـــی را هم از 
ســـوی یوفا نصیب سرخپوشان 
یـــن  ا بـــه  می کنـــد.  پایتخـــت 
صـــورت کـــه اتحادیـــه فوتبـــال 
اروپـــا فقط بـــه اتحادیه های ملی 
بـــرای حضـــور در یـــورو پرداخت 
نمی کند، بلکه بخشـــی از درآمد 
را با باشـــگاه هایی که ستاره های 
خود را به مســـابقات می فرستند 
نیز تقســـیم می کند. بر اســـاس 
آنچـــه به عنـــوان برنامـــه مزایای 
می شـــود،  شـــناخته  باشـــگاه 
هیـــأت حاکمـــه فوتبـــال اروپا به 
باشـــگاه ها بر اساس مدت زمانی 
کـــه بازیکنـــان با تیم ملـــی خود 
می گذراننـــد، غرامـــت پرداخت 
می کنـــد و مبلغ ثابتی بـــرای هر 
بازیکن در روز پرداخت می شود.
از  قبـــل  روز   10 از  پرداخت هـــا 
اولیـــن بازی یـــک تیـــم در یورو 

شـــروع می شـــود و تـــا یـــک روز 
پـــس از حـــذف )یا بـــردن جام( 
تمدید می شـــود. برای تشخیص 
تفـــاوت در دســـتمزد و ارزش در 
تیم های مختلف، باشـــگاه ها به 
سه دسته تقســـیم می شوند که 
برای هـــر کدام ســـطح متفاوتی 
از غرامـــت وجـــود دارد. مبلـــغ 
هـــر بازیکـــن در روز عبـــارت بود 
از: باشـــگاه رده یک: 8700 یورو، 
رده دو: 5800 یورو و باشـــگاه رده 
3: 2900 یورو. بر همین اســـاس 
باشگاه پرسپولیس بابت حضور 
30 روزه گولســـیانی در یورو مبلغ 
87 هزار یـــورو درآمدزایی کرد و 
اگر قـــرارداد با گولســـیانی پیش 
از یـــورو تمدیـــد می شـــد، پـــول 
بـــه جیـــب قرمزهـــا  بیشـــتری 

می رفـــت.
مشـــابه  اینکـــه  جالـــب  نکتـــه 
گولســـیانی  ماننـــد  بازیکنانـــی 
بـــاز هـــم در یـــورو بـــه میـــدان 
رفته انـــد کـــه بررســـی وضعیت 
آنهـــا بی ارتباط با فوتبـــال ایران 
نمی تواند باشـــد. بازی اســـپانیا 
و فرانســـه در مرحله نیمه نهایی 
ایـــن رقابت هـــا در حالـــی برگزار 
شـــد کـــه چنـــد بازیکـــن دو تیم 
در فوتبـــال آســـیا و کشـــورهای 
همســـایه ایـــران حضـــور دارند. 
در ترکیـــب ماتادورهـــا، آیمریک 
لاپـــورت حضـــور داشـــت کـــه از 
ر  د ن  کنـــو تا شـــته  گذ فصـــل 
النصر بـــازی می کنـــد و همبازی 
کریســـتیانو رونالـــدو در این تیم 
عربســـتانی اســـت. ایـــن مدافع 
کنـــاری که 27 بازی بـــرای النصر 
انجـــام داد و چهـــار گل هـــم به 
ثمر رســـاند، در دو بـــازی رفت و 
برگشـــت برابـــر پرســـپولیس در 
لیـــگ قهرمانـــان آســـیا هـــم به 

میـــدان رفت.
پیـــش از یورو هم ناچـــو کاپیتان 
بـــه  یـــد  ر د ما ل  ئـــا ر پیشـــین 

القادســـیه عربســـتان پیوســـت 
بق  ســـا جـــم  مها ســـلو  خو و 
کهکشـــانی ها هـــم بـــه عضویت 
الغرافـــه قطـــر درآمـــد تـــا ایـــن 
باشـــگاه ها هـــم از حضـــور ایـــن 
یـــورو  ســـتاره های اســـپانیا در 
منتفع شـــوند. در سمت مقابل 
هـــم، انگولـــو کانتـــه بازیکنـــی 
بـــود کـــه در ترکیـــب فرانســـه 
بـــه میـــدان رفـــت. هافبکی که 
فصـــل گذشـــته از چلســـی بـــه 
الاتحاد پیوســـت و 46 بازی برای 
این تیم عربســـتانی انجـــام داد 
و چهـــار گل هم به ثمر رســـاند.
همچنین در ترکیـــب هلند هم 
در یـــورو، جورجینـــو واینالـــدوم 
حضور داشـــت که فصل گذشته 
برای الاتفـــاق بازی کـــرد و در 31 
بازی، هفـــت گل بـــرای این تیم 

بـــه ثمر رســـاند.

حضور این بازیکنان هم قدرت 
تیم هـــای عربســـتانی و قطری 
را در آســـیا بیشـــتر کـــرده و هم 
نشـــان می دهـــد باشـــگاه های 
ایرانـــی در ســـالیان گذشـــته 
بـــا جـــذب بازیکنـــان درجـــه 
دو و ســـه برزیلـــی و بازیکنـــان 
بی کیفیـــت خارجـــی عمـــلاً از 
ایـــن درآمد هـــا محـــروم بودند 
ولی جذب بازیکنانی در ســـطح 
گولســـیانی که شـــانس حضور 
در تیم ملی شـــان را هم دارند، 
به فوتبـــال ایـــران درس داد که 
لیـــگ برتر مـــا هـــم می تواند از 
درآمد های یورو ســـهم داشـــته 
باشـــد. هرچنـــد که کم شـــدن 
ن  یکنـــا ز با ب  جـــذ ســـهمیه 
خارجـــی در این فصـــل، تنها به 
افزایـــش سرســـام آور بازیکنان 

داخلـــی منجر شـــده اســـت!

جذب
بازیکنانی
درسطح
گولسیانی
بهفوتبال
ایراندرس
دادکهلیگ
برترماهم
میتوانداز
درآمدهای
یوروسهم
داشتهباشد

گزارش ویژه

فرهاد قائمی تصمیم گرفته که از 
کند  خداحافظی  والیبال  دنیای 
و از این پس حداقل در والیبال 
سالنی حضور نخواهد داشت. این 
خداحافظی با واکنش های متفاوتی 
همراه بوده اما یکی از جالب ترین 
آنها از سوی سردار آزمون، ستاره 
تیم ملی فوتبال ایران بوده است. 
این فوتبالیست اهل گنبد، برای 
صفحه  در  دوستش  و  همشهری 
»فرهاد  نوشت:  خود  اینستاگرام 
جان داداش گلم، ممنون ازت بابت 
 . ساختی که  خوبی  ی  خاطره ها
افتخار شهرمون بودی و هستی و 
کنار  همیشه  اسمت  که  مطمئنم 
بزرگان والیبال ایران خواهد موند. 
شهر  این  توی  که  بودی  کسی  تو 
کوچیک برای ما در ورزش پشتکار 
داشتن و غیرت را یاد دادی. موفق 

باشی.«

واکنش سردار به خداحافظی همشهری اش
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